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PLE CORPORATIU ACTA NÚM. 5

Vila d’Argentona, comarca del Maresme, 4 d'abril de 2022, es reuneixen al Saló de 
Sessions de l’edifici noble de les Cases Consistorials per tal de celebrar sessió ordinària, 
en primera convocatòria, del Ple Corporatiu els següents membres del mateix, assistits 
per la secretària de l’Ajuntament que certifica:

Alcaldessa-Presidenta.- Georgina Sabadell Simó 

Regidors assistents.- Joan Maria Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernandez, Àngel Puig Boltà, Pere Móra Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, Laura 
Gállego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat Matas 
Oliveras, Joan Martin Garachana, Susana Andrea López Rico, Josep Arenas Ponsa, Bernat 
Calvo Català i Cristina Maynou i Casanovas

Secretària.- Míriam Tenas i Camps

Absències justificades.- Juan Francisco Fragoso Escribano

Quan són les 18:32 hores i existint el quòrum de constitució que estableix l’article 90.1) 
del Reglament d’Organització, funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, 
d’ordre de la Presidència comença la sessió sota el següent ordre del dia:

Sra. alcaldessa.- En primer lloc, abans de començar, farem una lectura i un minut de 
silenci i de dol per condemnar els feminicidis a Catalunya. És un minut de silenci que 
fem cada vegada que hi ha un assassinat, un feminicidi a Catalunya, i aquesta vegada, 
malauradament, ens hem tornat a trobar amb un. 

Vist que el Ple de l’Ajuntament d’Argentona va acordar el 02/11/2020 una moció per 
portar a terme un minut de silenci per condemnar públicament l’assassinat per 
violència masclista a Catalunya a l’inici del Ple municipal immediat a la consecució dels 
fets, adoptant el compromís, per expressar de forma pública, el rebuig envers els 
assassinats a dones víctimes que de les violències masclistes, tant al nostre municipi 
com al territori de Catalunya i per mostrar públicament el nostre dol. 

Vistes les notícies, que el dissabte 19/02/2022 un home de 52 anys ha assassinat a la 
seva parella Mercedes, de 51 anys a Martorell. El 03/03/2022 van trobar a Olesa de 
Montserrat, al Baix Llobregat, a la finca on vivia, el cos d’una dona de 53 anys 
desapareguda des de feia 10 anys i presumptament assassinada pel seu germà de 61 
anys amb el que convivia. El dilluns 21/03/2022 un home de 28 anys va assassinar la 
seva dona de 27 anys en el districte de Sant Martí, a Barcelona. El jutjat va acordar una 
ordre d’allunyament i prohibició de comunicació del detingut amb el fill de 3 anys i li va 
retirar la pàtria potestat, passant la custòdia a la família de la víctima. El dissabte 
26/03/2022, al port de Barcelona, van trobar el cos d’una dona de 30 anys amb signes 
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d’agressió sexual i violència, que indica possible feminicidi. En conseqüència, i en la 
memòria de totes les dones i criatures que han estat víctimes de les violències 
masclistes, l’Ajuntament d’Argentona condemna aquests assassinats i manifesta que la 
violència masclista és una qüestió política de primer ordre i expressa el seu rebuig a 
qualsevol forma de violència masclista. 

Tanmateix, donem el nostre més sentit condol tant als familiars com a les persones 
properes a les víctimes d’aquests feminicidis. 

La violència contra les dones és una violació dels drets humans i constitueix un dels 
principals obstacles per aconseguir una societat igualitària i plenament democràtica. Els 
assassinats de dones, pel fet de ser dones, són feminicidis, sigui en l’àmbit de la parella 
o exparella, sigui en l’àmbit familiar, social, vicari o sexual. El feminicidi, segons les 
Nacions Unides, és l’assassinat de dones pel sol fet de ser-ho. Inclou també les 
induccions al suïcidi i els suïcidis com a conseqüència de la pressió i violència exercida 
cap a les dones. És una de les expressions més extremes de les violències de gènere. Es 
tracta d’un fenomen transversal que no entén de classes, orígens ètnics, religions, 
nivells educatius, etc. L’assassinat dels fills i filles és la part més visible d’aquesta forma 
de violència extrema, que té com a objectiu fer mal a la dona a través dels seus fills. És 
la violència vicària. 

És important recordar que, en cas de patir violència masclista o d’observar a prop 
qualsevol situació, es pot trucar al telèfon d’atenció 24 hores 900 900 120, escriure al 
WhatsApp del cos de Mossos d’Esquadra per a víctimes de violència masclista 601 001 
122 o bé trucar al servei municipal d’informació i atenció a les dones, el SIAD, de 
l’Ajuntament d’Argentona, al 93 797 49 00, a la policia local al 93 797 13 13, al centre de 
salut, 93 756 10 92 o al SIE, que és el servei d’intervenció especialitzada Mataró 
Maresme, al 93 796 13 00. Les dones amb diversitat funcional, sordes, amb baixa 
audició, no verbals o sordcegues que són maltractades, poden utilitzar l’aplicació 112 
accessible que utilitza pictogrames, vídeos en llengua de signes en català i castellà i amb 
un servei de geolocalització o un SMS al telèfon 679 436 200.

A l’estat espanyol, 12 dones han estat assassinades en el que va de l’any 2022. Dues de 
les víctimes eren menors d’edat, de 14 i 17 anys. Des del 2013, 47 nens han estat 
assassinats pels seus pares o les parelles o exparelles de les seves mares en actes de 
violència vicària. A més a més, el nombre de menors orfes, nens, per violència de 
gènere, ascendeix a 7 durant el 2022 i a 343 des del 2013. Els orfes majors d’edat per 
aquest fet no estan inclosos en aquestes estadístiques. A Catalunya s’han produït 104 
feminicidis i 6 homicidis vinculats des del 2012. Durant l’any 2022 hi ha registrades dues 
víctimes mortals per violència masclista en l’àmbit de la parella.

Es proposa donar compliment al compromís adoptat per la corporació, realitzant un 
minut de silenci com a mostra de dol i per expressar de forma pública i en memòria 
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d’aquestes dones, el nostre rebuig i condemna a totes les expressions i formes de 
violències masclistes. 

En aquest moment es guarda un minut de silenci.

1. Actes anteriors (núm. 3 de data 1 de març de 2022 i núm. 4 de data 7 de març 
de 2022)

Les actes anteriors núm. 3 de data 1 de març de 2022 i núm. 4 de data 7 de març de 
2022, s’aproven per unanimitat.

2. Part de control i fiscalització dels òrgans de govern 

2.1) Donar compte dels Decrets d’Alcaldia signats del dia 18 de febrer de 2022 al 
dia 18 de març de 2022

Van quedar-ne assabentats.

2.2) Donar compte dels acords de la Junta de Govern Local (núm. 3 de data 10 de 
febrer de 2022, núm. 4 de data 24 de febrer 2022)

Van quedar-ne assabentats.

2.3) Donar compte expressa dels Decrets d’Alcaldia que així ho requereixen

“De conformitat amb allò previst a la legalitat vigent, dec donar compte al Ple Corporatiu 
dels següents Decrets d’Alcaldia:

Decret núm. 278 de data 21 de febrer de 2022, relatiu a la modificació de l’ordre de 
col·locació dels membres integrants de la mesa de les sessions plenàries.

Decret núm. 284 de data 22 de febrer de 2022, relatiu al nomenament d’un funcionari 
interí de l’escala d’Administració Especial (escala bàsica), Sub escala Serveis Especials, 
Classe Policia Local, denominació Agent, Grup C2 de la plantilla de funcionaris d'aquest 
Ajuntament, amb data 1 de març de 2022 i fins a un màxim de tres anys.

Decret núm. 285 de data 22 de febrer de 2022, relatiu a la modificació de la 
composició dels grups de treball del govern municipal. 

Decret núm. 307 de data 24 de febrer de 2022, relatiu a la modificació de crèdits núm. 
1/2022 del pressupost de l’Ajuntament d'Argentona, exercici 2022, per un import total 
de 3.482.750,56€.
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Decret núm. 335 de data 25 de febrer de 2022, relatiu a la compareixença en el recurs 
procediment ordinari, en matèria de sancions administratives, núm. 12/2022-B, contra 
resolució expedient activitats

Decret núm. 354 de data 3 de març de 2022, relatiu al nomenament mitjançant la 
figura de funcionari per programa d’un Tècnic coordinador del PEE , grup A2 des del dia 
7 de març de 2022 fins a la finalització del curs 2022-2023

Decret núm. 402 de data 7 de març de 2022, relatiu a l’aprovació del Pla de 
Contractació de l’Ajuntament d’Argentona per a l’any 2022.

Decret núm. 406 de data 7 de març de 2022, relatiu a la compareixença en el recurs 
procediment ordinari en matèria de llicències, núm. 92/2022 M1, contra resolució 
expedient d’obres.

Decret núm. 449 de data 11 de març de 2022, relatiu a la contractació mitjançant 
contracte laboral temporal per donar cobertura la necessitat de cobrir la baixa per 
incapacitat temporal d’una treballadora laboral fixe de l’Ajuntament d’Argentona amb 
reserva de lloc de treball.

Decret núm. 451 de data 11 de març de 2022, relatiu al cessament d’una treballadora 
laboral amb efectes del dia 17 de març de 2022, sent aquest l’últim dia de prestació de 
serveis a l’organització, en compliment de la sentència 6511/2021 del TSJC

Decret núm. 468 de data 14 de març de 2022, relatiu a la contractació mitjançant 
contracte laboral temporal amb caràcter de relleu a temps parcial (50% de la jornada 
ordinària) d’un auxiliar de serveis, grup AP, des del dia 23 de març de 2022 i fins que el 
treballador rellevat arribi a l’edat de jubilació ordinària

Decret núm. 476 de data 15 de març de 2022, relatiu a l’aprovació del marc 
pressupostari per al període 2023-2025”

Van quedar-ne assabentats

2.4) Donar compte al Ple sobre l’execució pressupostària corresponent al quart 
trimestre de l’exercici 2021

“D’acord amb allò establert a l’article 207 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, la Intervenció de 
l’entitat local ha de trametre al Ple la informació de l’execució dels pressupostos i dels 
moviments i situació de la tresoreria.

Segons el que disposa la regla 53.2 de la Instrucció del model normal de comptabilitat 
local, aprovada mitjançant l’Ordre HAP/1781/2013 de 20 de setembre, la Intervenció o 
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òrgan de l’entitat local que tingui atribuïda la funció de comptabilitat determinarà 
l’estructura dels estats que s’han d’informar, d’acord amb l’establert pel Ple de la 
Corporació. 

Mitjançant la base 18a. d’execució del pressupost de l’Ajuntament de l’exercici 2021, la 
informació que s’elevarà al Ple a través de la presidència de la Corporació serà la 
següent: 

a) Execució del pressupost d’ingressos corrent i tancats
b) Execució del pressupost de despeses corrent i tancats
c) Moviments i situació de la tresoreria

Així mateix, per donar compliment a allò establert en l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 
d’octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació 
previstes en la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i 
Sostenibilitat Financera (LOEPSF), s’ha de donar compte al Ple sobre l’informe 
d’avaluació dels objectius d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera.

Atesos els anteriors antecedents, i vist l’informe de la Intervenció de fons, proposo 
elevar al Ple Corporatiu la informació següent:

Únic.- Donar compte de l’informe emès per la interventora en data 16 de març de 2022 
sobre l’execució del pressupost i l’actualització dels objectius d’estabilitat pressupostària 
i sostenibilitat financera corresponents al quart trimestre de l’exercici 2021, el qual es 
transcriu literalment a continuació: 

“2021/1450/SERVEIS ECONÒMICS

1. LEGISLACIÓ APLICABLE

- Article 207 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes Locals.

- Regles 9f), 53 i 54 de la Instrucció del model normal de comptabilitat local, aprovada 
per l’Ordre HAP/1781/2013 de 20 de setembre.

- Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de 
subministrament d’informació previstes en la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, 
d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera (LOEPSF).

- Article 18 de les Bases d’execució del pressupost per a l’exercici 2021.

INFORME PER DONAR COMPTE AL PLE SOBRE L’EXECUCIÓ PRESSUPOSTÀRIA 
CORRESPONENT AL QUART TRIMESTRE DE L’EXERCICI 2021
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2. CONTINGUT

Per donar compliment a allò previst a l’article 207 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, i als objectius de l’Ordre 
HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de 
subministrament d’informació previstes en la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat 
Pressupostària i Sostenibilitat Financera (LOEPSF), es dóna compte al Ple Corporatiu de 
l’informe sobre l’execució pressupostària i l’avaluació dels objectius d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera corresponents al quart trimestre de l’exercici 2021.

Les entitats amb pressupost limitatiu, com és el cas de l’Ajuntament d’Argentona, han de 
presentar: 

- Actualització del pressupost en execució per a l’exercici 2021, o en el seu cas, del 
prorrogat fins a l’aprovació del pressupost, i detall de l’execució al final del trimestre 
vençut.

- Situació del romanent de tresoreria
- Calendari i pressupost de tresoreria
- Dades d’execució de dotació de plantilles i efectius (informació requerida per 

aplicació del que es disposa a l’article 16.9 de l’Ordre)
- Informació que permeti relacionar el saldo resultant d’ingressos / despeses amb la 

capacitat o necessitat de finançament, d’acord amb el Sistema Europeu de Comptes 
(ajustaments SEC).

La informació referent a l’execució del pressupost del quart trimestre de 2021 es va presentar 
via telemàtica, amb els formularis habilitats pel Ministeri d’Hisenda, el dia 31 de gener de 
2022 per part de la Intervenció municipal. 

El contingut informatiu que a continuació es detalla correspon a l’Ajuntament d’Argentona i 
el seu organisme autònom, el Patronat Municipal del Museu del Càntir, d’acord amb el que 
s’estableix a les Regles 53 i 54 de la Instrucció del model normal de comptabilitat local, 
aprovada per l’Ordre HAP/1781/2013 de 20 de setembre, i a l’article 18 de les Bases 
d’execució del pressupost:

a) Execució del pressupost d’ingressos corrents i tancats. Es posarà de manifest per a cada 
aplicació pressupostària les previsions inicials, modificacions, previsions definitives, drets 
reconeguts nets, recaptació bruta, devolucions d’ingressos i recaptació neta, i pendents de 
cobrament.
Constaran també els percentatges que representen els drets reconeguts nets i la 
recaptació respecte a les previsions definitives.

b) Execució del pressupost de despeses corrents i tancats. Es posarà de manifest per a cada 
aplicació pressupostària els crèdits inicials, modificacions, crèdits definitius, retencions de 
crèdit, despeses autoritzades, despeses compromeses, obligacions reconegudes netes, 
pagaments realitzats i pendent de pagament.
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Constaran també els percentatges que representen les despeses compromeses respecte als 
crèdits definitius, les obligacions reconegudes netes respecte als crèdits definitius i els 
pagaments realitzats respecte a les obligacions reconegudes netes.

c) Moviments i situació de la tresoreria. Conté els cobraments i pagaments realitzats, així 
com les existències en la tresoreria a principi i al final del trimestre. 

No obstant això, per a major detall, s’adjunten a l’expedient les dades trameses al Ministeri 
d’Hisenda. 
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2.1Pressupost exercici corrent

Ajuntament Argentona

Ingressos per capítols Previsions inicials Modificacions Previsions totals
Drets reconeguts 

nets
Ingressos 
realitzats

Devolucions 
d'ingressos

Recaptació 
líquida

Pendent 
cobrament

% DRN/Prev. 
Def.

% 
Recaptació

/DRN
1. Impostos directes 7.697.300,00 € 7.697.300,00 € 7.949.147,73 € 7.510.526,04 € 27.914,08 € 7.482.611,96 € 466.535,77 € 103,27% 94,13%
2. Impostos indirectes 250.000,00 € 250.000,00 € 164.902,66 € 163.660,24 € 6.578,91 € 157.081,33 € 7.821,33 € 65,96% 95,26%
3. Taxes i preus públics 2.104.252,30 € 163.350,00 € 2.267.602,30 € 1.905.794,22 € 1.640.489,68 € 12.046,30 € 1.628.443,38 € 277.350,84 € 84,04% 85,45%
4. Transferències corrents 3.807.422,80 € 388.105,11 € 4.195.527,91 € 4.609.745,06 € 4.607.320,53 € 51.016,77 € 4.556.303,76 € 53.441,30 € 109,87% 98,84%
5. Ingressos patrimonials 17.850,00 € 17.850,00 € 5.292,61 € 5.292,61 € 5.292,61 € 0,00 € 29,65% 100,00%
6. Alienació d'inversions reals 319.513,44 € 481.520,68 € 801.034,12 € 353.112,40 € 353.112,40 € 353.112,40 € 0,00 € - -
7. Transferències de capital 5.354.316,95 € 5.354.316,95 € 0,00% -
8. Actius financers 1.703.914,44 € 1.703.914,44 € 0,00% -
9. Passius financers 0,00 € - -
Total 15.900.252,98 € 6.387.292,74 € 22.287.545,72 € 14.987.994,68 € 14.280.401,50 € 97.556,06 € 14.182.845,44 € 805.149,24 € 67,25% 94,63%

Despeses per capítols Crèdits inicials Modificacions Crèdits totals

Retencions de 
crèdit pendent 

d'ús
Depesa 

autoritzada
Despesa 

compromesa

Obligacions 
reconegudes 

netes
Pagament 
realitzats

Pendent 
pagament

% 
AD/crèdits 

totals

% 
ORN/crèdits 

totals

% 
Pagaments

/ORN
1. Despeses de personal 6.000.992,89 € 250.809,77 € 6.251.802,66 € 285.234,93 € 5.771.778,73 € 5.771.778,73 € 5.557.756,69 € 5.533.355,70 € 24.400,99 € 92,32% 88,90% 99,56%
2. Despeses corrents en béns i serveis 6.189.209,64 € 953.997,40 € 7.143.207,04 € 615.683,09 € 6.331.189,09 € 6.323.471,56 € 6.099.866,00 € 5.929.070,36 € 170.795,64 € 88,52% 85,39% 97,20%
3. Despeses financeres 44.520,00 € 36.200,00 € 80.720,00 € 0,00 € 36.224,88 € 36.224,88 € 34.720,11 € 34.720,11 € 0,00 € 44,88% 43,01% 100,00%
4. Transferències corrents 695.426,59 € 157.023,62 € 852.450,21 € 3.303,78 € 733.711,05 € 721.987,32 € 699.625,40 € 676.379,02 € 23.246,38 € 84,70% 82,07% 96,68%
5. Fons de contingència 89.208,24 € -89.208,24 € 0,00 € 0,00 € - - -
6. Inversions reals 2.193.427,88 € 4.475.933,38 € 6.669.361,26 € 958.357,06 € 2.063.142,65 € 2.034.712,57 € 897.892,51 € 785.301,20 € 112.591,31 € 30,51% 13,46% 87,46%
7. Transferències de capital 0,00 € 0,00 € 0,00 € - - -
8. Actius financers 0,00 € 0,00 € 0,00 € 0,00 € - - -
9. Passius financers 687.467,74 € 602.536,81 € 1.290.004,55 € 1.259.880,93 € 1.259.880,93 € 1.259.880,93 € 1.259.880,93 € 0,00 € 97,66% 97,66% 100,00%

15.900.252,98 € 6.387.292,74 € 22.287.545,72 € 1.862.578,86 € 16.195.927,33 € 16.148.055,99 € 14.549.741,64 € 14.218.707,32 € 331.034,32 € 72,45% 65,28% 97,72%
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Patronat Municipal Museu del Càntir

Ingressos per capítols
Previsions 

inicials Modificacions
Previsions 

totals

Drets 
reconeguts 

nets
Ingressos 
realitzats

Devolucions 
d'ingressos

Recaptació 
líquida

Pendent 
cobrament

% 
DRN/Prev. 

Def.

% 
Recaptació

/DRN
1. Impostos directes - -
2. Impostos indirectes - -
3. Taxes i preus públics 155.422,00 € 155.422,00 € 148.252,72 € 147.796,94 € 400,00 € 147.396,94 € 855,78 € 95,39% 99,42%
4. Transferències corrents 217.400,00 € 34.440,37 € 251.840,37 € 267.174,56 € 267.174,56 € 267.174,56 € 0,00 € 106,09% 100,00%
5. Ingressos patrimonials 10,21 € 10,21 € - -
6. Alienació d'inversions reals - -
7. Transferències de capital 1.946,22 € 1.946,22 € 1.946,22 € 0,00 € - 100,00%
8. Actius financers - -
9. Passius financers - -
Total 372.832,21 € 34.440,37 € 407.272,58 € 417.373,50 € 416.917,72 € 400,00 € 416.517,72 € 855,78 € 102,48% 99,79%

Despeses per capítols
Crèdits 
inicials Modificacions

Crèdits 
totals

Retencions de 
crèdit pendent 

d'ús
Depesa 

autoritzada
Despesa 

compromesa

Obligacions 
reconegudes 

netes
Pagament 
realitzats

Pendent 
pagament

% 
AD/crèdits 

totals

% 
ORN/crèdits 

totals

% 
Pagaments

/ORN
1. Despeses de personal 160.684,01 € 34.440,37 € 195.124,38 € 90,56 € 185.070,41 € 185.070,41 € 184.833,40 € 175.320,76 € 9.512,64 € 94,85% 94,73% 94,85%
2. Despeses corrents en béns i serveis 202.498,20 € 202.498,20 € 4.440,62 € 187.386,07 € 187.386,07 € 187.385,99 € 187.385,99 € 0,00 € 92,54% 92,54% 100,00%
3. Despeses financeres 2.300,00 € 2.300,00 € 1.426,70 € 1.426,70 € 1.238,00 € 1.238,00 € 0,00 € 62,03% 53,83% 100,00%
4. Transferències corrents 1.150,00 € 1.150,00 € 50,00 € 550,00 € 550,00 € 550,00 € 550,00 € 0,00 € 47,83% 47,83% 100,00%
5. Fons de contingència 0,00 € 0,00 € - - -
6. Inversions reals 6.200,00 € 6.200,00 € 4.649,75 € 4.649,75 € 4.649,75 € 4.649,75 € 0,00 € 75,00% 75,00% 100,00%
7. Transferències de capital - - -
8. Actius financers - - -
9. Passius financers - - -

372.832,21 € 34.440,37 € 407.272,58 € 4.581,18 € 379.082,93 € 379.082,93 € 378.657,14 € 369.144,50 € 9.512,64 € 93,08% 92,97% 97,49%
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2.2 Pressupost exercicis tancats

Ajuntament Argentona

Ingressos per capítols Drets inicials
Modificacions 
saldo inicial Drets definitius Drets anul.lats

Drets 
cancel.lats

% Drets 
anul.lats / 
drets def

% Drets 
cancel.lats / 

drets def

Drets 
reconeguts 

nets Recaptació

% 
Recaptació / 
Drets nets

Pendent de 
cobrament

1. Impostos directes 2.133.477,00 € 5.847,81 € 2.139.324,81 € 9.245,92 € 14.562,08 € 0,43% 0,68% 2.115.516,81 € 423.604,52 € 20,02% 1.691.912,29 €
2. Impostos indirectes 87.725,59 € 87.725,59 € 3.993,38 € 4,55% 0,00% 83.732,21 € 27.359,32 € 32,67% 56.372,89 €
3. Taxes i preus públics 1.260.746,17 € 50,00 € 1.260.796,17 € 9.312,57 € 32.547,32 € 0,74% 2,58% 1.218.936,28 € 142.929,82 € 11,73% 1.076.006,46 €
4. Transferències corrents 471.666,33 € 471.666,33 € 0,00% 0,00% 471.666,33 € 156.734,60 € 33,23% 314.931,73 €
5. Ingressos patrimonials 3.827,54 € 3.827,54 € 0,00% 0,00% 3.827,54 € 0,00 € 0,00% 3.827,54 €
7. Transferències de capital 992,77 € 992,77 € 0,00% 0,00% 992,77 € 0,00% 992,77 €
Total 3.958.435,40 € 5.897,81 € 3.964.333,21 € 22.551,87 € 47.109,40 € 5,72% 3,26% 3.894.671,94 € 750.628,26 € 19,27% 3.144.043,68 €

Despeses per capítols
Obligacions 

inicials
Modificacions 
saldo inicial Prescripcions

Obligacions 
totals

Pgaments 
realitzats

% Pagaments 
/ Oblig. totals

Pendent de 
pagament

1. Despeses de personal 118.975,41 € 118.975,41 € 110.203,14 € 92,63% 8.772,27 €
2. Despeses corrents en béns i serveis 542.804,23 € 542.804,23 € 531.357,86 € 97,89% 11.446,37 €
3. Despeses financeres 2,36 € 2,36 € 0,00 € 0,00% 2,36 €
4. Transferències corrents 228.812,53 € 228.812,53 € 216.414,74 € 94,58% 12.397,79 €
6. Inversions reals 139.133,41 € 139.133,41 € 138.923,46 € 99,85% 209,95 €
7. Transferències de capital 0,00 € 0,00 € - 0,00 €
9. Passius financers 279.323,78 € 279.323,78 € 279.323,78 € 100,00% 0,00 €

1.309.051,72 € 0,00 € 0,00 € 1.309.051,72 € 1.276.222,98 € 97,49% 32.828,74 €
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Patronat Municipal Museu del Càntir

Ingressos per capítols Drets inicials
Modificacions 
saldo inicial

Drets 
definitius

Drets 
anul.lats

Drets 
cancel.lats

% Drets 
anul.lats / 
drets def

% Drets 
cancel.lats / 

drets def

Drets 
reconeguts 

nets Recaptació

% 
Recaptació / 
Drets nets

Pendent de 
cobrament

1. Impostos directes 0,00 € 0,00 € - - 0,00 € - 0,00 €
2. Impostos indirectes 0,00 € 0,00 € - - 0,00 € - 0,00 €
3. Taxes i preus públics 4.541,00 € 4.541,00 € 0,00% 0,00% 4.541,00 € 0,00% 4.541,00 €
4. Transferències corrents 10.871,00 € 10.871,00 € 0,00% 0,00% 10.871,00 € 7.000,00 € 64,39% 3.871,00 €
5. Ingressos patrimonials 0,00 € 0,00 € - - 0,00 € - 0,00 €
Total 15.412,00 € 0,00 € 15.412,00 € 0,00 € 0,00 € 0,00% 0,00% 15.412,00 € 7.000,00 € 45,42% 8.412,00 €

Despeses per capítols
Obligacions 

inicials
Modificacions 
saldo inicial Prescripcions

Obligacions 
totals

Pgaments 
realitzats

% Pagaments 
/ Oblig. totals

Pendent de 
pagament

1. Despeses de personal 5.870,37 € 5.870,37 € 5.870,37 € 100,00% 0,00 €
2. Despeses corrents en béns i serveis 37.547,26 € 1.418,97 € 36.128,29 € 35.793,40 € 99,07% 334,89 €
3. Despeses financeres 0,00 € 0,00 € 0,00 € - 0,00 €
4. Transferències corrents 267,01 € 267,01 € 200,00 € 74,90% 67,01 €
6. Inversions reals 2.944,47 € 2.944,47 € 2.944,47 € 100,00% 0,00 €

46.629,11 € 0,00 € 1.418,97 € 45.210,14 € 44.808,24 € 99,11% 401,90 €
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2.3 Moviments i situació de la tresoreria

Ajuntament Argentona

Fons líquids 01/01/2021 9.021.713,16 €
Pressupostaris 14.933.473,70 €
No pressupostaris 16.547.923,06 €
Pendents d'aplicació definitiva 16.393,14 €
Total 31.497.789,90 €
Pressupostaris 15.494.930,30 €
No pressupostaris 16.580.075,13 €
Pendents d'aplicació definitiva 203.513,74 €
Total 32.278.519,17 €

Fons líquids 31/12/2021 8.240.983,89 €

Cobraments

Pagaments

Patronat Municipal Museu del Càntir

Fons líquids 01/01/2021 50.842,92 €
Pressupostaris 423.517,72 €
No pressupostaris 47.803,29 €
Pendents d'aplicació definitiva 1.540,28 €
Total 472.861,29 €
Pressupostaris 413.952,74 €
No pressupostaris 44.628,87 €
Pendents d'aplicació definitiva 2.308,74 €
Total 460.890,35 €

Fons líquids 31/12/2021 62.813,86 €

Cobraments

Pagaments

3. CONCLUSIÓ

Complimentada tota la informació requerida corresponent a l’actualització de l’informe de la 
Intervenció Local de compliment dels objectius que contempla la Llei orgànica 2/2012, per al 
quart trimestre de 2021, s’informa que la Corporació Local, integrada per l’Ajuntament 
d’Argentona i l’organisme autònom, el Patronat Municipal del Museu del Càntir:

- Compleix l’objectiu d’Estabilitat Pressupostària
- Compleix l’objectiu de Deute públic

L’informe sobre el compliment d’aquests dos objectius és només a efectes informatius en 
haver estat suspeses les regles fiscals per als exercicis 2020 i 2021, de conformitat amb 
allò previst en l’acord del Consell de Ministres de 6 d'octubre de 2020, pel qual se sol·licita 
l'apreciació de la situació d'emergència extraordinària prevista a l'article 135.4 de la 
Constitució, i aprovat per majoria absoluta del Ple del Congrés dels Diputats en data 20 
d’octubre de 2020.”
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Van quedar-ne assabentats

3. Informes sobre dictàmens, mocions i proposicions que hagi d’aprovar el Ple:

MOBILITAT

3.1) Augment tarifes dels serveis urbans d’autotaxis d’Argentona per a l’exercici 
2022

“L’expedient número 2022/71 es tramita en relació a la sol·licitud d’aprovació de 
l’increment de tarifes del servei de taxi a Argentona per part de la Federació Catalana del 
Taxi per al 2022.

Pel ple municipal en sessió ordinària de data 31 de juliol de 2018 va informar 
favorablement l’aprovació de les noves tarifes del servei d’autotaxis a Argentona.

D’acord amb el Decret 149/1988, de 28 d'abril, sobre el règim procedimental dels preus 
autoritzats i comunicats, correspon a la Comissió de Preus de Catalunya acordar 
l’actualització de l’increment de les tarifes dels serveis de transport col•lectiu urbà de 
viatgers i d’autotaxis.

Vist l’informe de la tècnica d’urbanisme i obres de data 23 de març de 2022, que 
literalment diu:

“INFORME TÈCNIC 
Referent a l’augment mitjà de tarifes del taxi segons la Comissió de Preus de 
Catalunya per a l’any 2022.

ANTECEDENTS
En data 17/1272021 la Comissió de Preus de Catalunya va aprovar un augment mitjà 
de tarifes del taxi del 2,8% per a l’any 2022, amb l’objectiu d’actualitzar les tarifes dels 
serveis d’auto-taxi.

En data 23/12/2021 el Sr. Luis Berbel Salcedo, en representació del Sindicat de 
Treballadors Autònoms del Taxi i els taxistes del municipi d’Argentona sol·licita 
l’aplicació de l’augment de les tarifes urbana del taxi per a l’any 2022. 

En data 23/03/2022 el Sindicat de Treballadors Autònoms del Taxi comunica i aporta 
proposta d’aprovació de noves tarifes i sol·licita l’aprovació de les tarifes del servei de 
taxi amb un augment mitjà d’un 2,5% per a l’exercici 2022.

LEGISLACIÓ APLICABLE
 LLEI 19/2003, de 4 de juliol, del taxi.
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 DECRET 314/2016, de 8 de novembre, pel qual es determinen les condicions 
específiques de contractació i comercialització de serveis de taxi i el règim 
jurídic de l'activitat de mediació. 

 DECRET 149/1988, de 28 d’abril, sobre el règim procedimental dels preus 
autoritzats i comunicats.

 DECRET 339/2001, de 18 de desembre, pel qual s’estableix un sistema 
simplificat per a l’actualització dels preus i les tarifes.

CONSIDERACIONS 

Referent a les tarifes del servei d’auto-taxi, la Comissió de Preus de Catalunya, d’acord 
amb les competències que té atorgades, aprova les tarifes dels serveis sotmesos al 
règim d’autorització autonòmica, com el del servei d’auto-taxi.

L’article 31.2 de la Llei 19/2003, de 4 de juliol, del Taxi, estableix que la determinació 
de les tarifes d’aplicació als serveis urbans del taxi han d’ajustar-se a la normativa 
vigent en matèria de preus i hauran de garantir en tot moment la cobertura del cost 
del servei i assegurar un benefici empresarial raonable.

L’article 32.1 de la Llei 19/2003, de 4 de juliol, del taxi, determina que pels municipis de 
més de 5.000 habitants els vehicles han d’anar equipats d’un taxímetre degudament 
comprovat, precintat i homologat, i que el seu funcionament serà correcte, d’acords 
amb les normes establertes per l’òrgan competent en matèria de metrologia, amb la 
finalitat de determinar el preu de cada servei.
 
El Decret 339/2001, de 18 de desembre, pel qual s’estableix un sistema simplificat per 
a l’actualització dels preus i les tarifes regulats al Decret 149/1988, de 28 d’abril, sobre 
règim procedimental dels preus autoritzats i comunicats, en virtut del qual, determina 
que si es respecta el percentatge màxim d’increment de preus que fixa la Comissió de 
Preus, les tarifes de taxi aprovades per l’Ajuntament no requereixen aprovació 
posterior de la Comissió de Preus de Catalunya, sinó exclusivament la comunicació de 
l’acord plenari per donar-ne compte.

El servei d’auto-taxi és de competència municipal, això vol dir que l’augment de les 
tarifes s’ha d’aprovar pel municipi que les aplicarà.

Cal fer esment que durant els anys 2019, 2020 i 2021 les tarifes del servei municipal 
del taxi han estat congelades.

CONCLUSIONS

D’acord a les consideracions exposades S’INFORMA favorablement la proposta 
d’augment mitjà de tarifes del 2,5% pel que respecte al servei municipal d’auto-taxi per 
a l’any 2022.
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Tarifa 1
Feiners de 8 a 20 hores* Preus actuals

Preus 
actualitzats

Baixada de bandera 3,90 4,00
Preu per quilòmetre recorregut 0,98 1,01
Per hora d'espera 18,21 18,72
Tarifa 2
Feiners de 20 a 8 hores, dissabtes, 
diumenges i festius* Preus actuals

Preus 
actualitzats

Baixada de bandera 4,20 4,30
Preu per quilòmetre recorregut 1,03 1,06
Per hora d'espera 18,21 18,72

Suplements Preus actuals
Preus 

actualitzats
Ràdio taxi 1,20 1,25
Urbanitzacions 1,20 1,25
Equipatge 1,50 1,50
Animals domèstics 1,20 1,20

El que comunico als efectes oportuns sens detriment d’altra criteri tècnic basat en 
Llei.”

Per tot això, es proposa a la Comissió informativa l’adopció dels següents acords:

Primer.- Informar favorablement, d’acord amb tot l’exposat a la part expositiva, el 
augment de les tarifes dels serveis urbans d’autotaxis a Argentona, per a l’any 2022.

Segon.- Notificar els presents acords als interessats i a la Comissió de Preus de la 
Generalitat de Catalunya, als efectes d’allò previst al Decret 339/2001, de 18 de 
desembre.”

Sra. alcaldessa.- En aquest apartat, el que fem és una proposta d'augment de tarifes 
dels serveis urbans d’autotaxi d’Argentona per l’exercici 2022. Passaré la paraula a la 
regidora de mobilitat, Sra. Cervantes.

Sra. Montserrat Cervantes.- Gràcies, alcaldessa. Doncs és la pujada anual que a 
Argentona des del 2018 estaven els preus congelats i acceptem la proposta que ens fa el 
sindicat del taxi d’un augment del 2,5%, quan a la resta, el permès per la comissió de 
preus és d’un 2,8%. 

Sra. alcaldessa.- Es procedeix a la votació.
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Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per unanimitat de tots els presents 
(Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, 
Laura Gàllego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat 
Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López Rico, Josep Arenas Ponsa i 
Bernat Calvo Català)

RECURSOS ECONÒMICS

3.2) Expedient de modificació de crèdits núm. 02/2022 del pressupost municipal de 
l’exercici 2022

“Vistes les propostes de modificació de crèdits presentades per les diferents Regidories de 
l’Ajuntament i, de conformitat amb allò previst als articles 177 i següents del RDL 2/2004, de 
5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, i als 
articles del 9 al 13 de les Bases d’execució del vigent pressupost municipal, al Ple Corporatiu 
proposo l’adopció dels següents acords:

Primer.- Aprovar inicialment i, en el supòsit de que en el tràmit d’informació pública no 
es presentin reclamacions, definitivament, l’expedient de modificació de crèdits núm. 
2/2022 del pressupost de l’Ajuntament d'Argentona, exercici 2022, per un import total de 
110.253,53€, sota la modalitat de crèdits extraordinaris i suplements de crèdit, i segons el 
detall següent:

PRESSUPOST DE DESPESES 
CRÈDITS EXTRAODINARIS
Partida Codi projecte Concepte Import
Àrea de Serveis Territorials
Espai Públic
430-165-61900 2022/2/MI/3 Enllumenat Veïnat de Madà 50.000,00
Museu
UTG Museu

600-333-68900 2022/2/MU/2 Altres inversions béns patrimonials - Càntirs i altres béns 4.700,00
Total crèdits extraordinaris 54.700,00

SUPLEMENTS DE CRÈDIT
Partida Codi projecte Concepte Import
Àrea de Serveis Personals 
Escola Argentona
322-324-63200 2020/2/ME/1 Reforma interior cuina escola Argentona 2.000,00

Àrea de Serveis Territorials
Espai Públic

430-1532-61900 2022/2/EP/2 Projecte reurbanització cruïlla Avgda. Puig i Cadafalch 53.553,53
Total suplements de crèdit 55.553,53

TOTAL MODIFICACIÓ 110.253,53
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Segon.- El finançament de la modificació, per un import total de 110.253,53€, anirà a 
càrrec de les següents partides:

PRESSUPOST DE DESPESES 
FINANÇAMENT: Baixa parcial o total crèdits no compromesos
Partida Codi projecte Concepte Import
Àrea de Serveis Territorials
Obres públiques
411-151-76200 Pavimentació urbanització Sant Carles 50.000,00
Museu
UTG Museu

600-333-62900 2022/2/MU/1

Nous exemplars càntirs i altre immobilitzat 
material Museu 4.700,00

Total finançament crèdits extraordinaris 54.700,00
FINANÇAMENT: Baixa parcial o total crèdits no compromesos
Partida Concepte Import
Àrea de Serveis Territorials
Obres públiques
411-151-76200 Pavimentació urbanització Sant Carles 2.000,00
Àrea de Serveis Territorials
Espai Públic

131-1532-61900 2018/2/MB/1 Millora accessibilitat via pública - P. Participatius 2018 53.553,53
Total finançament suplements de crèdit 55.553,53

TOTAL FINANÇAMENT 110.253,53

Tercer.- Aprovar el canvi de finançament dels projectes que es detallen a continuació i 
que consten en l’Annex d’Inversions aprovat per a l’exercici 2022, atès que el finançament 
previst inicialment no es podrà dur a terme perquè la subvenció prevista (Fons 
incondicionat d’inversions) no permet estendre el seu període d’execució a l’exercici 2022, 
sinó que només és per al període 2020-2021; el nou finançament previst serà el préstec a 
llarg termini a contractar durant aquest exercici:
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CANVI DE FINANÇAMENT:
PRESSUPOST DE DESPESES Finançament previst Nou finançament previst
Partida Codi projecte Concepte Import Partida Codi projecte Concepte Import Partida Codi projecteConcepte Import
Alcaldia Àrea de Serveis Territorials Àrea de Serveis Econòmics
Policia Urbanisme i Obres Deute públic
130-132-62300 2022/2/PL/1 Lectors de matrícules de vehicles per instal.lar via pública 162.000,00 411-76100 2022/2/PL/1 Subv Diputació - Fons incondicionat d'inversions 162.000,00 510-91300 2022/2/PL/1 Préstecs a llarg termini - Préstec exercici 2022 162.000,00
Mitjans Comunicació Urbanisme i Obres
150-924-62300 2022/2/MC/1 Maquinària, instal.lacions tècniques i utillatge - Ràdio Argentona 9.000,00 411-76100 2022/2/MC/1 Subv Diputació - Fons incondicionat d'inversions 9.000,00 510-91300 2022/2/MC/1 Préstecs a llarg termini - Préstec exercici 2022 9.000,00
Àrea de Serveis Generals Àrea de Serveis Territorials Àrea de Serveis Econòmics
Biblioteca Urbanisme i Obres Deute públic
308-3321-62900 2022/2/BI/1 Fons bibliogràfic biblioteca municipal 6.000,00 411-76100 2022/2/BI/1 Subv Diputació - Fons incondicionat d'inversions 6.000,00 510-91300 2022/2/BI/1 Préstecs a llarg termini - Préstec exercici 2022 6.000,00
Àrea de Serveis Territorials Àrea de Serveis Territorials/Econòmics Àrea de Serveis Econòmics
Espai Públic Urbanisme i Obres Deute públic

411-76100 2022/2/EP/4 Subv Diputació - Fons incondicionat d'inversions 15.065,07
Deute públic

430-171-62500 2022/2/EP/4 Mobiliari urbà 18.000,00 510-91300 2022/2/EP/4 Préstecs a llarg termini - Préstec exercici 2022 2.934,93 510-91300 2022/2/EP/4 Préstecs a llarg termini - Préstec exercici 2022 18.000,00
TOTAL 195.000,00 TOTAL FINANÇAMENT PREVIST 195.000,00 TOTAL FINANÇAMENT PREVIST 195.000,00

PRESSUPOST D'INGRESSOS

Quart.- Una vegada efectuada la modificació de crèdit corresponent i el canvi de finançament aprovat en els anteriors acords, el 
resum per capítols del pressupost és el següent:
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CAPÍTOL 1 7.540.586,82 CAPÍTOL 1 6.606.337,07
CAPÍTOL 2 200.000,00 CAPÍTOL 2 6.731.163,78
CAPÍTOL 3 2.825.812,49 CAPÍTOL 3 37.000,00
CAPÍTOL 4 4.429.567,65 CAPÍTOL 4 572.878,00
CAPÍTOL 5 18.400,00 CAPÍTOL 5 40.000,00
Total ingressos corrents 15.014.366,96 Total despeses corrents 13.987.378,85

CAPÍTOL 6 0,00 CAPÍTOL 6 6.937.695,50
CAPÍTOL 7 244.678,47 CAPÍTOL 7 0,00
Total ingressos de capital 244.678,47 Total despeses de capital 6.937.695,50
Total ingressos no financers 15.259.045,43 Total despeses no financeres 20.925.074,35

CAPÍTOL 8 3.081.228,97 CAPÍTOL 8 0,00
CAPÍTOL 9 3.141.455,32 CAPÍTOL 9 556.655,37
Total ingressos financers 6.222.684,29 Total despeses financeres 556.655,37
TOTAL 21.481.729,72 21.481.729,72

INGRESSOS CORRENTS DESPESES CORRENTS 

INGRESSOS DE CAPITAL DESPESES DE CAPITAL

INGRESSOS FINANCERS DESPESES FINANCERES

Cinquè.- L’expedient de modificació de crèdits núm. 2/2022 aprovat en els acords 
anteriors s’haurà de sotmetre al tràmit d’informació pública durant el termini de quinze 
dies hàbils, mitjançant edicte publicat en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i 
en el Tauler electrònic d’anuncis municipal, i, en considerar-se aprovat definitivament, es 
publicarà la modificació d’esment en el Butlletí Oficial de la Província i en el tauler 
electrònic d’anuncis de la Corporació, als efectes de la seva entrada en vigor. “

Sra. alcaldessa.- El que proposem és donar d’alta una partida de 50.000 € que és per 
l’enllumenat vial amb leds del camí que va a la urbanització de Madà i el finançament 
d’aquesta inversió és donar de baixa uns crèdits que es van consignar en el pressupost 
municipal que havien d’anar a cobrir un conveni amb l’Ajuntament de la Roca, per una 
urbanització que tenim, que el terme municipal d’Argentona també té una part, que és la 
urbanització de Sant Carles, que finalment no es farà via conveni. Això és un capítol 7 de 
subvencions per inversió. I com no es podrà fer via conveni, perquè l’Ajuntament no va 
fer, aquí va haver-hi un tema, al meu entendre, de falta de comunicació amb la Roca, no 
va fer l’exposició pública del projecte, no podíem signar aquest conveni, tal com se’ns va 
assessorar jurídicament. Per tant, el que proposem és passar aquests diners a una 
partida, que aquests diners ja s’havien previst amb romanent l’any anterior, però atès 
que va finalitzar l'exercici i era amb romanent de lliure disposició que s’ha d’executar a 31 
de desembre i no hi vam ser a temps, el que proposem, per no endarrerir-ho, ja que 
entenem que és una inversió molt positiva i favorable per Argentona, és posar aquests 
diners via aquesta modificació. Hi ha una altra modificació de crèdit que és un traspàs de 
partides del museu del Càntir de 4.700 € per tema de compra de càntirs i altres béns. Hi 
ha una suplementació de 2.000 € de la reforma interior de la cuina de l’escola 
d’Argentona que té una desviació de 2.000 €. Després hi ha una suplementació d’una 
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partida per un projecte de reurbanització de la cruïlla Puig i Cadafalch, que té un cost de 
250.000 €, dels quals ens faltaven 50.000 €. Com deia abans, el finançament d’aquestes 
inversions que proposem és, aquesta baixa que hem comentat del conveni de la 
urbanització de Sant Carles, una transferència dels diners del museu del Càntir, que 
simplement entenem que és un canvi de partida, però que l’objectiu és el mateix, per 
tant, entenem que s’havia de passar de partida. 2.000 € que faltaven pel que he explicat 
abans de la cuina de l’escola d’Argentona vénen també d’aquesta mateixa partida que 
hem comentat de la pavimentació de la urbanització de Sant Carles i els 53.000 € per la 
cruïlla Puig i Cadafalch prové d’una partida que es diu millora de l’accessibilitat de la via 
pública, que són 53.553 €, els mateixos. Simplement, el que estem fent des de fa un 
temps, és intentar unificar totes les partides que tenen a veure amb la millora de la via 
pública, tant d’asfaltats, calçades, pavimentacions, etc., les estem dirigint totes cap a una 
mateixa partida, perquè després ens facilita la feina a l’hora de fer les licitacions. També 
ens hem trobat que hi havia una subvenció que vam preveure inicialment en el 
pressupost 2022 de la Diputació, que es titula el Fons incondicionat d’inversions, que en 
el seu moment de fer la redacció del pressupost, la informació que ens contava és que es 
podria executar aquesta obra també en l’exercici 2022, i finalment ens han confirmat que 
no. Per tant, el que hem fet és justificar la subvenció igualment, amb inversions ja 
executades, per tant, no és que es perdin els diners, sinó que arribaran igualment, 
perquè són diners que l’Ajuntament havia avançat per la via dels recursos propis, però sí 
que ens afecta en que aquelles obres que havíem previst finançar amb aquesta 
subvenció, passem a finançar-les mitjançant préstec. Perquè sinó, tindríem un problema 
de finançament. I això és el que explica un dels punts dels acords. 

Alguna qüestió sobre aquesta modificació? Sr. Calvo.

Sr. Bernat Calvo.- Bona tarda. Simplement, nosaltres farem confiança a aquesta 
modificació de crèdit del pressupost, però només volíem demanar si us plau que lo que 
és aquestes obres d’asfaltat de la urbanització Sant Carles, es facin com abans millor, 
perquè la veritat que pel que he pogut veure algunes vegades que he passat per allà, la 
veritat que la situació d’aquell asfaltat és molt dolent, sembla que vagis a entrar a un 
camp, perquè hi ha molts bonys i és difícil de circular i perillós per les persones que hi 
circulin, fins i tot caminant. Llavors, si es pogués fer com abans millor aquesta inversió, 
ho agrairíem molt i segurament els veïns que estan per allà, encara més. Segurament no 
és gaire zona, però realment fa molta falta.

Sra. alcaldessa.- Sr. Puig.

Sr. Àngel Puig.- Gràcies. Comentar que, amb els serveis tècnics, ja a les informatives en 
vàrem estar parlant, que el primer que farem, posarem fil a l’agulla, en recepcionar 
aquest tram que està al municipi d’Argentona. No està recepcionat, per tant, si no està 
recepcionat, no podem actuar en ell. Serà el primer que farem i, a partir d’aquí, posarem 
fil a l’agulla en executar la part que ens pertoca.
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Sra. alcaldessa.- Es procedeix a la votació.

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per 9 vots a favor (Georgina Sabadell 
Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim Perejoan Hernández, 
Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, Laura Gàllego Marfà i 
Bernat Calvo Català) i 6 abstencions (Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, 
Montserrat Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López Rico i Josep Arenas 
Ponsa) 

SERVEIS

3.3) Acord per l’aprovació inicial de la modificació dels estatuts de la societat Aigües 
d’Argentona

“Es posa de manifest la voluntat d’actualitzar la redacció dels estatuts de la companyia 
Aigües d’Argentona (AASA) per al d’adaptar-los a la normativa actualment vigent, resoldre 
dubtes d’interpretació que l’actual redacció genera i actualitzar-ne el règim de 
funcionament. 

El procediment de modificació estatutària serà establert als arts. 201 i 212 del Decret 
179/1995, de 13 de juny, pel que s’aprova el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis de les 
entitats locals ( ROAS ); es proposa dur a terme aquest procediment, en aplicació d’un 
criteri de prudència lògica i seguretat jurídica i sotmetre la modificació al mateix 
procediment previst per l’aprovació. 

A proposta del President del Consell d’Administració d’AASA, s’ha incoat expedient i s’hi 
ha incorporat la documentació facilitada. En compliment de l’article 3.3.1.d del Rd 
128/2018, de 16 de març, de règim jurídic dels funcionaris de l’administració local amb 
habilitació de caràcter nacional, s’ha requerit informe a secretaria, que consta a 
l’expedient.

Atès l’establert al Real Decret Legislatiu 1/2010, de 2 de juliol, pel que s’aprova el Text 
Refós de la Llei de Societats de Capital, i l’article 201 del Decret 179/1995, de 13 de juny, 
pel que s’aprova el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis de les entitats locals (ROAS); 
l’òrgan competent per la modificació estatutària és el Ple Municipal

Vista tota la documentació que consta a l’expedient.

Es proposa l’adopció dels següents acords:

PRIMER.- APROVAR INICIALMENT la modificació dels estatuts d’acord amb el text que 
consta annex a aquest acord.
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SEGON.- SOTMETRE- aquesta aprovació inicial a informació pública durant un termini de 
trenta dies des de la publicació de l’anunci corresponent al Butlletí Oficial de la Província 
de Barcelona, d’acord amb els articles 201 i concordants del Decret 179/1995, de 13 de 
juny, pel quals'aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels Ens locals.”

Sra. alcaldessa.- Sr. Móra.

Sr. Pere Móra.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Aigües d’Argentona és l’única empresa pública 
municipal d’Argentona, que va ser creada als anys 80, per garantir que el servei bàsic de 
l’aigua es mantingués en mans públiques. Tot i que aquest objectiu es va complir, en la 
seva primera etapa, l’empresa va patir una sèrie de problemes de gestió, per tots 
coneguts. En els últims 10 anys, Aigües d’Argentona ha portat a terme un procés de 
modernització de la seva estructura de gestió, basada en la implementació del control 
analític dels seus processos, amb l’objectiu que la gestió sigui completament transparent 
per l’òrgan de gestió, els òrgans de control pel ciutadà i els mateixos treballadors de la 
companyia i que el valor que obté el ciutadà dels seus diners sigui el màxim possible. 
Això ja ha tingut els seus fruits i, per posar alguns exemples, la companyia, tot i assumir 
la gestió de l’aigua en sectors sense recepcionar, ha millorat la seva eficiència en un 26%, 
cosa que ha permès mantenir el preu de l’aigua durant 9 anys consecutius, quan en 
l’anterior etapa no s’aconseguien cicles superiors als 2 anys. Però la companyia també ha 
demostrat ser una eina eficaç al servei del vilatà en nous àmbits d’actuació, com la 
construcció i gestió de la piscina municipal. Ara encarem una nova etapa en que s’ha de 
reforçar aquest instrument, adaptant-lo a les noves necessitats i consolidant-lo com una 
eina eficaç per mantenir els serveis que presta l’Ajuntament en mans públiques i per 
remunicipalitzar aquells altres que sigui possible. És per això que el consell 
d’administració va sol·licitar al Ple la renovació dels estatuts de la societat. El procediment 
que s’ha seguit, com vostès ja saben, ha estat, en primer lloc, la contractació d’un 
assessorament tècnic i jurídic qualificat per redactar una proposta de base. La discussió 
sobre aquesta proposta en diverses reunions amb la presència de l’assessor i dels 
membres del consell d’administració, que van generar un nou redactat, d’acord amb la 
sensibilitat política dels grups municipals. La proposta d’esmenes del segon redactat per 
part dels grups que es van incorporar en funció del consens que s’havia manifestat a les 
reunions prèvies i que va generar una tercera versió. L’informe jurídic de secretaria. 
L’informe tècnic sobre la incorporació de l’informe de secretaria al redactat que va 
generar un text refós. I finalment, la comissió informativa en la que encara es va fer una 
modificació de consens sobre la qualificació dels membres del consell d’administració, 
adaptant-ne el text al literal de la llei. Pel que fa al propi redactat dels estatuts, s’han 
centrat bàsicament en adaptar-los a la legislació actual, ampliar l’objecte de la societat 
perquè sigui prou flexible per a assumir les funcions que l’Ajuntament li encomani en 
benefici de l’interès públic i l’eficiència del conjunt de la corporació, professionalitzar la 
funció de la gerència i blindar-la a la discrecionalitat política de cada moment. En aquest 
sentit, el redactat diu: La selecció de la gerència per part del consell d’administració es 
farà d’acord amb els principis d’igualtat, publicitat, capacitat i mèrit, i per una d’aquestes 
dues vies, seleccionant en el marc de l’empresa una persona de la plantilla de la que 
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s’acrediti suficient qualificació tècnica i directiva o seleccionant una persona externa a 
l’empresa, de la que s’acrediti la suficient qualificació i experiència tècnica i directiva en 
els sectors dels serveis públics anàlegs o de l’empresa. També s’ha centrat en garantir la 
paritat de gènere a l’òrgan de direcció de la companyia, de manera que cap identitat de 
gènere tingui més del 60% de representació i s’ha eliminat el llenguatge sexista del 
redactat dels estatuts. També s’ha incorporat un article de personal de la companyia que 
especifica que aquest tindrà la condició de laboral i en cap cas funcionari, que per la seva 
selecció s’aplicaran els principis d’igualtat, publicitat, capacitat i mèrit, que ja es vénen 
aplicant i que se’ls reconeix explícitament el dret a la carrera professional i la promoció 
interna. La resta d’articles tenen un caràcter instrumental. De les aportacions de l’última 
comissió informativa i la junta de portaveus, es proposa unes modificacions de l’article 
3B, 3C, i 4B, 4C, que és l’eliminació de les frases que fan referència a la indemnització 
preceptiva per llei, i que els grups han acordat eliminar dels estatuts i que es pacti a cada 
contracte. M’agradaria agrair als grups municipals l’esforç de consens que en general han 
fet per dotar a la companyia d’uns estatus que ens han de servir a tots, governi qui 
governi, perquè la ciutadania d’Argentona tingui un instrument modern i efectiu al seu 
servei. Lamentablement, el consens absolut no ha estat possible, però s’hi ha acostat 
molt. A la junta de portaveus també hem acordat incorporar a l’article 10 dues paraules, 
que parli d’identitat de gènere i no tan sols de gènere. Després, hi ha un error de 
tipografia, a l’article 10, que hi ha dues comes, que se n’hauria d’eliminar una. 

Sra. alcaldessa.- Sr. Arenas.

Sr. Josep Arenas.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Bé, avui ens presenten a aprovació una 
proposta d’estatuts en els quals hi ha una sèrie d’aspectes que entenem que no han estat 
prou dialogats ni negociats ni acordats amb el nostre grup. Això malgrat que el govern 
que vostè presideix, Sra. Sabadell, s’havia compromès amb nosaltres, en aquesta 
negociació, ho havia fet en el moment que vam pactar el vot favorable als pressupostos 
de l’any 2021. Doncs bé, vostès sembla que no han estat capaços de respectar aquest 
acord o no els interessa potser un mínim de participació del nostre grup socialista i 
m’explicaré el perquè. De fet, els punts principals que originen el nostre desacord amb la 
proposta són tres. El primer, respecte l’objecte de la companyia. El segon és respecte la 
forma d’accés als llocs de treball d’una societat que forma part del sector públic local. I el 
tercer, hi situem diversos aspectes que considerem bàsics per tal de mantenir una 
coherència en la gestió integral de l’Ajuntament i les seves entitats, com són, entre 
d’altres, la necessitat i la conveniència de que l’alcaldessa o l’alcalde que surti de les 
urnes, presideixi la societat municipal i sigui, en tot cas, ell mateix o ella mateixa, qui 
pugui delegar-ne la presidència, no que això depengui d’un sorteig. O bé les 
incoherències o incompliments normatius que presenta part del redactat, que entenem 
que no són objecte d’uns estatuts i en altres casos que entenem que s’han d’adequar a la 
normativa, com ha posat de manifest l’informe de secretaria, entre altres aspectes als 
que em referiré al final. En ares de la brevetat, només esbossaré el nostre criteri en 
relació a aquests tres punts. El primer, deia, respecte l’objecte de la companyia. Aquesta 
companyia es va fundar sent alcalde l’amic Jordi Suari Font, per ser una companyia 
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destinada al servei municipal d’aigua. Més endavant, ha estat dotada de la qualitat de 
medi propi de l’Ajuntament. Això, com sabem, significa que l’Ajuntament li pot encarregar 
a la companyia diferents serveis, sempre que disposi dels mitjans materials per a dur-los 
a terme i ho faci al preu de les tarifes que a prova l’Ajuntament, el Ple municipal, per a la 
realització d’aquests encàrrecs. Aquesta és la seva naturalesa a dia d’avui. El que 
presenta aquesta moció d’alcaldia ara és una ampliació de l’objecte social d’aigües 
d’Argentona. Pretén convertir la societat en una altra cosa diferent a una societat 
d’aigües, potser una societat d’infraestructures o una societat de serveis diversos. Per 
tant, una cosa és que Aigües d’Argentona sigui mitjà propi i que se li facin encàrrecs de 
gestió que l’Ajuntament li encarregui i una altra qüestió molt diferent és que assumeixi, 
igual com ho fa amb l’aigua, altres serveis que són de competència municipal. Per fer 
aquesta conversió, caldria un acord plenari previ de crear una companyia diferent a 
l’actual, ja no seria, doncs, una societat d’aigües. Els encàrrecs de gestió estan en l’àmbit 
de la llei de contractes. Una altra cosa és que optem per una forma de gestió, va societat 
municipal, de serveis diferents. Això entra en la forma de prestació dels serveis públics, 
cosa ben diferent, per tant. Tal i com poden ratificar els serveis tècnics de l’Ajuntament, el 
fet d’assumir serveis municipals com a propis de la societat, i de prestar-los en forma de 
societat mercantil, exigeix prèviament que hi hagués una memòria que posés de 
manifest que aquesta és la forma més eficient i sostenible per gestionar-los i que la 
intervenció municipal informés al respecte d’aquests requisits, a la vista d’una anàlisi de 
com es finançaran aquestes noves activitats i serveis que es proposa que assumeixi la 
societat municipal. Però, és que si aquests requisits no es donen, la llei prohibeix que 
l’Ajuntament els presti a través d’una societat. Els pot semblar bé o malament, però això 
és el que diu la norma legal. Doncs bé, en la seva proposta, es defineixen molts serveis i a 
més a més, es deixen molt oberts uns altres serveis que ni tan sols es defineixen. Sense 
cap tipus de memòria ni d’informe d’intervenció. A més del que ja diu l’informe de 
secretaria sobre les necessitats de definir-los, vist que també es podria tenir dificultats a 
l’hora de voler registrar aquesta nova societat amb aquests estatus, amb expressions 
genèriques, del tipus tota mena de serveis. Sembla més aviat que la idea és fer un 
Ajuntament paral·lel. I per si se’ns escapa alguna cosa, deixen l’objecte social totalment 
obert. Tota mena de serveis municipals. Però més enllà del que estableix la normativa, el 
que nosaltres posem sobre la taula és la conveniència de primer aprovar uns estatus de 
la societat, nosaltres diríem que el que es pretén és crear una societat, crear-ne una de 
diferent, ja que canvia, com dic, totalment el seu objecte social, però s’està proposant 
sense analitzar-ne la seva oportunitat, en termes econòmics. Qui de nosaltres crearia una 
empresa sense tenir damunt la taula els diners que hi ha de posar per tirar-la endavant? 
Sense saber quins són els empleats que necessitarà? Quines seran les inversions en 
maquinària, en software que ha de fer? Sense saber si té diners propis per respondre a la 
inversió o si anirà a l’endeutament? Si té capacitat d’endeutament? En definitiva, sense el 
que s’anomena, en el sector privat, un pla d’empresa? Qui ho farà? Ningú. Però com que 
ho fem amb els diners de tots els argentonins i argentonines, aleshores primer muntem, 
creem aquesta societat i després ja veurem com es financia i quin personal es necessita i 
quina maquinària, etc. Doncs nosaltres no ho veiem així, creiem que és al revés. I a més a 
més, determinem que, si més no, clar també es diu l’alcalde podrà anar encomanant, 
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durant uns mesos, activitats urgents. Home, doncs no, això és tirar endavant pel camí del 
mig sense anàlisi i sense racionalitat. Podem equivocar-nos, però almenys hem de partir 
d’algun tipus d’anàlisi mínima sobre la viabilitat d’aquesta nova empresa que ara ens 
plantegen. Quins són els serveis que es determinen a la proposta? Entre els serveis i 
activitats que s’hi determinen, van des de la neteja de vies públiques i edificis municipals, 
producció d’energia per edificis públics, fer plans i projectes d’obres, realitzar tot tipus 
d’obres públiques, fins i tot serveis que amplien l’àmbit territorial del propi Ajuntament o 
executar obres i equipaments per a persones i entitats privades, entre d’altres. I després, 
els indeterminats, com és prestar tot tipus de serveis municipals, entre cometes ho poso. 
Per tant, hi podíem incloure, no sé, des de la gestió de la programació cultural de la sala 
Argentona fins als serveis socials. Un Ajuntament paral·lel. No estem parlant ja d’aigües 
d’Argentona sinó que seria, com dèiem, un altre tipus de societat, a la qual també caldria 
canviar-li el nom. Però sobretot, el que vull subratllar és que, per fer aquestes finalitats, 
caldria capitalitzar la societat i caldria dotar-la d’una estructura tècnica i administrativa 
que ara no té i d’uns mitjans que ara no té, ja que, com sabem, amb prou feines pot 
executar, dissortadament, les inversions necessàries en la rehabilitació de la xarxa 
d’aigües, tal i com ens n’adonem els veïns, un dia sí i l’altre també. Creiem que no poden 
els estatus d’una nova societat municipal incloure la prestació d’uns serveis que ni tan 
sols ha decidit prestar-los el propi Ajuntament. Es proposa prestar serveis d’obres a 
particulars, així, en general, quan no és una activitat aprovada per l’Ajuntament, ja que 
comportaria intervenir en el mercat. Una altra cosa és fer les obres a particulars de les 
escomeses de l’aigua, però no tot tipus d’obres, com tampoc ampliar l’àmbit territorial de 
les prestacions i serveis que presta a altres municipis, ampliar-la a altres municipis, com 
es proposa. Ni produir energia elèctrica per edificis com es proposa, cosa que estaria 
molt bé, però que mai s’ha discutit en aquest Ple. No continuo en aquest sentit. En 
definitiva, no volem que es prenguin decisions sobre la forma de prestar serveis públics 
fora de l’àmbit de decisió d’aquest Ple municipal, perquè és l’òrgan a qui li competeixen 
les decisions. I volem prendre decisions amb responsabilitat, amb números damunt la 
taula. Volem rigor, no improvisació. I passo al segon punt, respecte a la forma d’accés als 
llocs de treball. Pel que fa al segon punt, sempre hem dit i ho reiterem aquí i on calgui, 
malgrat a qui li pugui pesar la nostra llibertat d’expressió com a càrrecs públics, que 
l’accés a la totalitat dels llocs de treball d’Aigües d’Argentona s’ha de fer d’acord amb els 
principis constitucionals d’igualtat, publicitat, capacitat i mèrit, per a qualsevol dels llocs 
de treball, gerència inclosa, encara que, òbviament, acceptem la lliure designació per 
aquest càrrec, atès el seu caràcter directiu. En conseqüència, entenem que la regulació 
del punt sobre la selecció de la gerència hauria de quedar redactat de la forma següent: 
la selecció de la gerència per part del consell d’administració es farà d’acord amb els 
principis d’igualtat, publicitat, capacitat i mèrit.

Sra. alcaldessa.- Sr. Arenas, porta 10 minuts i és el temps màxim que té.

Sr. Josep Arenas.- Perdoni, Sra. alcaldessa, si em permet, segons l’article 16 del ROM, 
quan discutim reglaments, tenim fins a 20 minuts per la primera intervenció i fins a 10 
per la segona. 
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Sra. alcaldessa.- No és un reglament, però d’acord, li deixaré 5 minuts més, però més no.

Sr. Josep Arenas.- El redactat actual ho preveu, però només en cas de selecció externa, 
deia en cas de la selecció de la gerència, cosa que no s’ajustaria, al nostre entendre, a la 
legalitat vigent, ni a cap altre interès que el de consolidar potser situacions de fet creades 
que no es corresponen als principis que han de regir en la selecció del personal del 
sector públic institucional en el que hi opera la necessària concurrència dels principis que 
ja he senyalat per l’accés a l’ocupació pública, tal com ha ratificat la jurisprudència i 
sentències del tribunal suprem. No solament no hi ha cap inconvenient en a que la 
selecció pública s’hi presentin persones que ja hi són a la companyia, sinó que fins i tot és 
desitjable si disposen del currículum que es requereix. Però no hi ha d’haver tampoc cap 
problema a que s’obrin les portes i es doni oportunitats per ocupar aquests llocs d’una 
societat pública local que, a més a més, vol tenir aquest protagonisme tan gran a la vida 
d’Argentona i que, deia, s’obri a altres candidats i candidates. Però és que, a més a més, 
els estatuts recullen, inusualment, que així no ho hem trobat a cap dels estatus que hem 
consultat ni de Catalunya ni de l’estat espanyol, i n’hem analitzat molts, deia que recull un 
règim d’indemnitzacions de la gerència diferent pel cas de selecció interna que externa. 
Per què? Perquè ja fa molts anys que les condicions laborals d’un gerent no poden estar 
blindades i molt menys en els estatus, donat que aquests privilegis s’han regularitzat. Fins 
i tot s’han regulat, que en el cas que assumeixi la gerència personal que té contracte ja 
d’un altre tipus amb l’empresa local, aquesta persona passés a situació d’excedència en el 
seu lloc de treball original, mentre ocupa la gerència, i no tindria dret a cap indemnització 
quan cessa en el lloc de gerència i passés a ocupar el lloc que tenia abans. Això ho regula, 
al nostre entendre, la llei de mesures urgents de la reforma del mercat laboral del 2012. 
És a dir, i vaig acabant, entenem que la indemnització que es pretén garantir amb 
aquests estatus, no la podem reconèixer. No és un tema de voluntat ni de que no la 
considerem justa ni de que ens caigués bé o malament la persona de dins la societat que 
pogués arribar a ocupat la gerència. No, és que no podem reconèixer aquesta 
indemnització perquè seria, al nostre entendre, contrària a la llei i és per això que hem 
reclamat un informe de recursos humans i un informe de la intervenció de l’Ajuntament. 
Perquè, no ens confonguem, estem adoptant un acord Plenari i els informes que han 
d’acompanyar l’expedient són els dels tècnics locals en matèria econòmica i el de la 
intervenció de l’Ajuntament. Aquest no és un acord de la societat, no del consell 
d’administració, ni de la junta general, és un acord del Ple. Per tant, el treballador o 
treballadora que sent membre de la plantilla passés a ser nomenat gerent, passaria a 
quedar en excedència en el seu lloc de treball i a subscriure un contracte laboral diferent, 
que és un contracte de direcció als que fa referència la llei que he dit del 2012 i se li 
assignaria el salari de gerent. Per tant, si es crea la gerència, que per cert, no és obligatori 
legalment crear-la, hi ha d’haver en la relació de llocs de treball, un lloc de gerent amb un 
salari. No pot ser que hi hagi la figura de gerent i no es contempli a la relació de llocs de 
treball i en lloc d’això hi hagi un plus a un treballador o treballadora de la companyia. Cal 
que recursos humans de l’Ajuntament i la intervenció municipal informin sobre la forma 
de cobertura de la plaça de gerent i de les característiques del contracte. I finalment, 
aquests altres aspectes, molt breument. Uns estatus d’una societat no poden regular 
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competències de l’alcaldia, ja que aquestes vénen regulades per la llei de bases de règim 
local. En tot cas, per les bases d’execució del pressupost. En aquest sentit, els estatus 
diuen que o bé l’alcaldia en cas d’urgència pot fer un encomanament provisional per un 
màxim de 3 mesos. Aquest redactat entenem que és improcedent. I en tot cas, s’ha de 
regular en el lloc adequat, encomanes. Tot això no és competència d’uns estatus de la 
societat. Els estatuts han de regular aspectes de la societat, no pas competències de 
l’alcalde o alcaldessa de cap mena. En cap lloc dels estatus es parla de quin és l’òrgan 
competent per proposar les contraprestacions en matèria de subministrament de l’aigua. 
Es fa referència al preu públic i no seria la figura adient a aquest tipus de prestació. Una 
altra qüestió és respecte les funcions del secretari o secretaria del consell 
d’administració, que els estatuts no poden limitar les funcions que li atribueix la llei, ans 
al contrari. Un altre aspecte és això que dèiem, creiem que un sorteig no pot limitar la 
potestat de l’alcaldessa o l’alcalde que surti elegit per poder ser president del consell 
d’administració si així ho decideix. Després, cal concretar diverses funcions de la 
gerència. I també hi ha una altra qüestió que no creiem que pugui ser el consell 
d’administració qui dirimeixi els dubtes sobre la interpretació dels estatuts quan els 
estatus són aprovats per un altre òrgan, que és el Ple de l’Ajuntament. Per tant, com a 
conclusió, en consecució, nosaltres reiterem la nostra oferta de diàleg, de negociació i 
acord en tots els punts anunciats tal com hem fet sempre, per la qual cosa, i a efectes 
d’economitzar tràmits proposem tres coses. La primera seria retirar aquest text abans 
que s’aprovi, de forma que es pogués portar aquí després d’haver-lo modificat i no hagi 
de ser en el tràmit d’exposició pública que haguem de fer les modificacions pertinents i 
així ens estalviarem posteriors passos abans de l’aprovació definitiva. Aquesta és la 
primera qüestió. Segona, que mentrestant no s’aporti, si més no, algun informe que 
mostra l’eficiència i sostenibilitat de portar a terme a través de forma societària els 
serveis que es proposen, així com els informes necessaris que garanteixin la viabilitat 
d’un canvi tan ampli de l’objecte social de la companyia, doncs que ja des d’aquí, de 
moment no se’ns ha aportat aquest informe, no se’ns ha aportat cap informe al respecte 
i, per tant, doncs creiem que no queda justificat aquesta finalitat a través del tipus de 
societat mercantil amb finalitats diverses i a més a més, indefinides. I tercer, demanem i 
reiterem, com ja ho hem fet en altres moments, que s’aporti l’informe d’intervenció 
municipal i de recursos humans de l’Ajuntament sobre la legalitat respecte les condicions 
d’accés i el règim d’indemnitzacions que es blinden estatuàriament per a la persona que 
passi a ocupar la gerència, així com tots els aspectes d’ordre laboral que figuren en 
aquests estatus. El nostre vot, en les condicions actuals, no podrà ser, per responsabilitat, 
no podrà ser positiu i anunciem que no se’ns podrà acusar d’impediment quan ni tan sols 
se’ns ha convocat a una reunió per negociar aquests aspectes que acabem d’aportar. 
Considerem que hem aportat millores i la resposta són uns estatus que ni tan sols han 
estat de nou explicats, sinó que avui són portats a aprovació directament al Ple, al qual 
necessàriament hauran de tornar, fruit de les al·legacions, si més no, que nosaltres ja 
anunciem en cas que no es retiri. 

Sra. alcaldessa.- Només per dir-li que malgrat que, encara que interpretessin que 
estiguéssim aprovant una disposició reglamentària, els 20 minuts els ha passat. Jo li 
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demano una mica més de concessió i síntesi a les exposicions. Ara li passaré la paraula al 
regidor, però només vull aclarir una cosa. Vostè diu que no l’hem citat a negociar aquests 
estatus i no és així. Jo el compromís que vaig adquirir, previ a l’aprovació del pressupost 
2021 va ser negociar i així s’ha fet. Corregeixi’m si no és així, però jo mateixa hi era, en 
aquesta reunió. Per tant, no entenc això que està dient. Sra. Capdevila.

Sra. Montserrat Capdevila.- Volia primer agrair, perquè fa molt temps que dura la 
modificació d’aquests estatus, potser massa. És cert que si continuéssim revisant línia a 
línia i punt a punt, segurament encara trobaríem coses en les que realment podríem 
acabar de fer un redactat diferent. Agrair, perquè les esmenes i modificacions que en 
aquest cas, el nostre grup ha estat aportant a cada reunió, que sí que n’hi ha hagut 
bastantes, s’han recollit, fins i tot les últimes, que també es van exposar aquí, amb els 
arguments que tots vam poder debatre. Hem manifestat moltes vegades i, sobretot, en 
Xavier Collet, que és el que anava a moltes d’aquestes reunions, que els estatus són una 
eina, una eina que ens ha de ser útil i que ha de durar molt temps. Per tant, que pugui 
ser oberts i que abastin certs aspectes, com que l’objecte social sigui més ampli, per 
nosaltres era potser un encert. Sempre i quan l’objecte principal que té la companyia, 
que és el del servei de l’aigua, i verificar que aquesta es porti a terme al nostre municipi 
amb tot el seu compliment, no ha de ser secundari, ha de ser principal i crec que amb 
això tots hi estem d’acord. I s’ha de posar en qüestió tot el tema de les inversions en la 
xarxa, que aquests últims anys s’estan evidenciant més i que sé que en aquest cas en el 
consell d’administració s’està detallant aquesta proposta, perquè el nostre representant 
allà l’ha fet una mica evident. El nostre vot serà a favor d’aquests estatus. També volem 
recordar que va haver-hi un compromís a les informatives on hi haurien, abans de 
l’aprovació definitiva, uns informes, per tal de garantir que tot això que hem evidenciat, 
que nosaltres anàvem fent modificacions, estan realment ben posat dins dels estatus, 
que eren de recursos humans i d’intervenció. I que esperem que hi siguin abans de 
l’aprovació definitiva, per si s’hagués de fer alguna modificació pertinent. I en principi, res 
més. 

Sra. alcaldessa.- Sr. Móra.

Sr. Pere Móra.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Començo, agrair el suport de Tots per Argentona 
en la modificació d’estatuts. Començo pel final de la intervenció del Sr. Arenas, que 
probablement en el moment que jo parlava no estava al cas. Una part important de la 
seva intervenció, la que feia referència a les indemnitzacions pel cessament potestatiu de 
l’empresa, de la gerència, havíem acordat a les comissions informatives i ho he reafirmat 
a la junta de portaveu, que s’havien eliminat totalment. En concret, són els paràgrafs que 
fan referència als punts 3B, 3C, 4B i 4C. Per tant, tot això ja no hi seria. Sra. secretària, vol 
que faci alguna menció més concreta d’aquests punts?

Sra. secretària.- Entenc que l’article és el 17?
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Sr. Pere Móra.- És veritat, no he dit l’article. Sí, article 17. Li dic com quedaria redactat. El 
3B: “Quan es produeixi el cessament per final de mandat del consell d’administració, 
romandrà en funcions fins a la presa de possessió del nou consell i el seu cessament serà 
automàtic en el moment que prengui possessió la nova gerència”. S’eliminaria tot el 
paràgraf següent, fins que diu “podrà ser reelegit”. El punt 3C: “Durant el mandat, podrà 
ser cessat també per baix rendiment o resultats, motivant l’acord de cessament les 
causes. En aquest cas, l’acord de cessament es farà en 15 dies de preavís”. El punt 4B 
quedaria: “Quan es produeixi el cessament de final de mandat del consell 
d’administració, romandrà en funcions fins a la presa de possessió del nou consell, que 
podrà renovar-la o substituir-la. El seu cessament serà automàtic en el moment que 
prengui possessió la nova gerència”. El punt 4C quedaria: “Durant el mandat podrà ser 
cessada també per baix rendiment o resultats, motivant en l’acord de cessament els 
causes. En aquest cas, el cessament es farà amb 15 dies de preavís”. Això pel que fa 
referència a les indemnitzacions que, com hem dit, han quedat eliminades. Pel que fa 
referència a l’accés del personal de la companyia, jo crec que no hi ha problema, perquè 
hi estem totalment d’acord. De fet, la seva proposta coincideix exactament amb el que 
diuen els estatuts i ho tornaré a llegir perquè no hi hagi cap dubte: “La selecció de la 
gerència per part del consell d’administració es farà d’acord als principis d’igualtat, 
publicitat, capacitat i mèrit i per una d’aquestes dues vies”. S’anomenen les dues úniques 
vies que existeixen, seleccionant en el marc de l’empresa una persona de la plantilla de la 
que s’acrediti suficient qualificació tècnica i directiva, això fa referència al dret que té el 
personal de carrera professional i de promoció interna, com diu la llei. O seleccionant, si 
dins la companyia no hi hagués aquest perfil, seleccionant una persona externa a 
l’empresa, de la que s’acrediti la suficient qualificació i experiència tècnica i directiva en 
els sectors dels serveis públics anàlegs als de l’empresa. El que ve a dir aquest article és 
que queda absolutament descartada la selecció de personal eventual de confiança 
política. Per tant, ha de ser personal tècnic, amb una relació laboral amb l’empresa, tant 
si és intern, que fins ara el consell d’administració ha valorat que és el millor, per una 
qüestió d’eficiència. Evidentment, si tens la persona adequada, la persona formada, que 
coneix la companyia, sempre és molt més eficient que buscar-la fora, o si dins la 
companyia aquesta persona no existís, l’hauríem d’anar a buscar fora. Pel que fa a 
l’objecte de la companyia, aquí sí que no estem d’acord. Tal com ha comentat la 
representant de Tots per Argentona, nosaltres som partidaris d’obrir l’objecte social de 
l’empresa. Això no vol dir que l’empresa passi a fer automàticament tot allò que 
contemplen els seus estatus, sinó que això és una condició prèvia a que ho pugui fer, tal 
com marca la llei, i que aquestes funcions se li encomanaran, de la forma que marca la 
llei, probablement també per aquest Ple. Per tant, Aigües d’Argentona no produirà 
energia per edificis públics fins que se li encomana i expressament, però no se li podrà 
encomanar expressament si els estatus no ho contemplessin. I una reflexió general, el 
que pretenem fer és que l’empresa pública de capital 100% públic, propietat dels vilatans 
d’Argentona, passi a ser una empresa molt més eficient. El principal problema que té 
Aigües d’Argentona en aquests moments és la seva dimensió. Tothom que hagi gestionat 
una empresa petita sabrà les problemàtiques que això comporta. Aigües d’Argentona té 
tots els problemes de les empreses petites i no té cap avantatge. Per tant, és molt 
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necessari que agafi un cert muscle i una certa dimensió, precisament per millorar-ne la 
seva eficiència. I no es tracta de fer un Ajuntament paral·lel, més aviat la intenció, 
nosaltres l'hem explicat sempre, és que pugui passar a fer moltes d’aquelles funcions que 
fa l’Ajuntament, però que acaba externalitzant. Per exemple, la jardineria, la neteja viària, 
l’enllumenat públic. Totes aquestes feines, que a més són contractes que no són petits, 
que molts d’ells bàsicament utilitzen mà d’obra, si es gestionessin de forma directa a 
través de la companyia, hi guanyaríem moltes coses. Primer, que la companyia seria més 
eficient. Segon, que probablement el personal que realitzés aquestes tasques seria 
personal molt proper d’Argentona o del voltant. I la tercera i més important és que els 
beneficis no anirien a parar a mans d’una corporació privada de ves a saber on, sinó que 
es reinvertirien en el municipi. I és per això que creiem molt important que aquests 
estatuts s’aprovin i que l’empresa passi a ser una empresa que, en aquests moments ja 
és útil, però que passi a ser molt més útil per, no per l’Ajuntament, sinó pels veïns 
d’Argentona, que al final són els seus propietaris. 

Sra. alcaldessa.- Sra. Capdevila.

Sra. Montserrat Capdevila.- En les informatives també vam fer l’esmena de la 
composició del que era el consell, jo crec que això no fa falta que avui es reculli, perquè ja 
està recollit a la proposta, oi?

Sra. secretària.- Al que es va enviar ja estava marcat en vermell.

Sra. Montserrat Capdevila.- I després, el raonament últim que ha fet el regidor Móra, 
referent a que segurament es poden donar moltes encomanes com jardineria, 
enllumenat o així, nosaltres seguim pensant que als estatuts està bé recollir tot, però que 
s’ha de demostrar aquesta eficiència de la companyia per poder donar aquests 
contractes que, per ara, són molt grans i de molts requisits en el nostre municipi, per 
tant, no ho enfocaria ara en aquestes grans mires sinó primer en, tal com hem dit, en 
concretar la primera, que és el servei de l’aigua i les seves inversions en les xarxes del 
nostre poble.

Sra. alcaldessa.- Sí, clarament la llei demana que qualsevol encomana prèviament es faci 
evident que el que pugui fer la companyia d’aigües sigui més eficient que el que podria 
fer un extern, per tant, això ja és un requisit. Recollir-ho als estatuts és, com dèiem 
abans, marcar un, obrir unes portes per poder-ho fer, però després s’haurà d’agafar cada 
una de les encomanes i analitzar des de tots els punts de vista. 

Sr. Josep Arenas.-Només tres coses. La primera és que això, que els regidors, a l’hora de 
prendre una decisió tan important, no disposem de l’informe que entenc que seria 
preceptiu d’intervenció sobre l’eficiència i sostenibilitat de prestar aquests serveis per 
part de la societat Aigües d’Argentona en relació a prestar-los per l’Ajuntament. Tampoc 
disposem de l’informe de recursos humans de l’Ajuntament pel que fa a respecte a totes 
les qüestions que afecten a l’accés a, en fi, als treballadors de la companyia, a les 
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relacions laborals. I el tercer punt crec que és important, perquè segons he interpretat de 
l'informe de secretaria, aquesta via que diu de seleccionar en el marc de l’empresa una 
persona de la plantilla que s’acrediti suficient qualificació tècnica i directiva, aquesta via 
sembla que, per lo que jo he interpretat, doncs no estaria complint els requisits de 
necessària concurrència dels principis d’igualtat, mèrit i capacitat, per l’accés a l’ocupació 
pública que han de ser vigents en el sector públic institucional i concretament, en la 
societat de la que estem parlant. I ja finalment, si volen com a qüestió de forma, la veritat 
és que celebro que hagin retallat alguns dels aspectes als que hem fet referència, perquè 
sobre indemnitzacions, perquè ja hem deixat molt clara quina era la nostra manera de 
veure-ho, des del punt de vista de la legalitat vigent, però clar, jo crec que portar uns 
estatuts aquí a quatre hores o tres de la seva aprovació sense tenir un text clar de què és 
lo que queda, lo que falta i lo que sobra i tot això, doncs bé, la veritat és que no crec que 
sigui la millor manera i res, només dir-ho.

Sra. alcaldessa.- Procedim a la votació de les esmenes.

Sotmesa a votació l’esmena en el redactat dels estatuts, s’aprova per 14 vots a favor 
(Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, 
Laura Gàllego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat 
Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López Rico i Josep Arenas Ponsa) i 2 
abstencions (Bernat Calvo Català i Cristina Maynou i Casanovas)

Sra. alcaldessa.- Ara es procedeix a la votació de la proposta:

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per 12 vots a favor (Georgina Sabadell 
Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim Perejoan Hernández, 
Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, Laura Gàllego Marfà, 
Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat Matas Oliveras i Joan 
Martín Garachana), 2 vots en contra (Susana A. López Rico i Josep Arenas Ponsa) i 2 
abstencions (Bernat Calvo Català i Cristina Maynou i Casanovas)

3.4) Aprovació 1a. pròrroga del contracte de serveis del manteniment de 
l’enllumenat públic, semàfor, pilona i control energètic en el Terme Municipal 
d’Argentona.

“En data 6 de juny de 2018 es va formalitzar el contracte de serveis del manteniment de 
l’enllumenat públic, semàfor, pilona i control energètic en el Terme Municipal 
d’Argentona, entre l’Ajuntament d’Argentona i l’empresa Electricitat Boquet, SL, amb NIF 
B62145503. Amb un termini de vigència de 4 anys a comptar des de l’endemà de la seva 
formalització, podent ser prorrogat, per acord exprés d’ambdues parts, anualment un 
màxim de dues vegades, sense que la seva durada total, incloses les pròrrogues, pugui 
excedir de 6 anys.
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En data 17 de març de 2022 l’enginyer municipal ha informat favorablement en relació a 
la primera pròrroga de l’esmentat contracte.

En data 17 de març de 2022 l’empresa Electricitat Boquet, SL ha manifestat la seva 
conformitat a prorrogar el contracte, i adjunta documentació relativa al compliment de 
les obligacions tributàries i amb la Seguretat Social.

Vist l’informe jurídic de conformitat de l’Assessor Jurídic i la secretària de la Corporació, 
de 22 de març de 2022.

Vist l’informe de conformitat de la Interventora de la Corporació, de 23 de març de 2022.

Vist que a la clàusula 5 del plec de clàusules administratives particulars, s’estableix que el 
En la clàusula cinquena del Plec de Clàusules Administratives Particulars s’estableix que: 
“”La durada del contracte serà de 4 anys, a comptar des del dia següent a la data de la 
formalització del contracte.
Per acord exprés d’ambdues parts el contracte es podrà prorrogar d’any en any, fins a un 
màxim de dos anys, sense que la durada total del contracte, pròrrogues incloses, pugui 
superar els sis anys, es proposa al Ple Corporatiu l’adopció dels acords següents:

Primer.- Prorrogar de comú acord amb l’adjudicatària, Electricitat Boquet, SL, amb NIF 
B62145503, el contracte de serveis del manteniment de l’enllumenat públic, semàfor, 
pilona i control energètic en el Terme Municipal d’Argentona, des del 7 de juny de 2022 al 
6 de juny de 2023, ambdós inclosos, data en la que s’extingirà l’esmentat contracte.

El servei es prestarà en les mateixes condicions previstes al contracte formalitzat en data 
6 de juny de 2018, adjudicat per acord del Ple Corporatiu adoptat en sessió de data 4 de 
març de 2019, i de conformitat amb el contingut del plec de clàusules administratives 
particulars i el plec de prescripcions tècniques aprovades per acord plenari adoptat en 
sessió de data 5 de novembre de 2018.

Segon.- Autoritzar i disposar la despesa derivada dels anteriors acords de l’exercici 2022, 
i adoptar el compromís de consignar en el pressupost 2023 les quantitats necessàries per 
a fer front a les obligacions derivades de la pròrroga del present contracte, d’acord amb 
el següent desglossament:

Exercici 2022

Aplicació Descripció Import Concepte
75.080,50 € Reparacions i manteniment

430-165-21000
Reparacions, manteniment i 

conservació enllumenat públic 30.855,00 € Conservació enllumenat públic
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De cara al període d’ 1 de gener de 2023 fins 6 de juny de 2023, farà falta consignar el 
crèdit suficient i adequat al pressupost 2023, de la següent manera:

Aplicació Descripció Import Concepte
57.414,50 € Reparacions i manteniment

430-165-21000
Reparacions, manteniment i 

conservació enllumenat públic 23.595,00 € Conservació enllumenat públic

Cinquè.- La formalització de la pròrroga del contracte haurà d’efectuar-se no més tard 
dels quinze dies hàbils següents a la remissió de la notificació dels presents acords. 

Sisè.- Notificar la present resolució a Electricitat Boquet, SL i als Serveis d’Intervenció i de 
Tresoreria.”

Sra. alcaldessa.- És un contracte ja formalitzat el 2018, del qual ara proposem aquesta 
pròrroga, de comú acord amb l’adjudicatari, pel període del 07/06/2022 al 06/06/2023, 
ambdós inclosos. 

Alguna intervenció sobre aquesta pròrroga? Sra. Capdevila.

Sra. Montserrat Capdevila.- No és sobre aquesta pròrroga, però sí sobre aquest 
contracte. Ja vam fer la pregunta també a informatives, referent a la pilona nova que hi 
havia al carrer Bernat de Riudemeia, que en aquest cas no està recollit el manteniment 
d’aquesta pilona, perquè vam entendre que encara no estava recepcionada per 
l’Ajuntament l’obra que s’havia fet i una mica si ens podíeu diu quins tràmits hi ha amb 
aquesta recepció i llavors entenem que es portarà una modificació d’aquest contracte o 
ens podeu dir com es farà?

Sra. alcaldessa.- Si no està previst en el contracte com a possible modificació, quedarà 
exclòs d’aquest contracte. 

Sra. Montserrat Capdevila.- Es farà contracte nou? És per saber quins tràmits es farà.

Sra. alcaldessa.- Jo entenc que si no estigués inclòs i no es pogués modificar el contracte, 
entenc que s’haurà de prestar el servei amb un contracte menor fins la data que podrem 
licitar de nou, el 2023, aquest contracte i es podrà incorporar. Passo la paraula a la 
regidora Cervantes.

Sra. Montserrat Cervantes.- En la línia del que ha comentat l’alcaldessa, no li puc dir 
amb exactitud el que serà, però sí que hi ha una garantia per part del fabricant que 
esperem que no s’hagi de fer servir, que inclou el manteniment, però esperem que no el 
necessitem. 
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Sra. Montserrat Capdevila.- Vol dir que l’obra que s’ha fet, d’aquí a final d’any, si succeís 
alguna cosa amb aquesta pilona, de mal funcionament, se’n faria càrrec l’empresa que 
l’ha posat?

Sra. Montserrat Cervantes.- Té garantia d’un any. 

Sra. Montserrat Capdevila.- I l’any que ve s’inclouria a la segona pròrroga d’aquest 
contracte?

Sra. alcaldessa.- No, no hi ha segona pròrroga, s’ha de licitar.

Sra. Montserrat Capdevila.- Ja s’ha de licitar, només n’hi havia una, de pròrroga, que és 
aquesta, no se’n poden fer més. 

Sra. alcaldessa.- Aquesta és la primera. Perquè aquí diu que el 2023 s’extingirà. Aquí hi 
ha alguna cosa que no està ben explicada, perquè posa que s’extingirà, però un màxim 
de dos.

Sra. secretària.- Vol dir que s’extingirà si no es torna a prorrogar abans que venci el 
termini. 

Sra. Montserrat Capdevila.- Entenc que a la segona pròrroga, quedaria inclòs el 
manteniment d’aquesta.

Sra. alcaldessa.- Dependrà de si es pot o no. És que clar, ara li direm una cosa que 
l’haurem de revisar, perquè hem d’anar a mirar el contracte, si es preveu o no aquesta 
ampliació.

Sra. Montserrat Capdevila.- I si no està previst, què es farà? I quin cost tindrà? Si no el 
tenen ara, sí que estaria bé que ho sabéssim.

Sra. alcaldessa.- Ho revisem i li contestem exactament. 

Sra. Montserrat Capdevila.- Sí, sí, és lo que estic dient, que si d’aquí un any no es pot fer 
en aquesta pròrroga, se’ns digui com es gestionarà i quin cost tindrà la gestió d’aquesta 
segona pilona. 

Sra. alcaldessa.- Es procedeix a la votació.

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per unanimitat de tots els presents 
(Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, 
Laura Gàllego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat 
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Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López Rico, Josep Arenas Ponsa, Bernat 
Calvo Català i Cristina Maynou i Casanovas)

OBRES PÚBLIQUES

3.5) Aprovació inicial projecte reurbanització veïnat de Madà– 2021/3212

“Vist el Projecte de reurbanització del veïnat de Madà presentat el 20 de gener de 2022 
per l’empresa Canalbe2012, S.L., redactat per l’enginyer de camins Jordi Robert Delgado, 
tècnic competent amb número de col·legiat 7450.

Vist l’informe conjunt emès per l’arquitecta municipal i la tècnica de manteniment i 
serveis en data 14 de març de 2022 que diu:

“Assumpte: Informe tècnic

Número 
expedient:

Exp. 2021/3212

Emplaçament:
Títol actuació:
Pressupost:

Veïnat de Madà
Projecte de reurbanització de la urbanització del 
veïnat de Madà.
1.319.193,07 €

“... / ... 

Conclusions:
D’acord amb les consideracions anteriors s’informa FAVORABLEMENT el corresponent 
projecte executiu de reurbanització dels carrers del veïnat de Madà, que contempla les 
FASES 0, 1, 2, 3, 4 i 5 per a la seva aprovació inicial, segons el projecte presentat en data 
20/01/2022 amb les següents,
Condicions:

1. Tal com s’ha explicat en la part valorativa i de consideracions, l’execució de la 
FASE 5 queda condicionada a l’aprovació del projecte COMPLEMENTARI que es 
redactarà i la seva corresponent execució conjunta amb el carrer del Pi.

2. Per tal de procedir amb l’aprovació definitiva, caldrà:

a)Que es doni trasllat del present projecte a les administracions competents en la 
matèria. 
- Comunicar a l’ACA, donat que l’àmbit de la re urbanització es troba entre dos torrents 
.
- Comunicar al departament de carreteres de la diputació de Barcelona, el projecte de 
re-urbanització, donada la proximitat del veïnat de Madà a la carretera B-502.
b)Tenir l’estudi arqueològic que preveu l’article 261 del POUM referent al catàleg de 
béns protegits del municipi d’Argentona.

P
er

 d
es

ca
rr

eg
ar

 u
n

a 
cò

p
ia

 d
'a

q
u

es
t 

d
o

cu
m

en
t 

co
n

su
lt

i l
a 

se
g

ü
en

t 
p

àg
in

a 
w

eb

C
o

d
i S

eg
u

r 
d

e 
V

al
id

ac
ió

6d
33

05
48

f8
31

4d
02

89
91

80
9d

ef
82

0d
82

00
1

U
rl

 d
e 

va
lid

ac
ió

ht
tp

s:
//s

eu
el

ec
tr

on
ic

a.
ar

ge
nt

on
a.

ca
t/v

er
ifi

ca
do

r/
ve

rif
ic

ad
or

fir
m

a.
as

p

M
et

ad
ad

es
C

la
ss

if
ic

ad
o

r:
A

ct
a 

 -
   

  O
ri

g
en

: 
O

ri
g

en
 a

d
m

in
is

tr
ac

ió
   

 E
st

at
 d

'e
la

b
o

ra
ci

ó
: 

O
ri

g
in

al

Signatura 1 de 2

Miriam Tenas i
Camps

03/05/2022 Secretària

Signatura 2 de 2

Gina Sabadell
Simó

03/05/2022 Alcaldessa

https://seuelectronica.argentona.cat/verificador/verificadorfirma.asp


Gran, 59 – 08310 Argentona - T. 937974900 - / oac@argentona.cat / www.argentona.cat
                                                         

319

c) Que el projecte sigui validat, juntament amb l’estudi arqueològic per part de la 
Direcció General de Patrimoni.
d)Incorporar en el projecte una partida que pugui preveure alguna actuació (cates, etc.) 
durant l’execució de les obres donada l’afectació de zona arqueològica que avarca part 
de dos carrers on es fan actuacions sota rasant.

El que es comunica als efectes oportuns.”

Vist l’informe emès per l’assessor jurídic de l’ajuntament en data 15 de març de 2022 i 
que diu:

INFORME JURÍDIC

“... / ... 
Conclusions

Vist el que precedeix, s’informa favorablement aprovar inicialment el projecte 
executiu de reurbanització dels carrers del veïnat de Madà i exposar-lo a informació 
pública durant el termini de trenta dies per tal que pugui ser examinat i es puguin 
presentar les al·legacions que siguin procedents, sotmetre’l simultàniament a 
comunicació, informe o autorització de les administracions competents conforme a 
les condicions i consideracions establertes en l’informe tècnic de data 14 de març de 
2022 i disposar que en el cas que no es presentin al·legacions l’acord d'aprovació 
inicial s'entengui elevat a definitiu sense necessitat d'adoptar un nou acord al 
respecte. 

Aquest és el meu criteri, el qual sotmeto a qualsevol altre millor fonamentat en dret.”

Vist l’informe favorable emès per la interventora de la corporació en data 17 de març de 
2022.

De conformitat amb l’article 53.1 o) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, la competència 
per aprovar els projectes d'obres i serveis quan sigui competent per a la seva 
contractació o concessió, i quan encara no estiguin previstos en els pressupostos, 
correspon al Ple de la Corporació.

Per tot això, es proposa a la Comissió informativa l’adopció dels següents acords:

ACORDS:

Primer.- Aprovar inicialment, i si en el tràmit d’informació pública no es presenten 
al·legacions o reclamacions, definitivament, el Projecte de reurbanització del veïnat de 
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Madà presentat el 20 de gener de 2022 per l’empresa Canalbe2012, S.L., redactat per 
l’enginyer de camins Jordi Robert Delgado, tècnic competent amb número de col·legiat 
7450, amb un pressupost d’execució de l’obra de 1.319.193,07 € (IVA inclòs).

Segon.- Sotmetre el projecte esmentat a informació pública pel termini de 30 dies, 
comptadors des de l’endemà de la darrera publicació de l’anunci corresponent en el 
Butlletí Oficial de la Província i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament.

Tercer.- Donar trasllat del present projecte a les administracions competents en la 
matèria, ACA i al departament de carreteres de la Diputació de Barcelona.

Sra. alcaldessa.- Sr. Móra.

Sr. Pere Móra.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Madà és un veïnat construït a principis dels anys 
80 i que té unes característiques d’urbanització especials. La més destacable és que la 
part central dels vials interiors es va deixar sense pavimentar. Això que al principi donava 
un cert encant i un ambient més natural als carrers, amb el pas dels anys s’ha convertit 
en un problema, ja que el pendent dels carrers no facilita l’estabilitat de la terra i cada 
cop que plou aquesta baixa, generant problemes de manteniment, accessibilitat i imatge 
de la urbanització. A finals del mandat anterior, els veïns van sol·licitar a l’Ajuntament la 
pavimentació dels carrers. L’Ajuntament va fer diverses propostes de solució que van ser 
posades a votació en una assemblea de propietaris, que va tirar la que ara es porta a 
aprovació. A partir d’aquell moment, s’ha mantingut una interlocució contínua amb els 
representants dels veïns per tal de treballar la redacció del projecte de manera conjunta i 
consensuada. A banda de la pavimentació que demanaven els veïns, el projecte 
contempla la renovació de tota la xarxa d’abastament d’aigua, que actualment és de 
fibrociment i ha esgotat la seva vida útil, la recollida de les aigües pluvials i la renovació 
de l’arbrat viari. La solució escollida és la pavimentació dels vials amb llambordí de 
formigó, amb unes franges laterals també de formigó, per tal d’absorbir les irregularitats 
dels plans de façana i les entrades de vehicles. A petició dels veïns, el projecte s’ha 
plantejat en fases que es poden executar en diferents combinacions d’acord amb ells i la 
disponibilitat pressupostària de l’Ajuntament. Aquestes fases són: la fase 0, que és l’aigua 
potable i l’arbrat. La fase 1, que són els carrers Olivera i Figuera. Fase 2, carrers Pou i 
Roure. Fase 3, carrers Garrofer i Alzina. Fase 4, camí del Torrent. Fase 5, carrer del Pi. El 
pressupost total de les obres, IVA inclòs és d’1.319.193,07 €. D’aquest pressupost, d’acord 
amb el veïnat, contempla que els propietaris es facin càrrec del 85% com a màxim de les 
partides que representen una urbanització nova. Això respon al criteri general pel qual 
l’Ajuntament es fa càrrec del 100% de la reurbanització dels carrers quan els propietaris 
ja han fet front a la seva obligació d’urbanitzar i del 25% d’aquells que no. L’Ajuntament 
també assumeix les despeses generals de redacció de projecte, direcció d’obres, 
seguretat i control de qualitat. L’expedient de contribucions especials no és objecte 
d’aquesta aprovació, però per la seva informació, a preu de projecte, el que els 
correspondria als veïns són 703.125,46 €, que el 85% serien 597.666,64 €, que 
representaria aproximadament el 53,3% del total de la urbanització. Això és una 
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aproximació, perquè el que repercutirà finalment serà el cost final de les obres, tenint en 
compte les circumstàncies del mercat en el moment de l’execució, i això inclou les 
possibles baixes d’adjudicació que poguessin representar un estalvi addicional. Per últim, 
assenyalar que l’àmbit del projecte afecta parcialment una zona arqueològica, el camí del 
Torrent i el carrer de l’Alzina i, per tant, l’execució d’aquests carrers es condiciona a la 
redacció prèvia de l’estudi arqueològic. També el nou POUM contempla un giratori al final 
del carrer del Pi, que condiciona l’execució d’aquesta fase a la redacció del projecte 
complementari d’aquest giratori que serà a càrrec de l’Ajuntament.

Sra. alcaldessa.- Sr. Collet.

Sr. Xavier Collet.- Gràcies. Comentar que el nostre vot serà favorable. Els veïns, tal com 
s’ha indicat, van fer una reunió fa cosa d’uns anys, en el que van aprovar tirar endavant 
aquesta reurbanització dels seus carrers, per tant, és de justícia que es tiri endavant i que 
puguin tenir uns carrers en les condicions que es requereix. Tot i així, ens agradaria 
remarcar, com una cosa molt important, la informació que reben els veïns, la informació 
econòmica del que hauran de pagar, i la informació del calendari en que aquests 
pagaments s’hauran de fer front. S’ha dit que hi ha hagut una comunicació continua amb 
la junta, segurament podia haver sigut una comunicació molt més sovintejada, però 
sobretot és important que no només la junta sinó que tots els veïns n’estiguin molt al 
corrent, perquè és una obra que l’hauran de pagar en una part important. Tocarà, segons 
es diu en la informació que ens han fet arribar, més de 6.000 € per cada parcel·la. És 
veritat que aquí després segurament hi haurà unes rebaixes pel cost, però també és 
veritat, si no m’equivoco, que els preus que m’han fet arribar són preus sense IVA. No? És 
amb IVA, ja? D’acord. Doncs remarcar que és important que aquesta informació arribi a 
tots els veïns i sobretot també que el govern prengui el compromís de ser molt clar amb 
el calendari. Amb el calendari d’execució de les obres i el calendari de pagaments. I els hi 
demano això perquè és un tema, ho dic per experiència, que quan es posa en marxa, els 
veïns pateixen molt per aquest tema i han de saber molt clar quan començaran les obres 
i quan començaran a pagar, en quins terminis, en quins períodes. I els demanem que 
amb això facin un esforç molt gran, no només a nivell polític sinó a nivell administratiu, 
perquè evidentment tot aquest expedient té una feina administrativa important, però és 
des de la vessant política que s’ha de controlar aquests terminis i s’ha de ser molt 
transparent amb els veïns. Gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Sr. Arenas.

Sr. Josep Arenas.- Manifestar que celebrem que es porti a aprovació aquest projecte. 
Creiem que és important que es digui a terme. Creiem que està ben planificat des del 
punt de vista tècnic. Sí que els demanaria dues coses. Una és que clar, veiem que per 
l’any 2023 no figura en el pla plurianual d’inversió i és una llàstima, perquè dona una 
mica com la impressió de que falta aquella empenta política per afirmar-se en que tindrà 
aquesta continuïtat. Per tant, ens agradaria que ens manifestessin el compromís de tirar-
ho endavant, en els terminis previstos, tal com ve a l’informe tècnic, amb totes les seves 
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fases. I després, hi ha la qüestió també de que encara no estan aprovades, em sembla, 
les contribucions especials als veïns com a tals. I això és un dret bàsic del veïnat, saber, 
en el bon sentit de l’expressió, però de quin mal han de morir. És a dir, quant els hi tocarà 
pagar a cadascú, en quins terminis, quins drets tenen i saber aquest calendari per fer les 
previsions, perquè la situació econòmica a tots ens afecta i això ja d’entrada és 
fonamental i més en la situació actual. Per tant, els agrairia que ens poguessin indicar 
quan pensen que seran aprovades aquestes contribucions especials. Ens ha arribat un 
treball dels seus càlculs, però clar, del dit al fet hi va un tret i clar, voldríem saber quan 
estaran aprovades. I això, manifestar que el nostre vot serà favorable.

Sra. alcaldessa.- Sr. Móra.

Sr. Pere Móra.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Respecte a totes aquestes informacions que 
demanen és que, un cop aprovat el projecte, que és el que passarà en uns moments si 
tot va bé, és que es convocarà una assemblea, la junta de Madà convocarà una 
assemblea de veïns, a la qual participarem nosaltres i se’ls explicarà tots aquests detalls i, 
conjuntament amb els seus representants, s’establirà el pla de fases. De moment el que 
tenim segur, perquè ho tenim pressupostat per aquest any, és que podrem fer la fase 0 
de l’aigua i una altra fase, que triarem conjuntament amb ells. De fet, les contribucions 
especials, si no m’erro, no es poden aprovar encara, perquè el primer que hem de fer és 
aprovar el projecte. Quan tindrem el preu cert del projecte podrem començar a engegar 
l’expedient de contribucions especials. 

Sra. alcaldessa.- Sr. Arenas.

Sr. Josep Arenas.- Només volíem saber si tenien una previsió, ja entenem que no 
estiguin aprovades, però si tenien la previsió de quan s’aprovarien.

Sr. Pere Móra.- Com li he dit, això dependrà una mica de la voluntat dels veïns. Aquest 
projecte es va dividir en fases precisament per permetre que el pagament de les 
contribucions especials no fos tot de cop sinó que es pogués allargar en el temps, amb 
l'execució d’aquestes fases. Dependrà una mica d’ells i de la capacitat pressupostària del 
propi Ajuntament que això duri més o menys i la càrrega impositiva sigui més forta o més 
lleugera, a partir d’aquestes decisions. També, si no m’erro, tots aquests pagaments de 
contribucions especials es poden aplaçar i fraccionar i es donaran totes aquestes 
facilitats, com marca la llei. 

Sra. alcaldessa.- Sra. secretària.

Sra. secretària.- Només recordar que com vaig dir a les informatives, es va posar una 
diligència a l’expedient perquè mancava una documentació o aclarir si mancava alguna 
documentació i veig que no s’ha incorporat. A veure si durant aquest tràmit es pot 
incorporar, si us plau.
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Sra. alcaldessa.- Durant el tràmit d’exposició?

Sra. secretària.- Sí, si vostès avui aproven aquesta documentació, abans de l’aprovació 
definitiva, que es pugui incorporar.

Sra. alcaldessa.- Recorda quina és aquesta documentació?

Sra. secretària.- Sí, de memòria no li sabria dir exactament, però era referent a la 
necessitat de l’estudi arqueològic encarregat, el tema de l’oficina de supervisió de 
projectes per l’import del mateix i em sembla que era també pel tema de la sisena fase, 
que condiciona l’execució de la cinquena, aclariments en aquest sentit.

Sr. Pere Móra.- Sí, del tema de l’estudi arqueològic, ho hem de parlar amb els serveis 
tècnics, però sembla que com no afecta a un element, sinó que és un estudi arqueològic, 
no s’hauria d’incorporar en aquest moment. No sé si el Sr. Calvo, pel que he entès de la 
normativa... En tot cas, abans de les obres, és l’estudi arqueològic que ens marcarà com 
s’ha de procedir. De fet, afecta un tram molt curt de dos carrers, que per la informació 
que tenim, ja haurien estat excavats, per tant, no és un tema de vital importància. És una 
excavació del 1979 que ja va trobar unes restes, però precisament, a la part construïda 
de Madà l’excavació ja estava feta. Però en tot cas, parlarem amb els serveis tècnics i 
incorporarem la documentació que calgui. 

Sra. alcaldessa.- Sra. López. 

Sra. Susana López.- És una pregunta per la Sra. secretària, perquè com jo no sé gaire 
dels processos administratius, si aquesta documentació que vostè diu que ha d’estar a 
l’expedient no està abans de l'aprovació definitiva, que passaria, que no es podria 
aprovar definitivament?

Sra. secretària.- Jo faria un informe desfavorable. Donaria trasllat a l’alcaldessa i entenc 
que, pel bon funcionament que ningú vol que vagi tirant endavant i enrere, entenc que 
s’incorporaria abans de l’aprovació definitiva, i si hi ha variacions substancials, que pel 
que diu el regidor no seria el cas, però un cop incorporat, ho podrem valorar. 

Sra. Susana López.- Bueno, ho aprovarem, entenem que no passarà això que vostè diu. 

Sra. secretària.- L’ideal seria que hagués estat, el necessari seria que hagués estat abans 
de l’aprovació.

Sra. Susana López.- És important que quedi clar que això pot passar, per això li he fet la 
pregunta. 

Sra. alcaldessa.- Aclarit això, passaríem a votació.
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Es procedeix a la votació.

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per unanimitat de tots els presents 
(Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, 
Laura Gàllego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat 
Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López Rico, Josep Arenas Ponsa, Bernat 
Calvo Català i Cristina Maynou i Casanovas)

3.6) Suspensió de Llicències POUM. PA-12 CAN CIRÉS 

“En data 24 de gener de 2022 i número GENTR 2022-699 el Sr. Enric Subiñà Coll en 
representació i qualitat de president del Centre d’Estudis Argentonins Jaume Clavell (en 
endavant CEAJC) presenta instància relativa a la catalogació del Veïnat de Cirés inclosa al 
polígon d’actuació urbanística PA-12 del POUM en que es sol·licita la suspensió de 
llicències al les edificacions del Veïnat. 

La documentació adjunta a la instància general és un escrit-instància presentada a nom 
del CEAJC i un informe que subscriuen els membres de la mateixa entitat; en Enric 
Subiñà, en David Farell i en Bernat Calvo. 

Paral·lelament i vinculada a l’expedient, en data de registre 25/01/2022 la Sra. Noelia 
Acero, en representació dels propietaris, ha presentat instància sol·licitant la creació d’un 
expedient administratiu pel desenvolupament del polígon PA-12 Can Cirés i s’ha aportat 
documentació acreditativa de la representació.

Vist l’informe emès per l’arquitecte municipal en data 28 de març de 2022 que es 
transcriu a continuació:

“En data de registre 24/01/2022 en Enric Subiñà Coll en representació i qualitat de president 
del Centre d’Estudis Argentonins Jaume Clavell (en endavant CEAJC) ha presentat instància 
relativa a la catalogació del Veïnat de Cirés inclosa al polígon d’actuació urbanística PA-12 del 
POUM en que es sol·licita la suspensió de llicències al les edificacions del Veïnat.

La documentació adjunta a la instància general és un escrit-instància presentada a nom del 
CEAJC i un informe que subscriuen els membres de la mateixa entitat; en Enric Subiñà, en 
David Farell i en Bernat Calvo.

Paral·lelament i vinculada a l’expedient, en data de registre 25/01/2022 la Sra. Noelia Acero, 
en representació dels propietaris, ha presentat instància sol·licitant la creació d’un expedient 
administratiu pel desenvolupament del polígon PA-12 Can Cirés i s’ha aportat documentació 
acreditativa de la representació.

1. Planejament d’aplicació:
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POUM d’Argentona: Pla d’Ordenació Urbanística Municipal, aprovat definitivament per la CUB 
en data 2 de novembre de 2020 i publicat al DOGC en data 24/02/2021.

Sòl urbà no consolidat

Polígon d’Actuació PA. 12 – Can Cirés
PA.12 – Can Cirés

1.- Es delimita el Polígon d’actuació “PA.12 - Can Cirès” de sòl urbà no consolidat, amb 
l’objectiu de d’executar les obres d’obertura del tram final del carrer Nadal, i el seu enllaç amb 
l’avinguda Carrer de Cirés. El desenvolupament d’aquest polígon permetrà l’ordenació de tres 
parcel·les d’edificació privada, i la cessió per a equipament públic de l’edifici catalogat de Can 
Cirés. El seu àmbit, així com les alineacions del vial es fixen al plànol de zonificació N.4.6

2.- Els paràmetres urbanístics d’aplicació són el següents:

Superfície total: 3.597 m2
Cessions:
Equipaments: 1.368 m2
Vialitat: 452 m2
10% aprofitament urbanístic

Qualificació urbanística:

Eixample unifamiliar en el nucli urbà (Clau 6b): 350 m2.
Cases adossades (Clau 5b): 1.145.m2, amb un màxim de 2 habitatges.

Obligacions:

Executar les obres d’urbanització del vial

3.- Es fixa el sistema d’actuació de Reparcel·lació en la modalitat de compensació bàsica. i es 
programa la seva execució en el segon sexenni.

Extracte del plànol normatiu n 4.17 del POUM
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Catalogacions dins l’àmbit

Elements arquitectònics
E2-29 Mas Cirés
Marc legal: BCIL
Nivell de protecció: 2 Tipològica
Conservació de l’estructura tipològica, volumetria i imatge.

E2-30 Masoveria Cirés
Marc legal: BCIL
Nivell de protecció: 3 Ambiental
Conservació de façanes i elements d’imatge exterior.
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Conjunts
C2-04 Veïnat de Cirés
Marc legal: CM
Nivell de protecció: 3 Ambiental
Conservació de façanes i elements d’imatge exterior.

Zones arqueològiques
Q2-09 Mas Cirés
Marc legal: BCIL
Nivell de protecció: 5 Preservació d’entorn
Preservació d’entorns d’interès arqueològic, geològic, paleontològic, paisatgístic o natural.
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2. Descripció de la sol·licitud:

La sol·licitud presentada pel CEAJC demana que es procedeixi a l’ampliació de la catalogació 
del Veïnat incloent els habitatges de la banda de llevant (cases 4, 5, 6 i 7) i sol·licita la 
immediata suspensió potestativa de llicències i planejament sobre aquestes finques per tal de 
preservar el seu valor.

La part expositiva de la instància presentada es fan una sèrie de consideracions que no es 
consideren ni ajustades ni adequades als fets. En aquest sentit, el CEAJC considera que l’abast 
de la catalogació actual es deriva de l’aprovació definitiva del POUM, quan aquesta es 
produeix en l’aprovació definitiva del Pla Especial que desplegava el PGO del 87.

El Veïnat de Cirés formava part del pre-cataleg de l’Annex II del PGO d’Argentona del 1987, 
identificat de forma genèrica com a “El Veïnat de Cirés”. A l’article 1 d’aquest Annex II, es 
restringia la intervenció en els bens relacionats fins que es redactes el Pla Especial que ho 
regulés en detall.

L’Ajuntament d’Argentona va encarregar la redacció del Pla Especial del Catàleg que es va 
aprovar definitivament per la CUB en sessió de data 23 d’abril de 2015.

Pel que fa al Veïnat de Cirés el Pla Especial, si bé en l’aprovació inicial del document havia 
inclòs la Masia de Cirés i els cossos annexes que conformen la totalitat del Veïnat, en 
l’aprovació definitiva el tècnic redactor va reduir la protecció exclusivament al cos de la Masia i 
va excloure la totalitat dels cossos annexes. Aquesta delimitació de la catalogació queda 
perfectament identificada en l’apartat d’emplaçament de la fitxa E2-29, tant en la seva part 
gràfica com pel que fa a la referència cadastral i coordenades UTM (referenciades al centre 
geomètric de la Masia). Malgrat la fotografia adjunta i la numeració poguessin portar a 
interpretacions contradictòries, en tant que en la fotografia es visualitzen cossos no protegits i 

P
er

 d
es

ca
rr

eg
ar

 u
n

a 
cò

p
ia

 d
'a

q
u

es
t 

d
o

cu
m

en
t 

co
n

su
lt

i l
a 

se
g

ü
en

t 
p

àg
in

a 
w

eb

C
o

d
i S

eg
u

r 
d

e 
V

al
id

ac
ió

6d
33

05
48

f8
31

4d
02

89
91

80
9d

ef
82

0d
82

00
1

U
rl

 d
e 

va
lid

ac
ió

ht
tp

s:
//s

eu
el

ec
tr

on
ic

a.
ar

ge
nt

on
a.

ca
t/v

er
ifi

ca
do

r/
ve

rif
ic

ad
or

fir
m

a.
as

p

M
et

ad
ad

es
C

la
ss

if
ic

ad
o

r:
A

ct
a 

 -
   

  O
ri

g
en

: 
O

ri
g

en
 a

d
m

in
is

tr
ac

ió
   

 E
st

at
 d

'e
la

b
o

ra
ci

ó
: 

O
ri

g
in

al

Signatura 1 de 2

Miriam Tenas i
Camps

03/05/2022 Secretària

Signatura 2 de 2

Gina Sabadell
Simó

03/05/2022 Alcaldessa

https://seuelectronica.argentona.cat/verificador/verificadorfirma.asp


Gran, 59 – 08310 Argentona - T. 937974900 - / oac@argentona.cat / www.argentona.cat
                                                         

329

la numeració pugui no estar del tot ajustada, tant el plànol com les referència cadastral i 
coordenades defineixen perfectament l’abast de la catalogació.

Aquest ajust de l’àmbit de catalogació entre l’aprovació inicial i definitiva ja es va fer valorant 
propostes ja fetes en el marc del POUM de 2007 (aprovat inicialment) on ja en l’avanç es 
proposava la delimitació d’una unitat d’actuació en l’àmbit de Cirés per facilitar la prolongació 
del carrer Nadal i la reordenació de l’àmbit.

Malgrat aquesta concreció en la catalogació pugui no ser compartida pels membres del CEAJC, 
el Pla Especial és al que li correspon la definició precisa de la catalogació i en aquest va 
quedar precisada.

El POUM d’Argentona pel que fa al Catàleg de patrimoni no ha incorporat modificacions 
respecte el Pla Especial aprovat el 2015, incorporant-lo sense variacions.

Així mateix, pel que fa a l’àmbit de Cirés, des de l’aprovació inicial s’ha proposat la delimitació 
un Polígon d’actuació urbanística que inclou la totalitat del Veïnat i que preveu la prolongació 
del carrer Nadal, que resulta incompatible amb la preservació dels cossos adossats a la masia 
pel costat de llevant. Aquest fet hauria comportat una contradicció si s’interpretava que la 
catalogació incloïa més cossos protegits que el de la masia.

Amb la finalitat d’evitar equívocs i considerant-se una errada material, de la Fitxa del Mas 
Cirés s’ha suprimit la numeració en la ubicació i sense considerar necessari indicar cap 
numeració, ja que com s’ha dit abans la documentació gràfica, la referència cadastral i les 
coordenades UTM són les que defineixen l’àmbit de catalogació.
Paral·lelament aquest tema ha estat debatut en el marc del Consell Municipal del Patrimoni en 
diverses ocasions, però en cap moment s’ha traduït en requeriments o peticions formals 
d’impulsar un procediment de catalogació per part del serveis territorials.

Salvats els antecedents i manifesta la discrepància amb la interpretació que fa sobre la 
catalogació del veïnat de Cirés, queda clar que a dia d’avui els quatre habitatges de llevant 
adossats a la Masia no estan protegits patrimonialment i que poden ser objecte d’enderroc.

Es per això que el CEAJC, provablement assabentat de la immediatesa de la promoció del PA-
12, exposa els motius de naturalesa històrica-patrimonial que implicarien l’ampliació de la 
catalogació actual.

L’informe que presenta el CEAJC fa èmfasi en el valor del Veïnat com a conjunt i defensa la seva 
preservació integral per motius històrics-patrimonials, per això sol·licita l’extensió de la 
protecció a tot el veïnat com a Conjunt i, simultàniament, proposa la protecció individual de 
les cases 4 i 7 on s’hi observen elements tipològics i de façana concrets.
L’informe que presenta el CEAJC, en aquest es fa una descripció de les cases no catalogades 
(Cases de 4 a 7) i aporta fotografies actuals i antecedents i informació en relació al valor 
patrimonial i històric del veïnat.
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3. Valoració de la sol·licitud:

Qui informa, valora que les consideracions que fa ara el CEAJC afegides a les anteriors que ja 
s’han fet pels mateixos o altres en el marc del Consell Municipal de Patrimoni en relació al 
valor patrimonial del conjunt del Veïnat tenen aparentment prou base i fonament i provenen 
de persones prou coneixedores de la història i el patrimoni local, per tal de que pugui 
estudiar-se amb més detall i valorar si procedeix o no l’ampliació de la catalogació actual, 
d’acord al que al seu dia va establir el Pla Especial.

Qui subscriu, amb les limitacions pròpies de la seva titulació i de la documentació aportada, 
no pot emetre una valoració qualitativa més enllà de que amb els motius que s’exposen 
(eminentment de tipus històric-patrimonial) existeix prou base per poder re-estudiar la 
protecció del veïnat. En cas que així s’estimi, caldria procedir a la suspensió de llicències i 
l’estudi detallat. Això comportarà la valoració i informes per part de professionals experts per 
determinar l’abast i grau de catalogació i caldrà recórrer a tècnics externs a l’Ajuntament.

Sí, però, que cal apuntar les implicacions urbanístiques que comporta una eventual ampliació 
de la catalogació del veïnat en relació al polígon urbanístic on es troba incorporat el veïnat i 
sobre les que el CEAJC no en fa menció.

L’eventual ampliació de la Catalogació del conjunt implicaria la impossibilitat de fer efectiva 
l’ordenació del polígon que preveu el POUM i que comporta la prolongació del Carrer Nadal 
fins el Carrer de Can Cirés.

L’ampliació de la catalogació, implicaria una modificació del POUM tant pel que fa a les fitxes 
de catalogació com per que fa a les determinacions del Polígon d’actuació PA-12 i caldrà 
valorar les conseqüències que comporti, tant a efectes d’ordenació com d’aprofitament 
urbanístic i d’equilibri de beneficis i càrregues que garanteixi la seva viabilitat.

Per aquest motiu, si s’estima la suspensió de llicències i planejament, aquesta no es pot 
restringir a les cases 4 a 7 tal com es proposa el CEAJC i s’ha de fer extensiva a l’àmbit del 
polígon actual PA 12 Can Cirés que determina el POUM.

4. Conclusions:

D’acord a l’exposat a la part valorativa de l’informe, considero que la documentació aportada 
pel CEAJC té prou base per poder-se considerar l’estudi detallat del Veïnat i de la catalogació 
del planejament actual.

Si es considera, caldria procedir d’acord al procediment previst als articles 73 i 74 del TRLU, 
acordant la suspensió de la tramitació de plans urbanístics derivats, projectes de gestió 
urbanística i d’urbanització, llicències de parcel·lació i llicències d’edificació, reforma, 
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rehabilitació o enderrocament en l’àmbit que s’acompanya, amb excepció només a aquelles 
autoritzacions destinades a la conservació i protecció de la integritat del veïnat.

La suspensió de llicències s’hauria de produir en l’àmbit que s’identifica en plànol annexa de 
suspensió que s’acompanya i que coincideix amb l’àmbit del polígon PA-12 Can Cirés previst al 
POUM.

Es sol·licita que s’emeti el complementari informe jurídic per determinar el procediment i els 
efectes jurídics que corresponguin.”

Consta a l’expedient plànol signat per l’arquitecte municipal de delimitació de l’àmbit de 
suspensió de tramitacions i llicències de data 28 de març de 2022.

Vist l’informe emès per l’assessor jurídic de l’ajuntament en data 28 de març de 2022 i que diu:

“En data 24 de gener de 2022 (GENTR - 2022 – 699) es presenta instancia signada pel president 
d’Estudis Argentonins Jaume Clavell (CEAJC) referent a la catalogació del conjunt del veïnat de 
Cirés que sol·licita:

“ 1- Reiterar, igual que ja es va fer en ocasions passades al Consell municipal del Patrimoni i al 
nostre informe de catalogació del desembre de 2020, que atenent a catalogacions similars del 
nostre catàleg, les cases 4 i 7 del veïnat haurien de tenir fitxa pròpia amb protecció 3 
(ambiental), siguin BCIL o mers elements del catàleg del patrimoni, mentre que el conjunt de 
cases 1 a 7 haurien de formar part d’una fitxa de conjunt amb protecció 3 (ambiental). Tot 
això recordant que la potestat de catalogar és reglada i no discrecional, atès que tenim el 
nostre informe que avala l’interès de la catalogació del conjunt, com també altres indicis 
(inventari del mapa del patrimoni de la Diputació, catàleg del patrimoni inclòs dins el PGOU de 
1987, proposta 12 del Pla especial del catàleg del patrimoni de 2011 de que es catalogui com 
a mínim les cases 2 a 5 en fitxa individual o de conjunt, etc). 

2- Demanar que URGENT I IMMEDIATAMENT es faci una suspensió potestativa de llicències i 
planejament derivat dels articles 73 i 74 TRLUC sobre les finques mencionades (cases 4 a 7 del 
veïnat de Cirés) de tal manera que s’eviti que es demanin llicències d’enderroc o similars que 
afectin l’interès dels immobles referits.”

S’acompanya conjuntament a la instancia INFORME DEL CENTRE D’ESTUDIS ARGENTONINS 
JAUME CLAVELL PER AL CONSELL MUNICIPAL DE PATRIMONI D’ARGENTONA I L’AJUNTAMENT 
D’ARGENTONA SOBRE LA NECESSITAT DE CATALOGAR EL CONJUNT DE CASES DEL VEÏNAT DE 
CIRÉS signat pels membres de la secció d’història i patrimoni del Centre d’Estudis Argentonins 
Jaume Clavell.

En data 25 de gener de 2022 (GENTR - 2022 – 750) la Sra. Noelia Acero Cobo en nom i 
representació del Sr. Eduard Fortí Cabot presenta instància per la que es fa entrega de les 
corresponents autoritzacions (que repleguen més del 93,00%) del propietaris del PA12 Can 
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Cirés per la qual es sol·licita la creació de l'expedient per tal de encetar la tramitació 
urbanística corresponent i posterior instancia de data 14 de març de 2022 (GENTR - 2022 – 
2634) que en relació a l'entrada GENTR2022750 del dia 25/01/2022 es reitera la necessitat de 
conèixer les necessitats municipals per les condicions del carrer i els serveis afectats i així, per 
encetar la tramitació.

En data 28 de març de 2022 l’arquitecte municipal emet informe tècnic que conclou:

“D’acord a l’exposat a la part valorativa de l’informe, considero que la documentació aportada 
pel CEAJC té prou base per poder-se considerar l’estudi detallat del Veïnat i de la catalogació 
del planejament actual. 

Si es considera, caldria procedir d’acord al procediment previst als articles 73 i 74 del TRLU, 
acordant la suspensió de la tramitació de plans urbanístics derivats, projectes de gestió 
urbanística i d’urbanització, llicències de parcel·lació i llicències d’edificació, reforma, 
rehabilitació o enderrocament en l’àmbit que s’acompanya, amb excepció només a aquelles 
autoritzacions destinades a la conservació i protecció de la integritat del veïnat. 

La suspensió de llicències s’hauria de produir en l’àmbit que s’identifica en plànol annexa de 
suspensió que s’acompanya i que coincideix amb l’àmbit del polígon PA-12 Can Cirés previst al 
POUM. 

Es sol·licita que s’emeti el complementari informe jurídic per determinar el procediment i els 
efectes jurídics que corresponguin.”

Conjuntament acompanya al seu informe plànol del àmbit de suspensió.

En virtut de l’exposat emeto el següent informe jurídic en relació als extrems sol·licitats en 
l’informe de l’arquitecte municipal:

PRIMER. La Legislació aplicable és la següent:

- Els articles 73 i 74 del Text refós de la Llei d'urbanisme aprovat pel Decret legislatiu 1/2010, 
del 3 d'agost.

- Els articles 101 a 104 del Reglament de la Llei d'urbanisme aprovat pel Decret 305/2006, de 
18 de juliol.

- L’article 22.2 c) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases del Règim Local.

- Els articles 278 i 279 del POUM d’Argentona.
Els articles 73 i 74 del Decret Legislatiu 1/ 2010,de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de 
la llei d'urbanisme (TRLU); regulen la suspensió de l'atorgament de llicències i els seus terminis 
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(desenvolupats als articles 102 i 103 del decret 305/2006, de 18 de juliol de 2006, pel qual 
s’aprova el Reglament de la Llei d’Urbanisme - RLUC).

D’acord amb l’apartat 1 de l’article 73:

“els òrgans competents per a l’aprovació inicial de les figures del planejament urbanístic 
poden acordar, amb la finalitat d’estudiar-ne la seva formació o reforma, de suspendre la 
tramitació de plans urbanístics derivats concrets i de projectes de gestió urbanística i 
d’urbanització complementaris, com també de suspendre l’atorgament de llicències de 
parcel·lació de terrenys, d’edificació, reforma, rehabilitació o enderrocament de construccions, 
d’instal·lació o ampliació d’activitats o usos concrets i d’altres autoritzacions municipals 
connexes establertes per la legislació sectorial”

D’acord amb l’article 73.2:

“l’aprovació inicial dels instruments de planejament urbanístic obliga l’administració 
competent a acordar les mesures enunciades per l’apartat 1, en els àmbits en què les noves 
determinacions comportin una modificació del règim urbanístic. L’administració competent 
també pot acordar les dites mesures en el cas que es pretengui assolir altres objectius 
urbanístics concrets, els quals han d’ésser explicitats i justificats”

SEGON. Els òrgans competents per a l'aprovació inicial de les figures del planejament 
urbanístic poden acordar, amb la finalitat d'estudiar-ne la formació o la reforma, suspendre 
la tramitació de plans urbanístics derivats concrets i de projectes de gestió urbanística i 
d'urbanització, així com suspendre l'atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys, 
d'edificació, reforma, rehabilitació o enderrocament de construccions, d'instal·lació o 
ampliació d'activitats o usos concrets i altres autoritzacions municipals connexes establertes 
per la legislació sectorial.

Amb motiu de la preparació del vigent POUM d’Argentona consta que en sessió celebrada pel 
Ple Corporatiu el 12 de gener de 2015 es va aprovar inicialment el POUM d’Argentona i es va 
acordar la suspensió de tramitacions i llicències per un termini de dos anys, amb excepció dels 
àmbits respecte dels quals es va acordar la suspensió potestativa respecte als quals els termini 
seria el que restés fins a complir els dos anys, acord que es va publicar al DOGC el 20 de gener 
de 2015, en el BOPB en data 26 de gener de 2015 i en un diari de màxima difusió en dat 27 de 
gener de 2015. Per la qual cosa han transcorregut més de tres anys des de la data 
d’exhauriment dels seus efectes.

TERCER. Els acords de suspensió han de concretar els àmbits afectats i han d’incorporar un 
plànol de delimitació dels àmbits subjectes a suspensió de llicències i de tramitació de 
procediments, en el qual aquests es grafiaran a l’escala adequada i amb detall i claredat 
suficients.
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Els acords de suspensió han de precisar també l’abast de les llicències i tramitacions que 
suspenen.

El plànol ha d’estar a disposició del públic a les oficines de l’administració actuant al llarg del 
termini de suspensió.

QUART. Els efectes de la suspensió potestativa de tramitacions i de llicències amb la finalitat 
d’estudiar la seva formació o la reforma d’una figura de planejament urbanístic no poden 
durar més d’un any.

D’acord amb el previst a l’art. 104 del RLUC, les persones que, amb anterioritat a la publicació 
dels acords de suspensió, haguessin instat la tramitació dels procediments que quedin 
suspesos com a conseqüència d'aquests acords, tenen dret a ser indemnitzats del cost oficial 
dels projectes i a la devolució, si escau, de les taxes municipals si, una vegada aprovat 
definitivament el pla urbanístic es constata la incompatibilitat del projecte amb les 
determinacions del nou pla, i sempre que el projecte no fos manifestament contrari a 
l’ordenació urbanística vigent en el moment de la seva presentació.

Estableix l’article 74 del TRLUC (desenvolupat per l’article 103 del RLUC). Termini de suspensió 
de tramitacions i de llicències.

“1. Els efectes de la suspensió de tramitacions i de llicències per a àmbits determinats no 
poden durar més d'un any en el cas regulat per l'apartat 1 de l'article 73, o de dos anys en cas 
d'acumulació dels supòsits regulats pels apartats 1 i 2 de l'article 73. Si no s'ha adoptat cap 
acord de suspensió amb anterioritat a l'aprovació inicial de l'instrument de planejament, la 
suspensió regulada per l'apartat 2 de l'article 73 pot tenir una durada màxima de dos anys.

2. Un cop exhaurits els efectes de l'acord de suspensió, no se'n pot adoptar cap de nou, per al 
mateix àmbit i per a idèntica finalitat, fins que no hauran transcorregut tres anys des de la 
data d'exhauriment dels efectes.”

Estableix l’art. 103 del RLUC

“Terminis de suspensió de tramitacions i de llicències

103.1 Si abans d'acabar-se el termini d'un any de la suspensió potestativa prevista per l'article 
71.1 de la Llei d'urbanisme, es produeix l'acord d'aprovació inicial, l'administració competent 
ha d'acordar la suspensió prevista en l'article 71.2 de la Llei d'urbanisme, i els seus efectes 
s'extingiran definitivament un cop transcorreguts dos anys des de l'inici de la vigència de 
l'acord de suspensió potestativa.
103.2 Si l'aprovació inicial té lloc un cop transcorregut el termini d'un any previst com a 
termini màxim de la suspensió que regula l'article 71.1 de la Llei d'urbanisme, la suspensió 
acordada amb motiu de l'aprovació inicial té la durada màxima d'un any, comptat des de la 
publicació de l'acord d'aprovació inicial i de suspensió.
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.../...”

CINQUÈ: Els efectes de la suspensió de tramitacions i llicències s'extingeixen (art. 103.4 
Reglament de la Llei d'urbanisme):

- Automàticament pel transcurs dels terminis màxims.

- En qualsevol cas, amb l'entrada en vigor de la figura de planejament la formulació de la 
qual, si s’escau, hagi donat lloc a l'acord de suspensió o, si escau, amb la denegació de 
l'aprovació de la figura de planejament.

- En cas que l'administració competent acordi aixecar els efectes de l'acord de suspensió, en 
tot o en part de l'àmbit afectat.

Una vegada extingits els efectes de la suspensió proposada, no es poden acordar noves 
suspensions per idèntica finalitat sobre tot o part del mateix àmbit, fins que no hagin 
transcorregut tres anys des de la data d'extinció dels efectes. S'entén com a finalitat idèntica la 
formulació d'un instrument de planejament que tingui els mateixos objectius que el que va 
motivar la primera suspensió.

SISÈ. El procediment per acordar la suspensió potestativa de l'atorgament de llicències és el 
següent:

A. Després de l’informe dels Serveis Tècnics municipals en relació a la conveniència i 
necessitat de la suspensió de l'atorgament de llicències, entenent que l’estudi podria 
comportar més endavant la tramitació d’una modificació puntual del POUM, tal i com 
indica l’informe de l’arquitecte municipal, i d’acord amb el previst a l’article 22.2.c) de 
la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, el Ple de la 
Corporació, és l’òrgan competent per acordar la suspensió de les llicències i 
tramitacions amb l’abast i exclusions que es determinin.

B. Després de l’aprovació pel Ple de la Corporació, la resolució de suspensió haurà de 
publicar-se, per tenir efecte, en el Butlletí Oficial de la Província, concretant els àmbits 
afectats i incorporant un plànol de delimitació de l’àmbit subjecte a suspensió de 
llicències amb l’abast i exclusions que es determinin i així mateix notificar l’acord de 
suspensió a les persones que resulten interessades. 

Aquest és el meu criteri, el qual sotmeto a qualsevol altre millor fonamentat en dret.”

De conformitat amb l’article 22.1 c) de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, reguladora de les Bases 
del Règim Local i l’art 52.c) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, la competència per aprovar 
la suspensió de llicencies i tramitacions amb l’abast i exclusions que s’indiquen a 
l’informe tècnic, correspon al Ple de la Corporació.
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Amb la finalitat d’estudiar l’estudi detallat del Veïnat de Cirés i de la catalogació del 
planejament actual., es proposa suspendre pel termini de 1 any, de conformitat amb 
l’establert per l’Art. 73.1 D.L. 1/2010, del TRLUC i concordants, la tramitació de tramitació 
de plans urbanístics derivats, projectes de gestió urbanística i d’urbanització i la 
atorgament de llicències de parcel·lació i llicències d’edificació, reforma, rehabilitació o 
enderrocament, amb excepció només a aquelles autoritzacions destinades a la 
conservació i protecció de la integritat del veïnat.

L’àmbit territorial de la suspensió correspon a la totalitat del polígon PA-12 Can Cirés 
previst al POUM. 

Integra la present proposta el plànol de l’àmbit de suspensió acompanyat en l’informe de 
l’arquitecte municipal de data 28 de març de 2022.

Per tot això, es proposa a la Comissió informativa l’adopció dels següents acords:

Primer.- Suspendre pel termini d’un any la tramitació de plans urbanístics derivats, 
projectes de gestió urbanística i d’urbanització i la atorgament de llicències de parcel·lació 
i llicències d’edificació, reforma, rehabilitació o enderrocament, amb excepció només a 
aquelles autoritzacions destinades a la conservació i protecció de la integritat del veïnat 
en l’àmbit del polígon PA-12 Can Cirés previst al POUM, conforme el plànol de delimitació 
de l’àmbit objecte de suspensió que s’incorpora. 

Segon.- Ordenar la publicació del present acord en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona. La suspensió del termini d’un any començarà a comptar des de l’endemà de la 
publicació del present acord en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona.

Tercer.- Notificar l’acord de suspensió a les persones que resulten interessades.”

Sra. alcaldessa.- Sr. Puig.

Sr. Àngel Puig.- Gràcies, alcaldessa. Faig una breu història de com hem arribat a aquest 
moment. El 23/04/2015 s’aprovava definitivament el pla especial, el catàleg del patrimoni, 
en el que just en el polígon d'actuació urbanística del veïnat de can Cirés hi havia una 
contradicció entre la part de projectes amb la part escrita. Aquesta mica de contradicció 
és que la part de projectes de plànols contemplava que una part important del veïnat de 
Cirés es preservava en la seva totalitat i en la part expositiva, en aquest cas, hi havia la 
contradicció que només es preservava la masia. Si vaig errat, agrairia al Sr. Bernat Calvo 
que m’ajudés. Llavors, en aquest cas, què va passar quan es va encarregar el POUM? El 
POUM el que va fer és agafar-se a la part expositiva, amb un únic objectiu, que era obrir 
el carrer Nadal. El carrer Nadal s’obria i es carregava una part dels annexes que 
contemplen la masia de can Cirés i que dona nom a aquests annexes de nom veïnat de 
can Cirés. Aquest tema va passar dues vegades per consell de patrimoni, que se’ns feia 
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notar que hi havia una contradicció que calia esmenar i, per tant, arreglar-ho. Això, en el 
seu moment, el centre d’estudis argentonins Jaume Clavell, va fer un informe en el que 
demanava la preservació de la totalitat i esmenar el pla especial i en aquest cas, el POUM, 
perquè el POUM el que va fer és agafar tot el pla especial i incorporar-lo en el pla 
urbanístic que es va aprovar ara fa pocs mesos. En aquest cas, el que aquesta 
contradicció que demanava des del centre d’estudis argentonins que s’arregli i que es 
preservi la totalitat del veïnat de Cirés, amb el seu valor patrimonial. Hem arribat a dia 
d’avui amb el que portem a Ple, que és la denegació per un any de les llicències que es 
puguin arribar a demanar per aquest veïnat. Lògicament, aquí hi ha uns propietaris que 
demanen poder construir. Hi ha la possibilitat de poder construir tres habitatges, en el 
cas de que aquests annexes quedin fora del costat de la masia. L’informe del centre 
d’estudis i l’interès que tenim per part de l’Ajuntament és que es posi a estudi realment 
aquest polígon d’actuació urbanística per la preservació total dels annexes de can Cirés i 
que donen nom a can Cirés. Per tant, una mica el que es porta aquí, Bernat, si és així? 
Gràcies. El que portem a aprovació, llegeixo els acords, i si hi ha aclariments, perquè a les 
informatives hi havia aportacions en el tema. 

Sra. alcaldessa.- Sr. Collet.

Sr. Xavier Collet.- Celebrar que es porti a Ple aquest punt, aquest acord. La preservació 
del patrimoni arquitectònic i de tot tipus que puguem fer a Argentona és important i ens 
interessa i tots amb el temps ho agraïm. Felicitar al regidor Bernat Calvo, que aquest 
tema de can Cirés va ser una lluita que ell va portar des de fa molt temps, des dels 
diferents tràmits que hi va haver en l’aprovació del POUM. Felicitar-lo, perquè al final, 
sembla que la situació de la casa, de la masia de can Cirés i de les cases auxiliars 
quedaran preservades. Felicitar-los i igualment al govern per l’interès. Remarcar també 
que aquest no és el moment idoni per portar això. Hauria sigut idoni quan es discutia el 
POUM, quan se'n parlava en algunes fases llargament, quan això ho havíem discutit a 
reunions amb els regidors del govern, el Sr. Bernat Calvo i jo mateix, s’havia discutit en 
reunions, i des del govern mai s’havia donat una mica de possibilitat de que això pogués 
canviar, de que la proposta que hi havia del POUM pogués canviar per poder preservar 
aquesta masia i les cases auxiliars. Mai s’hi va donar viabilitat en aquesta proposta i el 
POUM es va aprovar preveient que els edificis auxiliars haurien d’enderrocar-se. I és 
millor que això, hauria sigut millor que això s’hagués fet en el POUM està claríssim, 
perquè ara el que estem fent és suspendre durant un any unes llicències, precisament 
perquè com volem fer aquesta modificació, els veïns que tenen drets d’urbanització en 
aquell espai, durant un any no puguin fer-ho i durant aquest any, l’Ajuntament s’ha de 
comprometre a portar una modificació del POUM i aprovar-la perquè quedin preservats 
els espais que volem conservar. Però és clar, l’historial de suspensió de llicències que hi 
ha en aquest Ajuntament, des de fa uns anys, és bastant dolent. Algunes vegades ha 
passat que se suspenen llicències, no hi ha temps de fer la modificació i precisament, la 
suspensió de les llicències el que fa és posar en alerta els veïns i quan s’acaba l’any de 
suspensió de llicències, presenten la proposta que aniria en contra del que volem fer, 
que és preservar. Per tant, està clar que és molt millor això haver-ho fet abans. De totes 
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maneres, celebrem que s’hagi portat, però els hi demanem que tinguin molta pressa, que 
tinguin molta "premura" perquè després no ens sortim més perjudicats si no s’arriba a 
temps. Tenen un any per fer-ho i esperem que ho portin tan aviat com sigui possible. 
Gràcies.

Sra. alcaldessa.- Sr. Calvo.

Sr. Bernat Calvo.- Moltes gràcies. Primer de tot, donar les gràcies al regidor Àngel Puig, 
ara regidor de patrimoni i urbanisme. Precisament vull remarcar això, perquè crec que és 
un fet prou important. Crec que el fet que hi hagi aquesta coincidència en la mateixa 
persona que porta ara ja urbanisme i des de fa anys patrimoni, crec que serà una bona 
notícia pel patrimoni d’Argentona, perquè la forma en que es va agafar, des que ha 
assumit la cartera d’urbanisme, ha estat molt favorable i crec que s’ha d’agrair aquesta 
bona voluntat. Nosaltres, jo personalment, a través del consell de patrimoni, vaig fer 
aquesta proposta, i anteriorment el centre d’estudis argentonins, havia fet aquesta 
proposta. Es va entrar aquesta proposta d’intentar catalogar tot el conjunt. Perquè ens 
entenguem, actualment, del veïnat de Cirés està catalogat crec que com a BECIL la masia 
de can Cirés o Nadal i lo que és la masoveria, però històricament, les quatre casetes no 
quedaven catalogades, tot i que si ens anéssim històricament, quan es va aprovar el pla 
general de l’any 87, crec que estaríem parlant de l’abril del 83, just abans de les segones 
eleccions democràtiques municipals, es va aprovar inicialment el pla general, però no un 
pla especial del catàleg del patrimoni que, desgraciadament, si haguéssim sigut dels 
primers municipis de Catalunya de disposar d’aquest catàleg, però atesa l’aritmètica 
política d’aquell moment, no va permetre que hi hagués una majoria de vots favorable. 
Llavors, què va passar? Que l'annex del pla general del 87 diu que està catalogat el veïnat 
de Cirés, sense concretar-ho més, perquè clar, això s’havia de concretar en el pla especial 
que no es va aprovar i allà, vam poder estar investigant, hi ha unes fitxes que diuen molt 
clarament que el que està protegit no és només la masoveria i la masia de can Nadal o 
can Cirés sinó tot el conjunt de casetes del qual destacava el caràcter pintoresc d’aquest 
petit veïnat. Aleshores no estava encara integrat al casc urbà, quedava a part, però ja 
reconeixia les virtuts arquitectòniques i paisatgístiques d’aquella zona. Clar, al no haver-
se aprovat, va quedar com indeterminat. L’any 93 entra en vigor la llei de patrimoni 
cultural català i diu que tot el que està catalogat en un catàleg urbanístic abans d’entrar 
en vigor aquesta llei, passa a ser automàticament bé cultural d’interès local. És aquí on 
nosaltres interpretàvem d’alguna manera que tot el conjunt havia d’interpretar-se bé 
cultural d’interès local, i el 2014-2015 és quan s’aprova el pla especial del catàleg del 
patrimoni. Aquí ja no va quedar del tot clar, jo crec que la voluntat inicial era catalogar tot 
aquest conjunt, d’aquí ve la contradicció entre la part gràfica i la part escrita, on la part 
escrita posa tots els números de les quatre casetes, on teòricament preval la part escrita 
sobre la gràfica. Va haver-hi aquesta contradicció, que d’alguna manera, i una mica a 
disgust nostre en el seu moment, quan es va fer en el 2019, l’aprovació del text refós del 
pla general del POUM, es va treure això. Nosaltres insistíem en la necessitat de que es 
catalogués tot el conjunt. Aleshores, això ho vam comentar amb en Pere Espelt, el regidor 
aleshores d’urbanisme. Ens va demanar si podíem esperar a que s’aprovés 
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definitivament el pla general, el nou POUM, per poder tirar endavant aquesta 
modificació, per poder-la estudiar. I després, un cop vam tenir-ho aprovat definitivament, 
és quan vam insistir en la necessitat de catalogar el conjunt. El centre d’estudis 
argentonins va presentar l’estudi del patrimoni i a partir d’aleshores, ja va entrar l’Àngel 
Puig com a regidor, ja no només de patrimoni, que ja ho era, sinó també d’urbanisme. 
Vam tenir la grata sorpresa que es va agafar seriosament aquesta proposta del centre 
d’estudis argentonins i de seguida que ha pogut ha passat aquesta suspensió, perquè ara 
mateix no estem catalogant res, és simplement la suspensió de llicències i de tramitació 
del planejament derivat, bàsicament amb aquesta finalitat de fer la modificació puntual 
per poder fer la catalogació d’aquest conjunt de casetes. Tampoc cal que potser tot el 
conjunt sigui BECIL, però si que, com a mínim, preservar lo que és l’ambient i façanes 
d’aquestes casetes. Naturalment, el fet que estiguin en un estat degradat no ha de ser 
mai excusa per no catalogar o fins i tot descatalogar, tot el contrari. La idea de que 
cataloguem és perquè es pugui intervenir en aquests béns i rehabilitar-los, no tirar-los a 
terra. Per tant, volem preservar una part important de la història d’Argentona, d’aquesta 
història agrícola d’Argentona. Ho farem a través d’aquest veïnat de Cirés, en aquest cas la 
part original del veïnat, que és el que dona nom. I creiem que sí que és veritat que el 
planificador del planejament urbanístic tenia intenció de fer passar l’increment del vial 
del carrer Nadal, però sí que és veritat que des d’un punt de vista de mobilitat, 
probablement tampoc té un caràcter molt estratègic, a no sé que vulguis fer un pla 
hipotònic perfecte a l’eixample d’Argentona, però enteníem que no s’havia de fer a costa 
de tirar a terra una part del patrimoni d’Argentona. Per tant, agraïm molt que hi hagi 
aquesta proposta. Tal com ha dit el regidor Collet, a qui agraïm molt les seves bones 
paraules, que pugui tirar-se endavant aquesta suspensió de llicències. Ara tenim un any 
per fer l’aprovació inicial. Un cop fem l’aprovació inicial, hi ha un altre any de suspensió 
de llicències, en aquest cas obligatòria, fins a l’aprovació definitiva. Per tant, endavant, 
moltíssimes gràcies per haver atès aquesta reivindicació d’estudis argentonins i també 
del consell del patrimoni i tant de bo d’aquí uns mesos puguem tenir aquesta aprovació 
inicial. Moltes gràcies.

Sra. alcaldessa.- Sr. Arenas. 

Sr. Josep Arenas.- Gràcies. Molt breument, només per recordar que nosaltres també 
estàvem a favor de la preservació d’aquest conjunt històric i arquitectònic que dona nom 
bàsicament a lo que havia sigut l’inici del veïnat i centrat en la masia de can Nadal. Sí que 
vam fer, en el moment que es va presentar el projecte d’aprovació del pla d’ordenació, 
vam fer la següent reflexió, vam dir si ara volem fer aquesta modificació, ens retardarà 
una vegada més l’aprovació del pla general que ja porta molts anys de retard i vam optar, 
i així ho vam recomanar, també per exemple al regidor Bernat Calvo i als altres companys 
de la comissió que vam estar treballant conjuntament dels diferents grups municipals en 
el projecte de pla d’urbanisme, vam recomanar no aturar el procés d’aprovació, que té els 
seus tràmits llargs de tramitació, valgui la redundància, i fer, una vegada aprovat aquest 
pla general, el que estaríem fent ara, que seria el primer pas per fer aquesta modificació 
puntual i per la qual cal aquesta suspensió de llicències i doncs, bé, sense ànim de res 
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més, demanar que sí, que es compleixin amb la màxima celeritat tots els tràmits, perquè 
es preservin també tots els drets lògicament dels propietaris i aquesta suspensió de 
llicències no sigui més perjudicial, com en altres vegades ha passat.

Sra. alcaldessa.- Sr. Puig.

Sr. Àngel Puig.- Gràcies pels agraïments que hi ha hagut. Volia fer notar que tot i el 
recorregut que ha tingut aquest afer del veïnat de can Cirés, el regidor Pere Espelt també 
tenia clar que volia aquesta preservació. És important. Tot i les dificultats que van haver-
hi amb tot el que s’ha anat explicant, però que volia fer notar aquest interès per part d’ell 
de que també calia preservar i aquesta contradicció que hi havia en el propi pla 
urbanístic que ara estem solucionant i esmenant. 

Sra. alcaldessa.- Gràcies per aquesta aportació final.

Es procedeix a la votació.

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per unanimitat de tots els presents 
(Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, 
Laura Gàllego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat 
Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López Rico, Josep Arenas Ponsa, Bernat 
Calvo Català i Cristina Maynou i Casanovas)

PROMOCIÓ ECONÒMICA

3.7) Aprovació del conveni de col·laboració i delegació de competències entre el 
Consell Comarcal del Maresme i l’Ajuntament d’Argentona per al desenvolupament 
del Projecte “La ruta de la Guerra Civil al Maresme”, cofinançat pels Plans de 
foment territorial del turisme 2019 de la Generalitat de Catalunya

“”Donat que el Consell Comarcal del Maresme ha rebut l’atorgament del Projecte “La ruta 
de la Guerra Civil al Maresme”, cofinançat pel Departament d’Empresa i Coneixement de 
la Generalitat de Catalunya en el marc de la convocatòria de subvencions als ens locals 
de Catalunya per al desenvolupament de plans de foment territorial de turisme 2019 
(Resolució EMC/1767/2019, de 18 de juny, DOGC de data 2 de juliol de 2019, núm. 7908). 

El projecte consisteix en la creació, senyalització i dinamització digital i material d’una 
ruta turística sobre la Guerra Civil a la comarca del Maresme, en la qual Argentona 
participaria a l’itinerari de Reraguarda i del Front amb l’element de Can Garí, degut al 
paper que va jugar durant la Guerra Civil com a orfenat del front republicà. 

Aquest projecte està subvencionat el 50% per el Departament de Turisme de la 
Generalitat de Catalunya a través d’una subvenció sol·licitada per el Consell Comarcal. Va 
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ser aprovat a l’octubre 2019 però degut a la pandèmia no es va poder realitzar el 
calendari establert i el Consell Comarcal demanà a la Generalitat prorrogar l’execució, 
havent estat concedida per resolució de la Direcció General de Turisme, durant el període 
del 7 de setembre de 2021 fins el 15 de desembre de 2022. 

Per tal d’establir els termes de col·laboració entre les dues entitats, el Consell Comarcal 
del Maresme ha fet arribar el conveni de col·laboració i delegació de competències entre 
el Consell Comarcal del Maresme i l’Ajuntament d’Argentona per al desenvolupament del 
Projecte “La ruta de la Guerra Civil al Maresme”, cofinançat pels Plans de foment 
territorial del turisme 2019 de la Generalitat de Catalunya

Vista la memòria de la regidoria de Promoció Econòmica de data 3 de juny de 2021 on es 
motiva l’interès públic adreçat a posar en valor el patrimoni cultural i històric del municipi 
a través d’aquesta ruta i la repercussió territorial que pot tenir per l’atracció de visitants. 

Vist l’informe emès en data 10 de desembre de 2021, i l’informe complementari emès en 
data 8 de març de 2022, per la tècnica de Promoció Econòmica, que parcialment diuen:
“.../...
El projecte de la ruta de la Guerra Civil té diverses parts, una de creació de ruta y 
contingut i un altre d’obra que afecta a d’altres municipis i no a Argentona. 

Argentona estaria implicada a les següents accions;

1. Creació i conceptualització de la ruta de la Guerra Civil al Maresme
Concepció, disseny i relat. Amb tres itineraris temàtics: de la Defensa de la Costa, de la 
Rereguarda i el Front, i de les Ambaixades, que posin en valor els espais que es 
conserven de la Guerra Civil a la comarca.
Argentona només participaria a l’itinerari de Reraguarda i el Front 

2. Senyalització de la Ruta de la Guerra Civil al Maresme
Estudi, senyals i instal·lació a 42 punts als 10 municipis participants (Argentona, Caldes 
d'Estrac, Calella, El Masnou, Malgrat de Mar, Mataró, Premià de Dalt, Santa Susanna, Sant 
Vicenç de Montalt i Vilassar de Mar).

Itinerari de la Rereguarda i del Front

Codi Element Coordenades 
ARGENTONA 
RIF - Ar- 01 Can Garí 41.53591, 2.41282 
CALELLA 
RIF - Cla - 01 Refugi Antiaeri del Parc Dalmau 41.61716, 2.65939 
RIF - Cla - 03 Escola Pia 41.61685, 2.66173 
RIF - Cla - 04 Fàbrica Llobet 41.61808, 2.66082 
MALGRAT DE MAR 
RIF - Mal - 01 Mines de Can Palomeres 41.64753, 2.72626 
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RIF - Mal - 02 Torre de l’Esquena 41.64276, 2.74296 
RIF - Mal - 03 Seminari dels Maristes 41.64589, 2.74027 
RIF - Mal - 04 Escola Vedruna 41.6448, 2.74249 
El MASNOU 
RIF - Mas - 01 Refugi antiaeri de la Mina d’Aigua 41.48137, 2.3219 
MATARÓ 
RIF - Mat - 01 Caserna Artilleria 41.53275, 2.44329 
RIF - Mat - 02 Industria de Guerra 41.53355, 2.44484 
RIF - Mat - 03 Hospital de les Brigades 

Internacionals 
41.54076, 2.43036 

RIF - Mat - 04 Hospital soldats republicans 41.54387, 2.44279 
RIF - Mat - 05 Seu CNT. Escoles i llocs per refugiats 41.53779, 2.44501 
RIF - Mat - 06 Magatzem de queviures i Mercat 41.54093, 2.44664 
PREMIÀ DE DALT 
RIF - PD - 01 Colònia infantil Negrín Les Acàcies  
SANT VICENÇ DE MONTALT 
RIF - SV - 01 Església. Projectil italià 41.57844, 2.50932 
VILASSAR DE MAR 
RIF - VM - 01 Va albergar tropes italianes 41.50389, 2.39217 
RIF - VM - 02 Escola Liceu Dalmau 41.50159, 2.38893 

3. Dinamització digital de la ruta: App
Programació, alta d’una App nativa IOS i Android, i pujada de continguts.

- Impacte econòmic
L’ajuntament hauria d’aportar 1.594,70 € en concepte del 50% de la part no 
subvencionada. 

L’AJUNTAMENT s’obliga a abonar el cofinançament d’aquest conveni contra liquidació que 
li efectuarà del CONSELL COMARCAL al juny de 2022. 

Segons el conveni el consell comarcal passaria la liquidació un cop tingues la despesa de 
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l’acció realitzada que degut a la prorroga que sol·licita el Consell Comarcal el termini de 
pagament d’aquesta liquidació s’ajustarà a la disponibilitat pressupostària de 
l’AJUNTAMENT en aquell moment i de mutu acord:"

Ara mateix tenim la partida 361/432/25000 amb pressupost assignat per aquest projecte 
.../...

- Delegació de competències 
Delegar en favor del CONSELL COMARCAL, les competències necessàries per tal 
d’implementar les actuacions previstes en el projecte La ruta de la Guerra Civil al 
Maresme mitjançant la signatura del present conveni (recollides al pacte sisè). 

En el cas d’Argentona només seria en referència al punt 2 de senyalització de la ruta, que 
inclou la contractació de l’empresa i la realització de l’estudi, les senyals i la instal·lació.

Tal i com diu el conveni:
“...SISÈ. Delegació de competències de l’AJUNTAMENT en favor del CONSELL COMARCAL
L’AJUNTAMENT mitjançant el present conveni delega al CONSELL COMARCAL, per tal de dur a 
terme les actuacions previstes, les següents competències:

- La contractació de l’estudi de Senyalització de la Ruta de la Guerra Civil al Maresme al 
seu municipi i de la confecció i instal·lació de les senyals al seu municipi. Aquesta 
delegació inclou que la contractació es realitzi de forma agregada amb la resta de 
municipis de la ruta, i que el CONSELL COMARCAL sigui el responsable del contracte. 
L’AJUNTAMENT serà el titular de les senyals instal·lades i el responsable del seu 
manteniment futur...”

.../...
Mecanisme de Seguiment i control d’execució del conveni.-
Tal i com diu el conveni:
“...La comissió de seguiment, vigilància i control del present conveni, als efectes de la Llei 
40/2015, d’1 d’octubre de Règim Jurídic del Sector Públic, estarà formada pel responsable dels 
contractes del projecte La ruta de la Guerra Civil al Maresme del CONSELL COMARCAL i la 
persona que designi com a responsable del conveni l’AJUNTAMENT.
Aquest mecanisme té com a funció:
El seguiment i el control de les accions que es derivin de l'aplicació d'aquest conveni, així com 
la seva interpretació i la proposta de possible modificació, si escau.
Resoldre els problemes de compliment d'aquest conveni.
Les decisions i els acords de la comissió han de tenir la conformitat de les dues parts...”

La persona de l’ajuntament que farà el seguiment i la interlocució del conveni serà la 
Carolina Enrich Rosa, tècnica de promoció econòmica. 

Per altre banda, informar que la conservació de la senyal instal·lada anirà a càrrec de 
l’ajuntament i que es podrà realitzar amb el propi personal de l’ajuntament, 
I el manteniment de l’App creada anirà a càrrec del Consell Comarcal del Maresme. 
.../...”
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Vist l’informe favorable de secretaria, amb consideracions, emès en data 25 de febrer de 
2022. 

Vist l’informe d’intervenció, amb conformitat, emès en data 1 de març de 2022 i l’informe 
complementari, emès en data 10 de març de 2022, en relació a les taxes i preus públics 
d’aplicació per a l’execució del Projecte “La ruta de la Guerra Civil al Maresme”.

Vist tot el que s’ha exposat es proposa al Ple Corporatiu l’adopció dels següents acords:

Primer.- APROVAR el conveni de col·laboració i delegació de competències entre el 
Consell Comarcal del Maresme i l’Ajuntament d’Argentona per al desenvolupament del 
Projecte “La ruta de la Guerra Civil al Maresme”, cofinançat pels Plans de foment 
territorial del turisme 2019 de la Generalitat de Catalunya.

Segon.- DELEGAR parcialment la competència municipal a favor del Consell Comarcal del 
Maresme, per l’execució de les actuacions previstes, com són les competències en 
contractació de l’estudi de Senyalització de la Ruta de la Guerra Civil al Maresme i de la 
confecció i instal·lació de les senyals al municipi d’Argentona., d’acord amb el conveni.

Tercer.- FACULTAR a l’Alcaldia perquè, en nom i representació de l’Ajuntament 
d’Argentona. pugui signar el conveni esmentat i realitzi les actuacions necessàries per a 
l’execució i formalització dels presents acords.

Quart.- AUTORITZAR i DISPOSAR la despesa a favor de Consell Comarcal del Maresme 
per import de 1.594,70 € amb càrrec a l’aplicació 361/432/25000 del vigent pressupost 
municipal per fer front al per al desenvolupament del Projecte “La ruta de la Guerra Civil 
al Maresme”.

Cinquè.- DESIGNAR, com a membre de la Comissió de seguiment, vigilància i control del 
conveni a signar, tal i com s’estableix en l’apartat novè a la Sra. Carolina Enrich Rosa, 
tècnica de promoció econòmica de l’Ajuntament d’Argentona. 

Sisè.- L’ajuntament publicarà al BOP de Barcelona el conveni de la delegació parcial de 
competència/es al Consell Comarcal del Maresme, i els compromisos econòmics i de 
coordinació entre l’ajuntament d’Argentona i el Consell Comarcal del Maresme.

Setè.- DONAR TRASLLAT del present Acord al Consell Comarcal del Maresme, a través de 
la plataforma EACAT, pel seu coneixement i efectes.””

Sra. alcaldessa.- Sra. Sánchez.

Sra. Ana Sánchez.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Aquest projecte té com objecte posar en 
valor el patrimoni cultural i històric d’Argentona dins del Consell Comarcal que consisteix 

P
er

 d
es

ca
rr

eg
ar

 u
n

a 
cò

p
ia

 d
'a

q
u

es
t 

d
o

cu
m

en
t 

co
n

su
lt

i l
a 

se
g

ü
en

t 
p

àg
in

a 
w

eb

C
o

d
i S

eg
u

r 
d

e 
V

al
id

ac
ió

6d
33

05
48

f8
31

4d
02

89
91

80
9d

ef
82

0d
82

00
1

U
rl

 d
e 

va
lid

ac
ió

ht
tp

s:
//s

eu
el

ec
tr

on
ic

a.
ar

ge
nt

on
a.

ca
t/v

er
ifi

ca
do

r/
ve

rif
ic

ad
or

fir
m

a.
as

p

M
et

ad
ad

es
C

la
ss

if
ic

ad
o

r:
A

ct
a 

 -
   

  O
ri

g
en

: 
O

ri
g

en
 a

d
m

in
is

tr
ac

ió
   

 E
st

at
 d

'e
la

b
o

ra
ci

ó
: 

O
ri

g
in

al

Signatura 1 de 2

Miriam Tenas i
Camps

03/05/2022 Secretària

Signatura 2 de 2

Gina Sabadell
Simó

03/05/2022 Alcaldessa

https://seuelectronica.argentona.cat/verificador/verificadorfirma.asp


Gran, 59 – 08310 Argentona - T. 937974900 - / oac@argentona.cat / www.argentona.cat
                                                         

345

exactament en crear, senyalitzar i dinamitzar una ruta turística sobre la Guerra Civil. En 
aquest projecte participen 10 municipis del Maresme i la tasca concreta d’Argentona està 
en la creació i conceptualització d’aquesta ruta en la que hi ha tres itineraris. Un és la 
defensa de la costa, l’altre la rereguarda i el front i el tercer el de les ambaixades. 
Argentona participa en el de la rereguarda i el front, en un punt de senyalització a la casa 
de can Garí, que va ser en el seu dia, un orfenat i escola del front republicà. Aquest 
projecte està subvencionat al 50% per una subvenció atorgada al Consell Comarcal per 
part de la Generalitat de Catalunya en els plans de foment territorial i de turisme i té un 
cost pel nostre municipi de 1594 €. Ara ja hem passat a la fase de la concepció, el disseny 
i el relat i estem en la fase de la instal·lació dels 42 punts arreu de la comarca. Nosaltres, 
concretament, estem ja en contacte amb les persones que viuen a can Garí, per veure i 
determinar on anirà aquesta placa, on s’ubicarà i quan es farà. .

Sra. alcaldessa.- Es procedeix a la votació.

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per unanimitat de tots els presents 
(Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, 
Laura Gàllego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat 
Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López Rico, Josep Arenas Ponsa, Bernat 
Calvo Català i Cristina Maynou i Casanovas)

3.8) Aprovació del conveni -i annex- amb el Consell Comarcal del Maresme per a la 
delegació parcial de competències en la prestació dels projectes: “Rehabilitació de 
les voreres, escocells del carrer Bellavista” i “Suport administratiu en la represa 
d’activitats administratives amb increment d’atenció al públic per situació còvid en 
el marc de la política activa d’ocupació”, en el marc del programa TREBALL I 
FORMACIÓ 2022

“”Vist que el Consell Comarcal del Maresme participa en el Programa Treball i Formació -
Projecte de Política Activa d’Ocupació-, del Servei d’Ocupació de Catalunya, regulada per 
l’Ordre EMT/176/2021, de 9 de setembre, per la qual s’aproven les bases reguladores per 
a la concessió de subvencions per al Programa Treball i Formació, i Resolució 
EMT/3879/2021, de 22 de desembre, per la qual s’obre la convocatòria per a l’any 2022, 
en relació amb les actuacions del Programa Treball i Formació de les línies MG52, PRGC i 
PANP.

Vista la memòria de la Regidoria de Promoció Econòmica i l’informe emès, en data 11 de 
març de 2022, per la tècnica de Promoció Econòmica

Vist l’informe de secretaria, emès en data 24 de març de 2022, indicant esmenes en el 
criteri de les competències delegables a les que es fan referència en l’informe tècnic. 
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Vist l’informe tècnic complementari i la Memòria tècnica esmenada, emesos en data 25 
de març de 2022, en relació amb les actuacions del Programa Treball i Formació de les 
línies MG52, PRGC i PANP, que textualment diu:

“PROPOSTA TÈCNICA DE LA REGIDORIA DE PROMOCIÓ ECONÒMICA PER LA 
PARTICIPACIÓ AL PROGRAMA TREBALL I FORMACIÓ 2022, LÍNIES MG52, PRGC, PAPN 
(ordre EMT/176/2021 i resolució EMT/3879/2021)

Àrea: Promoció Econòmica
Expedient: 2022/640
Assumpte: Subvenció Treball i Formació COVID

Na Esther Garcia-Narcué Grabulosa tècnica de Promoció Econòmica, vist l’expedient de 
referència emeto la següent memòria justificativa del conveni de delegació parcial de 
competències de l’ajuntament d’Argentona, a favor del Consell Comarcal del Maresme, 
per la prestació dels projectes: 

 Rehabilitació de les voreres, escocells del carrer Bellavista ( 2 peons de 
construcció)

 Suport administratiu en la represa d’activitats administratives amb increment 
d’atenció al públic per situació còvid en el marc de la política activa d’ocupació, 
programa treball i formació ( 1 auxiliar administratiu/va)

Àmbit subjectiu del conveni.-
El conveni que es proposa subscriure serà signat per una banda per l’Ajuntament 
d’Argentona.
Per l’altra banda pel Consell Comarcal del Maresme

Competència amb que actua l’ajuntament.-
L’ajuntament té competència per signar el conveni de conformitat amb el que disposa 
l’article 25.1 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, el 
municipi per a la gestió dels seus interessos i en l’àmbit de les seves competències, pot 
promoure activitats i prestar els serveis públics que contribueixin a satisfer les 
necessitats i aspiracions de la comunitat veïnal. I de conformitat amb el que es preveu en 
el mateix article 25.2 apartat:
d) Infraestructura viària i altres equipaments de la seva titularitat 
ñ) Promoció en el seu terme municipal de la participació dels ciutadans en l'ús eficient i 
sostenible de les tecnologies de la informació i les comunicacions.

La Normativa aplicable serà:
- Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local (art. 57).
- Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic (arts. 47-53).
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- Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament d'Obres, Activitats i 
Serveis de les Entitats Locals de Catalunya (arts. 303 a 311, en relació a convenis, i arts. 
118 a 129, en relació a subvencions).
- Llei 26/2010, de 3 d'agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions 
públiques de Catalunya (arts. 108 a 112).
- Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions 
- Real Decret 887/2006, de 21 de juliol, pel que s’aprova el Reglament de la Llei 38/2003, 
de 17 de novembre, General de Subvencions.

Raons d’interès públic que motiven el conveni.-
El Programa Treball i Formació és una política activa d’ocupació del Servei d’ocupació de 
Catalunya, que té per objectiu facilitar a les persones en situació d’atur amb més 
dificultats d’accedir al mercat de treball, o allunyades d’aquest mercat per les dificultats 
d’accedir-hi, la millora de la seva ocupabilitat facilitant-los competències professionals 
mitjançant experiència laboral, en un entorn productiu real, i formació 
professionalitzadora.

Objecte del conveni i obligacions de les parts signatàries.-

Aquesta subvenció dona l’oportunitat d’inserció a persones en situació d’atur i en risc 
d’exclusió del mercat laboral les quals, arran de la seva participació d’experiència laboral i 
formativa al programa, haurien de millorar la seva ocupabilitat un cop finalitzat el 
programa.
Per una banda, el programa ofereix a les persones participants l’oportunitat de tornar al 
mercat laboral i reciclar la seva formació, millorant així la seva ocupabilitat, i per altra banda, 
es desenvolupen projectes no estructurals d’interès públic i social a diferents municipis del 
Maresme els quals, sense el recurs d’aquest programa, serien inviables.

L’objectiu concret de les accions d’experiència laboral del programa és l’execució de 
projectes de durada determinada a diferents municipis de la comarca. Durant un període 
determinat de temps, a través de l’execució d’aquests projectes, es dona recolzament als 
serveis estructurals dels municipis de la comarca que així ho han sol·licitat.

En aquest sentit, i en coordinació directa amb el personal estructural, aquestes persones 
contractades pel Consell Comarcal del Maresme realitzaran aquelles tasques addicionals, 
no estructurals, complementàries i de suport específic que es puguin donar per diferents 
necessitats dels serveis, o bé tasques concretes i de recolzament esdevingudes 
ocasionalment.

Cal destacar que, en cap cas aquestes persones cobriran serveis i/o realitzaran tasques 
estructurals d’obligat compliment per part del personal d’estructura, essent el propi 
municipi qui ha d’oferir-los com a ens públic als seus conciutadans; per contra, es 
realitzaran tasques d’interès públic i social, amb l’objectiu final de millorar els serveis per 
la ciutadania.
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El Consell, a través del present conveni s’obliga a:

A aprovar, en sessió plenària en quòrum de majoria absoluta l’acceptació de la delegació 
parcial de competències de l’ajuntament, i publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la 
província de Barcelona A la contractació del personal i empreses necessàries per 
l’adequada execució del projecte o projectes objectes de la delegació parcial de 
competències, així com de la realització del seu seguiment i supervisió i suport tècnic 
necessaris.
Informar a l’ajuntament de l’estat d’execució del projecte objecte de la delegació parcial 
de competències, així com de possibles canvis i/o modificacions.
A facilitar a l’ajuntament, els models, protocols i metodologies necessàries per l’adequat 
desenvolupament del projecte.
A facilitar el material publicitari necessari i a senyalitzar les accions que es desenvolupin 
per donar compliment a la política activa d’ocupació regulada en el marc de l’Ordre 
EMT/176/2021, de 9 de setembre, per la qual s’aproven les bases reguladores per a la 
concessió de subvencions per al Programa Treball i Formació, i Resolució EMT/3879/2021, 
de 22 de desembre, per la qual s’obre la convocatòria per a l’any 2022, en relació amb les 
actuacions del Programa Treball i Formació de les línies MG52, PRGC i PANP.
A complir amb la normativa de prevenció de riscos laborals (PRL), Llei 31/1995 del 8 de 
Novembre, de Prevenció de Riscos Laborals i la seva normativa de desenvolupament, 
inclòs el RD 171/2004, de 30 de gener, en matèria de coordinació d’activitats 
empresarials.
A complir amb la Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de protecció de dades 
personals i garantia dels drets digitals.

L’Ajuntament a través del present conveni s’obliga a:

A aprovar en sessió plenària amb quòrum de majoria absoluta el present Acord de 
delegació parcial de la/es competència/es que s’especifiquen al quadre següent, a favor 
del Consell Comarcal del Maresme, per l’execució del/s projecte/s sol·licitats al Consell 
Comarcal del Maresme, en el marc de la política activa d’ocupació regulada per l’Ordre 
EMT/176/2021, de 9 de setembre, per la qual s’aproven les bases reguladores per a la 
concessió de subvencions per al Programa Treball i Formació, i Resolució EMT/3879/2021, 
de 22 de desembre, per la qual s’obre la convocatòria per a l’any 2022, en relació amb les 
actuacions del Programa Treball i Formació de les línies MG52, PRGC i PANP.

Totes les condicions particulars per la realització dels projectes estan definides al Pla de 
gestió del projecte que s’adjunta com a annex a aquest conveni, formant-ne part del mateix 
a tots els efectes legals.

Coordinació i acompanyament
El Consell Comarcal del Maresme serà l’entitat encarregada d’exercir les tasques 

P
er

 d
es

ca
rr

eg
ar

 u
n

a 
cò

p
ia

 d
'a

q
u

es
t 

d
o

cu
m

en
t 

co
n

su
lt

i l
a 

se
g

ü
en

t 
p

àg
in

a 
w

eb

C
o

d
i S

eg
u

r 
d

e 
V

al
id

ac
ió

6d
33

05
48

f8
31

4d
02

89
91

80
9d

ef
82

0d
82

00
1

U
rl

 d
e 

va
lid

ac
ió

ht
tp

s:
//s

eu
el

ec
tr

on
ic

a.
ar

ge
nt

on
a.

ca
t/v

er
ifi

ca
do

r/
ve

rif
ic

ad
or

fir
m

a.
as

p

M
et

ad
ad

es
C

la
ss

if
ic

ad
o

r:
A

ct
a 

 -
   

  O
ri

g
en

: 
O

ri
g

en
 a

d
m

in
is

tr
ac

ió
   

 E
st

at
 d

'e
la

b
o

ra
ci

ó
: 

O
ri

g
in

al

Signatura 1 de 2

Miriam Tenas i
Camps

03/05/2022 Secretària

Signatura 2 de 2

Gina Sabadell
Simó

03/05/2022 Alcaldessa

https://seuelectronica.argentona.cat/verificador/verificadorfirma.asp


Gran, 59 – 08310 Argentona - T. 937974900 - / oac@argentona.cat / www.argentona.cat
                                                         

349

d’acompanyament amb la persona contractada, així com les de coordinació i gestió del 
programa. Segons l’article 15.4 de la resolució EMT/3879/2021 de 22 de desembre, es 
realitzaran un màxim de 186 hores per contracte.
Aquesta funció estarà enfocada en la realització de les següents funcions:

- Realitzar sessions de suport i acompanyament a la persona participant per 
garantir la seva continuïtat en el programa.

- Treballar tots aquells aspectes personals i/o competencials que per la 
vulnerabilitat del col·lectiu dificultin la continuïtat en el programa.

- Facilitar a les persones contractades una millor adaptació al lloc de treball i un 
reforç competencial, per al posterior retorn al mercat laboral.

- Mantenir la comunicació amb les persones participants, tant de manera 
individual com grupal, per contribuir en la seva integració en les actuacions del 
Programa.

- Coordinar l'actuació de contractació i la de formació, si s’escau, de cada 
participant.

- L’acompanyament actiu de les persones participants durant la realització de les 
accions d’experiència laboral i de formació, si s’escau.

- Gestió dels processos tècnics i administratius vinculats a la realització i a la 
justificació de les accions.

- Les tasques que hauran de realitzar s’especifiquen al punt 5.3.1 de la base 5 de 
l’Ordre EMT/176/2021, de 20 de setembre, entre d’altres tasques de 
coordinació, en relació a la gestió dels participants que executin projectes als 
municipis del Maresme.

- Altres tasques i accions que es requereixin per l’òptim funcionament del 
programa. Altres tasques que siguin necessàries per a l'acompanyament de les 
persones participats i pel correcte desenvolupament i justificació del Programa, 
com ara:

- Interlocució amb les Oficines del SOC del territori.
- Gestió de les ofertes de treball.
- Gestió de RR.HH: altes i baixes contractacions, altes i baixes Seguretat Social, 

nòmines, control de presència, control de baixes i altes laborals, calendari i 
control vacances, etc...

- Gestió dels recursos formatius, control assistències i valoracions finals, si 
s’escau.

- Seguiment/suport dels participants dels diferents projectes als municipis.
- Acompanyament i suport al tècnic del SOC durant les visites de seguiment in 

situ.
- Preparació de l’informe de seguiment de cada participant
- Elaboració de la justificació i gestió de possibles requeriments de la subvenció, 

si s’escau.

Per la òptima gestió dels projectes l’Ajuntament haurà de col·laborar amb els següents 
aspectes:

- Designar un/a tècnic/a de l’ajuntament, que serà el/la referent i l’únic/a 
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interlocutor/a amb el/la coordinador/a del programa Treball i Formació del 
Consell Comarcal del Maresme.
La Tècnica designada és: Mar Marmol Boluda (Tècnica de RRHH)

- Col·laborar en el procés de selecció de les persones que hagin d’executar el/s 
projecte/s de cada línia al municipi, juntament amb el Consell Comarcal del 
Maresme.

- Informar al Consell Comarcal del Maresme de l'horari d’execució del/s 
projecte/s. Aquest horari laboral no pot mai incloure: hores extres, hores de 
caps de setmana, hores de substitució de personal d'estructura.

- Vetllar pel bon funcionament del desenvolupament del programa, segons les 
necessitats sol·licitades per l’execució del projecte, per tal d’assolir els objectius 
que s’han fixat pel desenvolupament del Programa Treball i Formació, en 
coordinació amb el Consell Comarcal del Maresme.

- Vetllar perquè el contingut, la metodologia i la temporització del projecte 
s’adeqüi a la normativa que regula la realització del programa pel CCM.

- Col·laborar en la redacció dels informes de seguiment de l’execució del/s 
projecte/s al municipi.

- Col·laborar en l’obtenció d’indicadors sol·licitats pel programa.
- Trametre al Consell Comarcal els justificants d’absències laborals, així com les 

baixes laborals en el termini legal establert segons el protocol i els formularis 
facilitats pel Consell Comarcal.

- Trametre al Consell Comarcal les sol·licituds de vacances, assumptes propis i 
permisos remunerats abans de la seva realització, un cop consensuat amb les 
necessitats del/s projecte/s, per tal que el Consell Comarcal pugui autoritzar-
les, segons el protocol i els models facilitats pel Consell Comarcal del Maresme.

- Iniciar el tràmit d'implementació en el programa de les mesures del Pla 
d'Igualtat d'oportunitats i no discriminació del Consell Comarcal del Maresme a 
la/es persona/es que desenvolupen els treballs al municipi. Així mateix, iniciar 
també les mesures de les accions de desenvolupament sostenible.

- Facilitar els indicadors que el Consell Comarcal del Maresme sol·liciti, durant 
l’execució del projecte, així com les dades que se sol·licitin per la seva 
justificació.

- Redactar una memòria al final del projecte, on s’especifiquin els treballs 
realitzats i els objectius assolits, en el termini que estableixi el Consell Comarcal 
del Maresme.

Protocols de comunicació i gestió de la informació (metodologia)

El Consell Comarcal del Maresme serà l’encarregat de dissenyar, planificar i comunicar els 
models, protocols i les metodologies de treball necessàries per la òptima execució dels 
projectes contemplats en el programa.
Per facilitar aquesta comunicació, cada entitat haurà d’assignar un/a tècnic/a interlocutor/a 
encarregat/da de cada projecte i les dades de contacte pertinents, així com l’actualització de 

P
er

 d
es

ca
rr

eg
ar

 u
n

a 
cò

p
ia

 d
'a

q
u

es
t 

d
o

cu
m

en
t 

co
n

su
lt

i l
a 

se
g

ü
en

t 
p

àg
in

a 
w

eb

C
o

d
i S

eg
u

r 
d

e 
V

al
id

ac
ió

6d
33

05
48

f8
31

4d
02

89
91

80
9d

ef
82

0d
82

00
1

U
rl

 d
e 

va
lid

ac
ió

ht
tp

s:
//s

eu
el

ec
tr

on
ic

a.
ar

ge
nt

on
a.

ca
t/v

er
ifi

ca
do

r/
ve

rif
ic

ad
or

fir
m

a.
as

p

M
et

ad
ad

es
C

la
ss

if
ic

ad
o

r:
A

ct
a 

 -
   

  O
ri

g
en

: 
O

ri
g

en
 a

d
m

in
is

tr
ac

ió
   

 E
st

at
 d

'e
la

b
o

ra
ci

ó
: 

O
ri

g
in

al

Signatura 1 de 2

Miriam Tenas i
Camps

03/05/2022 Secretària

Signatura 2 de 2

Gina Sabadell
Simó

03/05/2022 Alcaldessa

https://seuelectronica.argentona.cat/verificador/verificadorfirma.asp


Gran, 59 – 08310 Argentona - T. 937974900 - / oac@argentona.cat / www.argentona.cat
                                                         

351

les mateixes.

Compromisos econòmics:
El finançament de les competències parcialment delegades per la realització dels 
projectes regulats en el dispositiu primer del present conveni, provenen de dos vies de 
finançament:
De la subvenció atorgada al Consell Comarcal del Maresme, per part del Servei 
d’Ocupació de Catalunya, en el marc de l’Ordre EMT/176/2021, de 9 de setembre i la 
Resolució EMT/3879/2021, de 22 de desembre, per la qual s’obre la convocatòria per a 
l’any 2022, en relació amb les actuacions del Programa Treball i Formació de les línies 
MG52, PRGC i PANP.

Dels convenis amb els ajuntaments derivats de la delegació parcial de competències, 
d’acord amb els conceptes que es detallen a l’Annex d’aquest conveni (Pla de Gestió del 
Projecte).

Comporta Import: 5767,34€. Partida: 362 241 25000

L’import indicat és aproximat, poden variar en funció de la despesa real derivada. A la 
finalització del programa Treball i formació 2022 (línies MG52, PANP, PRGC), el Consell 
Comarcal del Maresme emetrà la corresponent liquidació que caldrà fer efectiva en les 
condicions i termini que s’indiqui.
Aquesta despesa es liquidarà per part del Consell Comarcal, el proper any 2023.
Cal agafar el compromís en el pressupost del 2023 per disposar de la consignació 
pressupostària necessària.

Tal i com s’especifica a la Base 28 de l’Ordre EMT/176/2021, els ajuts que es regulen a les 
Bases Específiques Reguladores del Programa Treball i Formació 2021, són compatibles 
amb altres ajuts, subvencions i ingressos per a la mateixa finalitat, procedents d'altres 
administracions o ens públic o privats, ja siguin d'àmbit local, nacional, estatal, de la Unió 
Europea o d'organismes internacionals, sempre que amb el conjunt d'aportacions no se 
superi la totalitat del cost de les actuacions subvencionables
A la finalització del Programa Treball i Formació 2022, el Consell Comarcal del Maresme 
emetrà la corresponent liquidació als ajuntaments participants en les condicions i el termini 
que s’indiqui.

Conseqüències de l’incompliment del conveni.-
En cas d’incompliment del conveni per part de l’Ajuntament, el Consell tindrà dret a 
percebre de l’ajuntament, en concepte de danys i perjudicis, els imports que deixi de 
percebre en el marc de la subvenció atorgada per part del Servei d’Ocupació de 
Catalunya en conseqüència d’aquest incompliment.

Mecanisme de Seguiment i control d’execució del conveni.-
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Les parts poden constituir una comissió de seguiment, vigilància i control del present 
conveni, que ha d'estar integrada per un o dos membres designats per cadascuna de les 
parts signants, o, en el seu defecte, designar un responsable del mecanisme de 
seguiment, vigilància i control, essent els encarregats de portar a terme els convenis 
específics.

Aquest mecanisme té com a funció resoldre els problemes de compliment d'aquest 
conveni, i els acords han de tenir la conformitat de les dues parts. 

La comissió o, en el seu defecte, el responsable del mecanisme de seguiment, vigilància i 
control, es consideraran el mecanisme de seguiment, vigilància i control de l’execució del 
conveni als efectes de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector p

Règim de modificació del conveni.- 

Les modificacions del present conveni tenen caràcter excepcional i requereixen sol·licitud 
raonada i degudament motivada per part dels Presidents de qualsevol de les dues 
entitats signants del present conveni.
Les modificacions del conveni requereixen la seva prèvia aprovació pels òrgans 
competents de les parts i, un cop aprovades, s’han d’adjuntar com a annex del conveni, 
formant part integrant del mateix.

Causes i formes d'extinció diferents de l'expiració del termini de vigència.
Donarà lloc a la rescissió del present conveni amb anterioritat pels següents motius:
- Per l’aprovació de modificacions normatives que contradiguin el present conveni o 

per qualsevol circumstància que impossibiliti l’acompliment del seu objecte.
- Per mutu acord entre les parts
- Per recuperació de la delegació per part de l’Ajuntament
- Per desistiment per part del Consell 

Termini de vigència.- 
Aquesta delegació de competències parcials tindrà vigència fins a la finalització de l’execució 
del projecte al qual l’ajuntament ha delegat la competència i no essent superior als 2 anys 
des de la seva formalització.

Òrgans i procediments a què se sotmeten les diferències que puguin sorgir sobre la 
interpretació i el compliment del conveni.
Totes les qüestions que pugin sorgir en ordre a la interpretació i execució d’aquest 
conveni, atesa la seva naturalesa netament administrativa, seran resoltes de mutu acord 
per l’Ajuntament i pel Consell i, en cas de litigi, aquest se sotmetrà a la jurisdicció 
contenciosa administrativa. 
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Per tot l’exposat, el tècnic que subscriu la present memòria informa favorablement el 
conveni de col·laboració a subscriure amb el Consell Comarcal del Maresme per a 
delegació parcial de competències de l’ajuntament d’Argentona, a favor del Consell 
Comarcal del Maresme, per la prestació dels projectes:

 Rehabilitació de les voreres, escocells del carrer Bellavista ( 2 peons de 
construcció)

 Suport administratiu en la represa d’activitats administratives amb increment 
d’atenció al públic per situació còvid en el marc de la política activa d’ocupació, 
programa treball i formació ( 1 auxiliar administratiu/va).”

Vist l’informe d’intervenció, favorable, emès en data 29 de març de 2022.

Vist tot el que s’ha exposat es proposa al Ple Corporatiu l’adopció dels següents acords:

Primer.- APROVAR el conveni col·laboració amb el Consell Comarcal del Maresme i el 
seu annex, que regula la delegació parcial de competències de l’Ajuntament d’Argentona 
a favor del Consell Comarcal del Maresme, per la prestació dels projectes: “Rehabilitació 
de les voreres i escocells del carrer Bellavista” i “Suport administratiu en la represa 
d’activitats administratives amb increment d’atenció al públic per situació còvid en el 
marc de la política activa d’ocupació”, en el marc del programa TREBALL I FORMACIÓ 
2022.

NOM
LÍNIA 

Nº de 
professionals

Perfil professional NOM del PROJECTE a executar al municipi

PANP 1
Auxiliar 
administratiu/va

Suport administratiu en la represa d’activitats 
administratives amb increment d’atenció al 
públic per situació de còvid

PRGC 1 Peó de construcció
Rehabilitació de les voreres i els escocells del 
carrer Bellavista

 MG52 1  Peó de construcció
 Rehabilitació de les voreres i els escocells del 
carrer Bellavista

Segon.- Amb l’aprovació d’aquest conveni s’acorda DELEGAR parcialment la competència 
municipal en matèria d’infraestructura viària i de suport administratiu a favor del Consell 
Comarcal del Maresme, per l’execució del/s projecte/s concrets especificats en el quadre 
anterior, en el marc de la política activa d’ocupació regulada per l’Ordre EMT/176/2021, 
de 9 de setembre, per la qual s’aproven les bases reguladores per a la concessió de 
subvencions per al Programa Treball i Formació, i Resolució EMT/3879/2021, de 22 de 
desembre, per la qual s’obre la convocatòria per a l’any 2022, en relació amb les 
actuacions del Programa Treball i Formació de les línies MG52, PRGC i PANP.

Tercer.- Adoptar el compromís i la corresponent dotació pressupostaria per a l’any 2023, 
import 5.767,34 Eur., de la partida 362.241.25000, per fer front a les despeses derivades 
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de l’esmentat conveni.

Quart.- Designar, com a tècnica responsable del projecte, tal i com s’estableix en l’apartat 
quart del conveni a signar, a la Sra. Mar Marmol Boluda (Tècnica de RRHH de 
l’ajuntament)

Cinquè.- DONAR TRASLLAT del present Acord al Consell Comarcal del Maresme, a través 
de la plataforma EACAT, pel seu coneixement i efectes””

Sra. alcaldessa.- Sra. Sánchez.

Sra. Ana Sánchez.- Gràcies de nou, Sra. alcaldessa. Informar-los que aquest projecte va 
sorgir com a primera oferta des del Consell Comarcal l’octubre del 2021. Argentona vam 
presentar la nostra convocatòria, però en aquell moment no vam entrar-hi i el 
24/02/2022 va sortir la segona, en la que canviava era la durada del pla d’ocupació en 
temps. El primer eren 6 mesos i aquesta segona és d’un any. Aquest projecte té com 
objecte facilitar a les persones que estan en situació d’atur amb una relativa 
vulnerabilitat, poder accedir al mercat laboral. Es tracta d’una durada determinada i dona 
suport a tasques addicionals, mai estructurals de l’Ajuntament. Els perfils professionals 
que es van tirar en el seu dia i que el Consell Comarcal va oferir en el seu moment van 
ser auxiliar administratiu o administrativa, una persona, i dos peons de construcció. Està 
previst que el personal administratiu pugui donar a suport a la represa d’activitats 
administratives amb increment d’atenció al públic per situació Covid. Els recordo que la 
primera convocatòria va sortir a l’octubre i que tenia una mica més de sentit, tot i que 
continua vigent. Què farà aquesta persona? Donar suport, com deia, mai estructural, a 
tasques que tinguin a veure amb poder atendre a la població en situacions presencials, 
per exemple ha augmentat l’oferta de places de treball. Doncs si s’ha de trucar a 
possibles candidats, donar suport a l’oficina del pla de barri en tasques administratives, 
en moments puntuals de feina, o a l’àrea de serveis socials, això es determinarà. I en el 
cas dels peons d’obra, la idea és per la rehabilitació de les voreres i els escocells del 
carrer Bellavista. Els informo, per si a algú li sorgeix la pregunta, que el Consell Comarcal 
és flexible en l’execució d’aquestes tasques, que preveu que si aquesta tasca s’acaba 
abans de l’any, aquestes persones contractades puguin fer tasques similars o del mateix 
perfil en una altra zona del territori.

Sra. alcaldessa.- Sra. Capdevila.

Sra. Montserrat Capdevila.- Aquestes persones, els peons, qui controlarà la seva feina, 
qui els dirigirà, coordinarà la gestió? És des del Consell Comarcal o nosaltres des de 
l’Ajuntament?

Sra. Ana Sánchez.- Agraeixo la pregunta, perquè em sembla que anirà bé per tothom 
saber-ho. Hi ha dos coordinadores o dues persones que fan de tutors i 
d’acompanyament de les persones contractades. Una és del Consell Comarcal, que té la 
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funció d’assegurar que aquesta persona acudeix al lloc de treball, ho fa amb regularitat, 
compleix amb la normativa, i relacionada amb la persona, que en aquest cas és personal 
tècnic de recursos humans de l’Ajuntament, del nostre Ajuntament, farà seguiment 
d’aquestes persones. Si es detecta que hi ha mancances de competències transversals o 
de competències específiques de l’ofici, aquesta persona del Consell Comarcal donarà 
suport i la formació o facilitarà l’accés a formació per poder completar amb èxit la seva 
feina. Hi ha una coordinació entre personal tècnic de l’Ajuntament d’Argentona i personal 
tècnic del Consell Comarcal per tal de fer seguiment. Fins i tot estan establertes i escrites 
les conseqüències d’un incompliment dels acords als que arribem.

Sra. alcaldessa.- Es procedeix a la votació.

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per unanimitat de tots els presents 
(Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, 
Laura Gàllego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat 
Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López Rico, Josep Arenas Ponsa, Bernat 
Calvo Català i Cristina Maynou i Casanovas)

4. Mocions i interpel·lacions grups municipals

4.1) Moció del grup municipal Unitat – Argentona per la República, en suport al dret 
d'autodeterminació del poble Sahrauí

“El passat 18 de març es feia públic que el govern espanyol havia trencat la seva posició 
neutral respecte el conflicte al Sàhara Occidental mitjançant una carta dirigida a 
Mohammed VI en què mostrava el seu suport al pla d'autonomia presentat pel Marroc 
l'any 2007. Posteriorment, el ministre d'Exteriors, José Manuel Albares, va ratificar el 
posicionament del president del govern, Pedro Sánchez, anunciant en roda de premsa 
una nova etapa en les relacions entre el Marroc i l'Estat espanyol.

Amb aquest gir, el govern espanyol trenca el consens àmpliament consolidat 
sobre el conflicte, tant en el marc de Nacions Unides com entre les forces polítiques al 
Congrés dels Diputats, segons el qual la seva solució ha de passar per la lliure 
autodeterminació del poble sahrauí. La proposta d'autonomia confronta aquest principi 
d'autodeterminació, ja que, tal com es contempla als acords de pau signats l'any 1991 
entre el Marroc i el Front Polisario, la via de resolució del conflicte és mitjançant la 
celebració d'un referèndum.

El govern espanyol ha adoptat el nou posicionament en un moment especialment delicat 
a la regió, en mig de l'increment de la confrontació geopolítica al Magreb amb el 
trencament de relacions diplomàtiques entre Algèria i el Marroc i amb la reobertura del 
conflicte armat al Sàhara Occidental des del novembre del 2020.
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La decisió agreuja un conflicte que s'arrossega des de fa quaranta-sis anys i arriba com a 
resposta al conflicte diplomàtic entre els regnes d'Espanya i del Marroc fruit de 
l'hospitalització a territori espanyol del president de la República Àrab Sahrauí 
Democràtica (RASD) i líder del Front Polisario, Brahim Gali, de setanta-tres anys, l'abril de 
2021 "per raons estrictament humanitàries" segons el govern espanyol. Aquest fet va 
comportar que Rabat no impedís l'entrada a Ceuta de fins a 12.000 persones que es 
trobaven en territori marroquí, una frontera que habitualment s'encarrega de blindar la 
immigració per encàrrec de Madrid. En aquell moment, el Marroc ja va advertir que la 
situació de crisis entre els dos estats anava més enllà de l'acollida hospitalària i que 
reclamava un posicionament contundent per part del govern espanyol a favor de 
l'ocupació del Sàhara. Un pronunciament que finalment ha arribat.

El nou escenari no només perjudica els drets del poble sahrauí, sinó que ho fa a costa de 
perpetuar la vulneració dels drets de les persones migrants i refugiades amb 
l'externalització de les fronteres i de les polítiques migratòries. D'altra banda, el portaveu 
del secretari general de l'ONU ha recordat que el conflicte ha de resoldre's "amb un 
compromís entre les parts i dins el procés polític facilitat per l'ONU".

L'Estat espanyol no pot ignorar aquest context i, d'acord amb la seva responsabilitat 
històrica amb el poble sahrauí, ha de treballar en favor del compliment de la legalitat 
internacional. En cap cas, el govern pot negociar ni qüestionar el dret del poble sahrauí a 
l'autodeterminació i, per tant, donar suport a un pla com el d'autonomia que qüestiona el 
dret dels i les sahrauís.

Per tot això, l’Ajuntament d'Argentona acorda:

1. Demanar al govern de l'Estat espanyol que rectifiqui immediatament el seu 
posicionament favorable a un pla d'autonomia del Sàhara Occidental, que és contrari 
als drets del poble sahrauí.

2. Demanar al govern espanyol que tingui una actitud proactiva favorable a la 
realització del referèndum d'autodeterminació del Sàhara Occidental, tal com li 
correspon com a potència administradora del territori i de denúncia de les repetides 
violacions dels drets humans que pateix el poble sahrauí als territoris ocupats pel 
Marroc.

3. Instar el Parlament de Catalunya a construir l'Intergrup per la Pau i la Llibertat al 
Sàhara, ja que malgrat haver estat en funcionament les darreres legislatures, més d'un 
any després de l'inici de la XIII continua sense activar-se, per tal que Catalunya tingui 
una representació institucional de màxim nivell a l'hora de fer arribar el seu suport a 
una resolució pacífica i respectuosa amb els drets del poble sahrauí.
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4. Fer arribar aquest acord al Ministeri d’Afers Exteriors i Cooperació del govern 
d’Espanya, al Parlament de Catalunya, al Departament d’Acció Exterior i Govern Obert 
de la Generalitat de Catalunya, a la Coordinadora Catalana d’Ajuntaments amb el 
Poble Sahrauí, al Fons Català de Cooperació al Desenvolupament, a la Federació 
d’Associacions Catalanes Amigues del Poble Sahrauí, i a la Delegació del Front Polisario 
a Catalunya.”

Sra. alcaldessa.- Sra. López.

Sra. Susana López.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Bé, el tema que es porta avui a aprovació 
amb aquesta moció és un tema complex, un tema que toca els sentiments de moltíssima 
gent, per tant, nosaltres volem fer el nostre posicionament. El tenim per escrit, l’hem 
treballat i farem la lectura concreta del que és. Avancem que el nostre vot a aquesta 
moció no pot ser favorable, en tant en quant ens esteu demanant un posicionament 
contrari al que ha pres, com ha sabeu, el nostre partit germà i que el PSC ha recolzat. 
Passo a fer la lectura del perquè fem el posicionament contrari a aquesta moció. El 
nostre objectiu, dels del món local, és preservar i defensar el que des dels Ajuntaments 
seguirem fent més que mai amb les polítiques locals de cooperació i acollida del poble 
Sahrauí, independentment de posicionaments en relacions internacionals que el govern 
de l’estat té a la seva disposició per mantenir unes bones relacions de veïnatge amb la 
resta de països del nostre entorn. Espanya ha de mirar al futur construint unes relacions 
amb el Marroc sòlides i estables, amb un país veí i soci estratègic. Fonamentals per 
l’estabilitat, la seguretat i la prosperitat de tots dos països. Ens uneixen al Marroc forts 
llaços humans, històrics, geogràfics i econòmics. Més de 800.000 marroquins viuen a 
Espanya i més de 17.000 empreses espanyoles tenen relacions comercials amb el 
Marroc, 700 allí establertes. Després de la pitjor crisi amb el Marroc en dècades, ara 
inaugurem una nova etapa bilateral que ens permet reforçar la seguretat de les fronteres 
de Ceuta i Melilla i les marítimes de les Canàries, assegurant-ne el control de fluxos 
migratoris i la lluita contra el tràfic il·legal de circulació de persones i mercaderies i 
garantir el funcionament de tots els mecanismes de cooperació bilateral, evitant accions 
unilaterals. No hi ha hagut un canvi de posició en relació amb el Sàhara, la postura 
d’Espanya es troba en el marc de les Nacions Unides i, en especial, de les darreres 
resolucions del seu consell de seguretat. Com la número 2548 de 30/10/2020, on es 
mandata aconseguir una solució política realista, viable i duradora per la qüestió del 
Sàhara Occidental, basada en l’abdenència i la importància d’atac i l’enfocament 
estratègic de la Minurso i orientar els recursos de les Nacions Unides amb aquesta 
finalitat, per trobar una solució mútuament acceptable al conflicte. Així ha estat la 
postura d’Espanya des de 2008, amb el president José Luis Rodríguez Zapatero, amb les 
declaracions de les reunions d’alt nivell d’Espanya i Marroc del 2008, 2012 i 2015, ja amb 
governs del PP. Estem compromesos amb la carta de les Nacions Unides i amb que les 
parts arribin al si de les Nacions Unides, una solució mútuament acceptable per a totes 
dues. A més, els nostres socis europeus en relacions especials també amb el nord 
d’Àfrica, França i Alemanya, tenen posicions molt similars a Espanya, de reconeixement 
del dret d’autogovern del poble Sahrauí, dins del marc d’un estat marroquí. El compromís 
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del govern d’Espanya a la població Sahrauí hi ha un compromís de la població espanyola 
amb la població sahrauí refugiada. Espanya és tradicionalment el primer donant bilateral 
europeu. Aquest ferm compromís en la població sahrauí refugiada es manifesta en el 
suport sostingut i continuat de projectes essencials i estratègics dels sectors de seguretat 
alimentària, nutrició i salut. En aquest sentit, en el 2021, el finançament de l’AECID, els 
campaments de població refugiada sahrauí, va suposar 7,7M €. Les prioritats d’actuació i 
incidència en aquest context són la seguretat alimentària i la nutrició, com ja he dit. En la 
propera estratègia de context 2022- 2023 es preveu incorporar l’educació en 
emergències, ateses les mancances en educació i la cronificació de la crisi. A això cal 
sumar-hi l’ajut de la cooperació descentralitzada, tradicionalment molt activa en aquesta 
crisi, i que mostra el compromís de totes les administracions espanyoles. Qualsevol 
moment és bo per posar fi a una crisi a un país veí i reforçar els llaços especialment en 
una època de canvi i incertesa com la que estem vivint, amb la pitjor guerra dels darrers 
80 anys a Europa. La diplomàcia requereix temps i molta discreció per assolir resultats 
satisfactoris. Es tracta d’un acord en una nova etapa en les relacions entre Espanya i el 
Marroc. A cap força política espanyola no li hauria de semblar malament un acord amb el 
nostre veí marroquí per garantir l’estabilitat, la seguretat i la prosperitat dels dos països. I 
sobretot, cal ratificar que l’acord és un marc que està dintre del que disposa les Nacions 
Unides. Com segurament heu pogut comprovar, he anat fent lectura de les respostes 
d’algunes preguntes que he fet a persones del meu partit, que són expertes en aquest 
tema. No em fa res dir que no és un tema que jo domini, és un tema que em genera molt 
de respecte i per això he volgut fer una resposta, prèviament unes preguntes que vaig 
fer, per escrit, perquè entenc, com he dit ja, és un tema molt delicat i que no cal, no crec 
que hauríem de fer debats que puguin portar a confusió. Espero haver-me explicat. 
Reitero que no són paraules escrites per mi, però que sí que el PSC Argentona fa seves. 
Gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Sr. Puig.

Sr. Àngel Puig.- En les declaracions del president espanyol Pedro Sánchez ha mancat 
considerablement un anomenar el poble sahrauí, per tot el seu dret que té històric i que 
en aquests moments no s’ha preservat. Personalment, considero que l’estat espanyol ha 
caigut en un xantatge del Marroc, en el que el Marroc no ha tingut mai cap interès del 
que el poble sahrauí tingui totalment autònom, que tingui el dret a l’autodeterminació, i 
aquest mai interès del Marroc s’ha demostrat amb la repressió sistemàtica que ha anat 
executant en el poble sahrauí. Recordar que el poble sahrauí és un dels pobles d’arreu 
del món que pràcticament, juntament amb els Rohingya de Birmània, estan vivint, la 
majoria del poble, està vivint fora del seu territori, estan al desert, amb un canvi de 
temperatura de 50 °C al migdia i poden estar a menys sota zero a la nit. Amb les 
condicions aquestes no es pot viure, és impossible, però estan vivint. I és un poble que, 
com bé deia la regidora Susana López, està vivint, en la seva totalitat, de l’ajut humanitari. 
És un poble que no pot arribar a produir absolutament res perquè en el desert no hi ha 
res per produir. I aquest dret a l’autodeterminació els donava dret a poder tenir una 
petita franja de territori que en el seu moment Espanya va colonitzar i va marxar 
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vergonyosament, deixant el poble sahrauí en mans del Marroc, i això és el que ha anat 
passant. Simplement recordar aquestes dades, perquè són dades que exemplifiquen què 
és el que està passant realment. Que el Marroc hagi prioritzat o hagi fet xantatge a l’estat 
espanyol perquè tot el tema de la immigració pugui estar regulat, a costa d’un poble, és 
lamentable. I demanaria, lògicament, que des del PSC de Catalunya es tingués molt en 
compte tots aquests drets que aquest poble té, com qualsevol poble d’arreu del món.

Sra. alcaldessa.- Passaríem a votació.

Es procedeix a la votació.

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per 14 vots a favor (Georgina Sabadell 
Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim Perejoan Hernández, 
Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, Laura Gàllego Marfà, 
Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat Matas Oliveras, Joan 
Martín Garachana, Bernat Calvo Català i Cristina Maynou i Casanovas) i 2 vots en contra 
(Susana A. López Rico i Josep Arenas Ponsa)

4.2) Interpel·lació del grup municipal PSC-CP, relativa a l’espai jove del Cros

Sra. alcaldessa.- En aquest cas és una interpel·lació del PSC, referent a l’espai jove del 
Cros. Sra. López.

Sra. Susana López.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Aquesta és una interpel·lació que 
presentem davant la sorpresa que vam tenir quan ens vam assabentar que l’espai jove 
del Cros, aquest servei que donava servei en aquell moment, bé, abans de la pandèmia, 
tot s’ha de dir, ara darrerament era impossible, a una trentena de joves, pues el govern, 
de manera unilateral i sense consultar ningú, va decidir traslladar-lo a les antigues 
escoles del barri del Cros, que estan, per la gent que no coneix aquell espai, estan uns 
400 m, separats del centre, 400 o 500 m, no he fet una mesura acurada, del centre del 
barri, i a més a més, el camí que enllaça el centre del barri amb aquestes escoles, és al 
nostre entendre, bastant perillós. Passo a fer la lectura de la interpel·lació, però abans de 
fer la lectura, voldria donar les gràcies a la regidora Gàllego, per la seva comprensió en 
tot moment, en el primer moment que li vaig dir que aquesta decisió era un error, ha 
estat disposada a parlar amb mi en tot moment, ha escoltat les meves raons. Jo crec que 
les ha entomat, les ha pensat i segurament, en la seva resposta, ens dirà que vam parlar 
definitivament dissabte al matí, quan vam acabar de parlar d’aquesta interpel·lació i la 
decisió presa pel govern. Per tant, reitero el meu agraïment a la manera de treballar 
d’aquesta regidora. Passo a fer la lectura de la interpel·lació:

“Una vegada més, el govern ha pres una decisió precipitada, ara respecte al trasllat de 
l’espai jove del Cros, que sense consultar als joves, ni informar-ne a l’oposició. La decisió 
de desplaçar-ho a les antigues escoles, situades a més de 500 m del barri, amb l’autopista 
pel mig, i unit per un camí potencialment perillós, quan fins ara ho teníem al centre del 

P
er

 d
es

ca
rr

eg
ar

 u
n

a 
cò

p
ia

 d
'a

q
u

es
t 

d
o

cu
m

en
t 

co
n

su
lt

i l
a 

se
g

ü
en

t 
p

àg
in

a 
w

eb

C
o

d
i S

eg
u

r 
d

e 
V

al
id

ac
ió

6d
33

05
48

f8
31

4d
02

89
91

80
9d

ef
82

0d
82

00
1

U
rl

 d
e 

va
lid

ac
ió

ht
tp

s:
//s

eu
el

ec
tr

on
ic

a.
ar

ge
nt

on
a.

ca
t/v

er
ifi

ca
do

r/
ve

rif
ic

ad
or

fir
m

a.
as

p

M
et

ad
ad

es
C

la
ss

if
ic

ad
o

r:
A

ct
a 

 -
   

  O
ri

g
en

: 
O

ri
g

en
 a

d
m

in
is

tr
ac

ió
   

 E
st

at
 d

'e
la

b
o

ra
ci

ó
: 

O
ri

g
in

al

Signatura 1 de 2

Miriam Tenas i
Camps

03/05/2022 Secretària

Signatura 2 de 2

Gina Sabadell
Simó

03/05/2022 Alcaldessa

https://seuelectronica.argentona.cat/verificador/verificadorfirma.asp


Gran, 59 – 08310 Argentona - T. 937974900 - / oac@argentona.cat / www.argentona.cat
                                                         

360

Cros, compromet el futur d’un servei que tenia èxit i que feien servir una trentena de 
joves, reitero, abans de la pandèmia. Ens preguntem on queda el model educatiu de 
serveis a la joventut, allunyant-la de la comunitat. On queda el treball comunitari. On 
queden les relacions intergeneracionals. Volem recordar que quan es va plantejar 
traslladar el casal de joves al centre de la vila a can Barrau, es va argumentar això fa anys, 
eh? Es va argumentar contra el fet d’allunyar els joves del centre, perquè no era bo pel 
seu desenvolupament social. Ara sembla que, pels joves del Cros, el govern ha emprat un 
criteri diferent. El tancament del local municipal de la gent gran del Cros va suposar 
també la pèrdua d’una inversió ja feta superior a 30.000 €. Anem perdent serveis públics i 
no es fa res per millorar la situació, sinó que sembla que el govern municipal només vol 
estalviar diners i serveis a canvi de no res pels vilatans del Cros. Per això el grup 
municipal del PSC presenta la següent interpel·lació. Per què s’ha pres la decisió de 
traslladar l’espai jove del Cros? On queda el model educatiu dels serveis de joventut, 
allunyant-la de la comunitat? On queda el treball comunitari al barri del Cros? On queden 
les relacions intergeneracionals entre joves i grans?” 

Gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Sra. Gàllego.

Sra. Laura Gàllego.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Abans que res, també agrair les paraules de 
la Sra. López, que és veritat que hem estat parlant aquesta setmana i escaig del tema. 
Abans de respondre-li les seves preguntes, també comentar que en el moment que vam 
decidir traslladar uns quants serveis, que després ja explicaré, a les antigues escoles, tots 
els regidors vam prendre el ferm compromís de fer una adequació d’aquest camí, que va 
fins allà, perquè entenem que potser ara que hi ha més llum, hi ha menys percepció de 
risc, però que quan tornem a l’horari d’hivern, és un camí que ha d’estar amb més bona 
il·luminació i adequat perquè no s’inundi com ara, quan plou. Això també és un 
compromís que hem pres des de diverses regidories i, per tant, com a govern. De fet, els 
serveis que hem mogut de l’espai jove del Cros a les antigues escoles són dos serveis que 
ara mateix pengen del pla educatiu d’entorn, per tant, l’espai jove en si, tot i que és veritat 
que és com ho vam anunciar i ho vam explicar, com no es feia cap projecte de joventut, 
ara mateix està com en stand by, però sí que s’ha mogut el projecte de mentors i l’espai 
de suport educatiu, que era com l’antiga aula d’estudi, que ara és un projecte diferent, 
que fa intervenció amb nens de primària. Per tant, a les antigues escoles, el que s’ho 
faran són dos projectes educatius i pensem que l’espai és molt bo i que de fet, un 
equipament que tenim que és bo i li hem de donar suc. De fet, les dues educadores del 
pla educatiu d’entorn, els agrada molt l’espai i li veuen moltes possibilitats, pel pati del 
darrere on s’hi pot fer un hort, pel camp de futbol, i perquè està envoltat de natura i per 
la intervenció amb nens, això ho valoren molt positivament. I pel que fa als mentors, jo el 
primer dia que hi van anar hi vaig ser i sí que és veritat que hi van anar més que els dies 
normals a l’antic espai jove, també per veure una mica la novetat, cosa que és lògic, 
també hem de deixar que es vagi assentant el trasllat, perquè tots els canvis costen, però 
els vam veure engrescats, amb el canvi. El que passa és que entenem, i això és una 
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reflexió que hem fet des de la regidoria de joventut, que abans de fer cap decisió 
definitiva, o ferma, sobre l’espai jove, hem de parlar amb els mateixos joves del Cros i del 
centre, perquè després de la pandèmia, és veritat, ara podríem fer una disquisició de 
com ha afectat als joves la pandèmia, que potser no cal, però les dinàmiques i les 
polítiques de joventut estan canviant molt i de fet ja abans de la pandèmia, el format de 
casal de joves ja estava sent una mica caduc. Per això, i sobretot ara, l’espai jove del Cros, 
que només es feien aquestes dues intervencions, que ara són més d’educació, hem 
cregut oportú fer una pausa i parlar amb les i els joves, per quines són les seves 
necessitats i que nosaltres els puguem oferir un espai adequat al que necessiten i també 
a les polítiques de joventut que nosaltres vulguem aplicar. I en aquest sentit, potser hem 
de canviar el nom i no dir l’espai jove està a les antigues escoles sinó una altra cosa, però 
pensem també que és molt enriquidor que puguem entre tots els grups, que tots el que 
volem és fer les millors polítiques pels nostres joves, treballar-ho conjuntament i, 
sobretot, donar-los la veu a elles i ells, que moltes vegades els hi traiem. 

Sra. alcaldessa.- Sra. Sánchez.

Sra. Ana Sánchez.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Primer de tot, Sra. López, gràcies per aquest 
interès que sempre ha mostrat perquè el poble d’Argentona i des de l’Ajuntament 
s’ofereixin els serveis amb el màxim de garantia. A mi, però, m’agradaria recordar a la 
ciutadania i a vostè també, perquè en va formar part i va treballar molt perquè pogués 
ser, que des de l’any 93-94 que es va iniciar un projecte que es deia centre, ara no em 
sortirà el nom, centre obert, gràcies, es va començar primer en un baix al centre del barri, 
després es va desplaçar aquest servei on estan ara les antigues escoles i hi va estar 
durant molt temps. Hi havia monitors i personal especialitzat que feia una tasca molt 
interessant i molt positiva i que fins i tot també va estar ubicat allà l’espai de joventut, 
durant un temps. I la raó de sortir no va ser la distància ni la condició del camí, n’hi havia 
d’altres. Llavors, dir que aquest és un edifici que el conec, perquè l’utilitzo cada dia, 
perquè a nivell professional treballo fent classes allà, i l’Ajuntament ha invertit molts 
diners en rehabilitar-lo i que el que no pot fer l’Ajuntament és malversar el diner públic, 
perquè és un edifici que té moltíssimes estàncies, una aula amb ordinadors, un espai per 
fer tallers, els camps exteriors que hem dit, i fins ara només s’estava utilitzant per fer 
classes al matí, i cal optimitzar l’ús d’aquest recurs. Llavors, hi ha una altra cosa, que per 
això he demanat per parlar. Quan vostè pregunta on està l’intercanvi generacional, hi ha 
una qüestió que m’ha sorprès, perquè el dia 11 de febrer va fer una publicació en la que 
vostè deia que els avis, perdó, la gent gran del Cros i els joves no podien estar junts en el 
mateix espai. Ho tinc escrit, si vol ho puc llegir, llavors, bé, això ens va fer pensar. Podem 
dir que sí, podem dir que no, però l’intercanvi generacional no té que veure amb 
compartir el mateix espai o amb la distància, té a veure amb crear polítiques i crear 
metodologies i projectes a nivell educatiu que facilitin aquest encontre en espais físics 
que siguin propis de la gent gran i en espais físics que siguin propis dels joves. Es tracta 
d’això. Sí que li agraeixo que vetlli perquè l’accés a aquest centre sigui l’adequat, perquè 
sigui el convenient. Actualment s’estan fent classes de sevillanes en aquest centre, en un 
annex que hi ha, i hi van tot tipus de persones, d’edats, vull dir. I en algun moment poden 
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fer alguna observació de com està el camí quan plou, però no per res més. Llavors, jo 
diria que primer, en tot cas, hem d’empoderar els joves perquè puguin desplaçar-se 300 
m per anar a fer unes activitats a un lloc, o 400 m, empoderar-los i fer-los sentir segurs, 
treballar perquè el trajecte sigui segur, hi hagi prou llum estigui bonic, i perquè a més 
han d’anar molt més lluny, han de volar i poder sortir del nostre municipi i anar a altres 
llocs. I després, el ferm compromís de crear projectes en que aquest encontre entre els 
joves i les persones grans del barri es pugui donar. I d’entrada li avanço que des del pla 
de barri estem treballant perquè unes persones grans del barri i uns joves amb els que 
estem fent classe puguin anar junts a fer una estada d’un dia a la maternitat i a la plaça 
d’Argelers, com inici, per començar.

Sra. alcaldessa.- Sra. López.

Sra. Susana López.- Jo crec que la interpel·lació, que més o menys, pels que estem aquí 
s’entenia bastant bé, crec que no s’interpreta bé si no fem una mica de retrospecció de 
per què ve tot això. El juliol de l’any passat, es va tancar el casal d’avis del Cros, sense 
previ avís a ningú, d’un dia per l’altre ens vam trobar amb el desmantellament d’aquell 
espai, que recordo es va inaugurar amb temps de govern de TxArgentona i que no 
recordo ben bé la xifra, però més de 30.000 € d’inversió en aquell espai, era un espai de 
lloguer on es pagava un lloguer bastant adequat i que, perquè la negociació no va anar 
bé, el preu del lloguer va pujar molt, el govern actual va decidir, unilateralment, ja dic, 
sense consultar ningú, ja dic, jo em vaig assabentar, visc al Cros, i em vaig assabentar 
perquè van treure el cartell i l’aire condicionat, l’oposició no ens vam assabentar d’aquest 
moviment i es va tancar aquell servei. Des del moment que es va tancar aquell servei, els 
grups de l’oposició, no només el PSC, hem estat reclamant que es torni a posar el servei 
de casal de gent gran al barri del Cros. La proposta des del govern era compartir un 
espai, que és el que era i el govern ha desmantellat, l’espai jove del Cros, que està a la 
plaça Sant Miquel, al centre del barri, i ara aquí faig un parèntesi. L’espai jove del Cros 
estava a les antigues escoles. Aquell espai no funcionava, no hi anaven joves. Els joves 
que hi anaven no feien un bon ús, dit per les tècniques si tècnics de l’Ajuntament, no 
feien un bon ús de l’espai. Llavors, es va prendre una decisió, que va començar en el 
darrer any de mandat de TxArgentona, de traslladar aquell espai al centre del barri. En 
principi, estaven en precari, a un local molt petit, que no tenia il·luminació, que no era 
suficient pels joves que feien ús, i durant el mandat de l’Arnau Aymerich, com a regidor 
de joventut, i de jo mateixa com a regidora de cohesió del barri del Cros, el primer 
mandat, es va fer el trasllat, no em sembla que m’estic equivocant, jo era la regidora de 
cohesió, però no recordo en aquell moment qui era el regidor o regidora de joventut, ah, 
la Montse Cervantes era la regidora de joventut, i vam decidir traslladar aquell espai que 
estava precari dels joves a la plaça Sant Miquel, a un espai adequat per ells, que va 
suposar una bona inversió, però que ens va quedar un local bastant bo, que ha tingut 
molt èxit durant molts anys. Penseu que estic parlant de fa 8 anys i fins ara, fins abans de 
la pandèmia, tenia una mitjana de 20 o 30 joves diaris que feien ús de l’espai. 
Evidentment, va venir la pandèmia, aquell espai, com tots els espais comunitaris, es van 
haver de deixar de fer servir, perquè les mesures de prevenció no deixaven que es 
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pogués fer servir i durant 2 anys no ha funcionat res. Ara quan hem començat a obrir els 
espais, ens trobem que el barri del Cros no només ha tancat el casal de gent gran sinó 
que a més a més, es decideix traslladar un espai que funcionava abans de la pandèmia, 
per tant, tot indica que funcionaria ara, a un altre espai que ja vam comprovar, regidores 
que ja formàvem part del govern, que vam prendre aquella decisió, que no funcionava en 
el seu moment. I quan parlem d’empoderar joves, quan, de quina manera, la proposta 
del govern és que acompanyarà els joves a les 5 de la tarda per pujar a l’espai, al nou 
espai a les antigues escoles. El camí no és segur. A l’hivern, o a segons quines hores de 
l’estiu, és molt fosc. Jo estic segura que qualsevol pare dels que hi ha aquí, no estarien 
segurs si el seu fill de 13, 14 o 15 anys, que són en definitiva qui fa ús d’aquell espai jove, 
anessin per allà sols a qualsevol jove. Per tant, si obliguem als joves a que vagin a una 
determinada hora perquè vagin acompanyats i que tornin a una determinada hora 
perquè puguin anar acompanyats, acabem amb la flexibilitat i l’autonomia del jove. Si a 
un jove d’aquesta edat tu no li dones flexibilitat d’accés a un servei i autonomia, 
segurament no vindrà. Quan parlem també, i això d’adequat l’espai, em sembla molt bé 
que tingueu aquestes ganes de treballar i que sigueu tan optimistes, però per la mitjana 
que triguem amb adequar un espai a l’Ajuntament d’Argentona, poden passar anys i 
poden passar hiverns, no només el proper, pot ser que passin dos o tres hiverns, i focs, 
abans que això s’arregli. La senyora Gàllego deia que no és una decisió definitiva, doncs 
menys mal, perquè tenim un cartell que diu que l’espai jove del Cros ja no és espai jove 
del Cros sinó que és casal de gent gran. I a més a més tenim a la regidora de gent gran 
que surt a la pàgina web de l’Ajuntament, quan presenta la reunió de poble, dient que 
han obert el casal d’avis del Cros. No, aquest govern va tancar el casal d’avis del Cros i ara 
han reobert un altre espai. Però aquest govern el que va fer és tancar el casal d’avis del 
Cros que va inaugurar un govern de TxArgentona. Jo crec que tot això passa perquè hi ha 
un desconeixement bastant important de les dinàmiques del barri i això s’arregla parlant 
amb els veïns, parlant amb els joves, parlant amb les famílies, perquè recordem que jo, 
com a mare d’un jove adolescent que fa ús del casal de joves del centre i que fa ús del 
casal de joves de l’espai de joves del Cros, haig de firmar un paper de consentiment del 
que el meu fill va allà, fa ús dels espais i surt i entra amb autonomia. Jo firmo aquell 
paper, poso el meu mail, poso el meu telèfon i a mi ningú del govern, cap tècnic, cap 
representant d’aquesta decisió, com a mare, m’ha enviat cap informació sobre aquesta 
decisió. Crec que també si firmem un compromís, també crec que tenim dret a tenir 
aquesta informació com a pares i mares, entenc. A més a més els joves, si els hi volem 
donar aquesta autonomia, aquesta flexibilitat, com a mínim informem, que s’han trobat 
el canvi de cartell, sense saber, s’han trobat que volien anar a l’espai jove i s’han trobat 
que era el casal de gent gran. I el tema aquest que jo sí que vaig dir que els avis i els joves 
no podien compartir el mateix espai, que no pot dir que no puguin estar al mateix espai 
fent alguna activitat conjunta, això no vol dir, vol dir que un espai jove i un casal de gent 
gran no poden estar a un mateix espai, perquè logísticament és impossible, i això que 
ningú m’ho tiri enrere, perquè si fan ús del servei al mateix horari, uno y uno son dos y 
no caben cuatro. És totalment incompatible. Torno a dir, crec que és un desconeixement 
total de les dinàmiques del barri, que és una mala organització, que es va prendre una 
mala decisió quan es va tancar el casal d’avis de gent gran i que el govern ha volgut 
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arreglar aquesta decisió prenent una altra que per nosaltres és encara més un error. 
Solució? Busquem un espai al centre del barri per la gent gran, deixem els joves on 
estaven, que ja funcionava, que ja estava bé i que es va fer aquell espai per ells, amb una 
decisió que vam prendre un govern que sortia i un govern que entrava, és a dir, bastant 
consensuada, i rectifiquem d’alguna manera. Si necessiteu l’ajuda del PSC per fer aquesta 
rectificació la tindreu, segurament de la resta de grups també, però penso que a vegades, 
quan es prenen decisions precipitades, sense consensuar, sense consultar ningú, seria bo 
rectificar i tirar enrere.

Sra. alcaldessa.- Sra. Gàllego.

Sra. Laura Gàllego.- Només volia fer una puntualització sobre el tema 
d’acompanyament, perquè com bé he dit, com els projectes que s’ho fan ara són del pla 
educatiu d’entorn i són amb infants, l’acompanyament es fa amb nens que van a l’escola 
de primària, no amb joves. Ara mateix és veritat que estem treballant amb mirar locals 
del barri, de fet, hi hem anat in situ, i estem treballant en aquest sentit, per trobar la 
millor solució i que evidentment, cadascú tingui un espai, tant els joves com la gent gran. 

Sra. alcaldessa.- En aquest sentit, volia dir que aquestes propostes que estem fent ara 
és davant la dificultat que tenim i que estem tenint per trobar un local en condicions, 
perquè hi ha locals, però o són petits o no tenen llum. I és molt difícil. Anàvem buscar 
solucions a curt termini, però no vol dir que haguem deixat de buscar solucions millors, 
que per nosaltres és un espai més cèntric i en condicions. Sra. López.

Sra. Susana López.- Perquè la possibilitat de tornar els avis al local que ja tenien i estava 
adequat per ells?

Sra. alcaldessa.- Tornarem a negociar. En el seu moment ja vam negociar amb la 
propietat. L’increment del preu del lloguer, ja ho hem explicat, a un preu que no és de 
mercat, nosaltres com administració no podíem mantenir-lo. Sí que és veritat que en 
aquell moment no m’esperava el que ens està passant, i és que no trobem un altra 
alternativa. 

Sra. Susana López.- Sí que hi ha alternatives, però igual surten del pressupost de 
l’Ajuntament. 

Sra. alcaldessa.- No, de veritat que no n’hem trobat cap, ni cares ni res. Sinó, jo sempre 
que diu això en els Plens li dic doncs digui’m un, perquè jo ho vull saber.

Sra. Susana López.- És que jo sé que s’ha parlat amb propietaris, perquè són veïns meus 
i m’ho diuen, que l’Ajuntament ha parlat amb aquests propietaris, el que passa és que 
per lo que sigui, tècnicament o políticament no s’ha trobat adequat el preu o no s’ha 
trobat adequat lo que sigui, però jo sé que s’ha parlat amb propietaris, que us han donat 
preu, que sabeu perfectament quines són les casuístiques d’aquests locals, quines 
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problemàtiques tenen. Jo entenc que segurament, podrien trobar un espai molt més 
adequat pel casal de gent gran que el que tenien abans, però si en aquell moment es va 
decidir aquell, és perquè segurament no hi havia una altra alternativa. I torno a dir, que 
es diu llanament, i ho diré en castellà, hemos desvestido a un santo para vestir a otro. Si 
la problemàtica és el casal de gent gran, no desmantellem un servei que funciona. 

Sra. alcaldessa.- Nosaltres apostàvem per aquest trasllat al centre obert.

Sra. Susana López.- Ja, el que passa és que heu vist que els arguments són reals i que 
l’espai jove allà no funcionarà. Espero que com a mínim això s’hagi vist.

Sra. alcaldessa.- Nosaltres també teníem clar que si no s’arranjava el camí, això no es 
podria fer, per això vam esperar a canviar l’horari, perquè la solució de l’enllumenat no la 
tenim, però sí que hem encarregat als tècnics municipals, tots els implicats, que ens 
ajudin a tirar endavant aquesta proposta de millora, que jo crec que pel barri no només 
per fer aquest accés a les escoles, sinó que pel barri pot ser maco, la idea que anem 
treballant és que sigui un passeig i que sigui un espai de caminar "xulo" i que el barri 
guanyi. Tenim propostes que compartirem amb vosaltres, per aconseguir això mateix. 
Però sí que és veritat que si nosaltres veiem l’oportunitat de comprar, perquè el fet de 
llogar també arriba a ser un problema com ens ha passat, perquè ara ens ha volgut fer 
aquest increment del preu del lloguer, però també pot ser que també decideixi no 
continuar amb un lloguer, per exemple em recordava el regidor que l’any que ve acaba el 
contracte de lloguer del local on ara hi ha el casal de la gent gran, i ara així per sota veu 
dèiem que aquí hem de demanar preu, perquè el que ens interessa és comprar-lo i no 
estar subjectes a la voluntat del propietari. Però sempre hem tingut aquesta voluntat de 
comprar local i li pot explicar qui sigui, que les gestions s’han fet.

Sra. Susana López.- Acabo, Sra. alcaldessa. Jo, resumint, ara mateix, els joves no tenen 
espai. Abans sí que tenien. Els avis tenen un espai. Tampoc sabem quina afluència té 
aquest espai, d’aquí un temps ho preguntarem, evidentment se li ha de donar un marge. 
Que jo continuo demanant que es tiri enrere aquesta decisió i que els joves tornin al seu 
espai, perquè se l’han fet seu, és un espai per ells natural i és molt difícil que els joves 
vagin als serveis municipals. És superdifícil. I una vegada que ho aconseguim, tant de bo 
l’afluència que tenia l’espai jove del Cros l’hagués tingut en algun moment el casal de 
joves del centre. Una vegada que ho aconseguim, és un error desmantellar-ho, però bé, 
torno a repetir la meva demanada. Que el PSC no està en contra en cap moment que 
s’arregli aquell camí, al contrari, és una reivindicació que fa anys i panys que porta el 
barri. Que les antigues escoles es poden fer servir per a moltíssimes coses, per un 
projecte educatiu de nens petits que hagin d’anar, evidentment, acompanyats d’adults, 
per naturalesa, perquè ha de ser així, perquè un nen de sis anys no el deixaràs anar sol 
pel carrer, com és normal. Però que no serà un espai ni tan sols quan s’arregli el camí, 
per joves, perquè les dinàmiques del barri no són aquestes. Els que volem que vagin no 
hi aniran i els que hi aniran no sé si tornarà a passar el que va passar fa uns anys, que no 
feien un bon ús de l’espai. I això li podeu preguntar a tècnics i tècniques de l’Ajuntament 
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que hi eren en aquell moment, que ho poden corroborar. Per això es va prendre aquella 
decisió, que torno a dir, ho va començar a prendre la regidora de joventut veïna meva, i 
que després la regidora Cervantes i jo mateixa vam donar continuïtat a aquesta decisió. 
Doncs esperem que el govern rectifiqui de la millor manera possible i torno a reiterar la 
nostra col·laboració en qualsevol cosa.

Sra. alcaldessa.- Li agraeixo l’oferiment. Hi havia la paraula demanada demanda. Sra. 
Gàllego.

Sra. Laura Gàllego.- Crec que no m’he explicat bé, perquè el que hem vist des del 
principi, i també pels usos que li volem donar a l’espai de les antigues escoles, és 
incompatible pels usos dels joves, perquè els joves no voldran compartir espais amb 
nens, com és lògic. I en aquest sentit, és el que comentava la Sra. López.

Sra. alcaldessa.- Sra. Capdevila.

Sra. Montserrat Capdevila.- Una mica pel debat que hi ha hagut, entenem que és lícit i 
que el govern ha de tenir autonomia a l’hora de que, quan vol donar un servei a certs 
col·lectius, vegi oportunitats i inconvenients i pugui anar negociant. Sí que és cert i 
sempre es parla que les solucions que es donen sempre són provisionals i mai són 
definitives. I al final, afecten a qui ha de rebre el servei i als qui realment estem al darrere 
preocupant-nos i a qui si algun dia governem, governant, a que allò provisional, és un 
problema, quan abans es podria parlar. També és cert que això la regidora ho ha 
compartit, el que s’ha trobat, i ho hem pogut una mica comentar, però ja estava decidit, 
quan ho ha comentat, sense haver hagut la prèvia. Entenc que la prèvia, abans de fer un 
moviment que realment toca diversos col·lectius, com joventut, avis i infants, això s’ha de 
compartir abans, perquè a vegades, lo que ens sembla que es fa un moviment per una 
cosa, estem descol·locant tota la resta de serveis que tenim fet. També m’ha agradat 
sentir de la boca de la regidora Sánchez els elogis sobre l’equipament que tenim a l’antiga 
escola i sobretot, venir d’aquest govern que fa dos anys lo que deia era tot el contrari i 
que nosaltres defensàvem que era un lloc digne, un lloc que és cert que el camí per anar 
allà, bé, s’ha d’arranjar, i això hauria de ser una prioritat del govern abans de posar-hi 
més coses allà, perquè realment és un espai gran, un espai ric i on s’hi poden fer moltes 
coses. La interpel·lació anava sobre el tema de l’espai jove, tot i que després s’han anat 
traient altres coses que s’han tret o hi anaven, i a mi sí que m’agradaria demanar que 
realment es posi fil a l’agulla amb el consell de joves. Això era, des del pla local de 
joventut, que amb el regidor Aymerich es va aprovar, i jo és una de les coses que he anat 
reivindicant, sobretot cada vegada que hi ha hagut un pressupost i que sé que hi ha 
alguna quantitat econòmica que s’ha de posar envers això, que aquest consell és 
importantíssim, perquè nosaltres som incapaços d’entendre les necessitats que tenen i 
l’espai que ells poden necessitar si realment no tenim l’espai o el consell on poder 
debatre amb ells. I això jo crec que és necessari i ja fa masses anys que no el tenim i que 
és evident que ells necessiten un espai, igual com nosaltres hem sigut joves l’hem buscat 
i l’hem tingut, de relació, i que nosaltres crec que hem de donar-ne cobertura, però 
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parlant amb ells, per no equivocar-nos i que no sigui provisional, sinó que realment sigui 
definitiu.

Sra. alcaldessa.- Sra. Gàllego.

Sra. Laura Gàllego.- Gràcies, Sra. alcaldessa. També li agraeixo les seves paraules, Sra. 
Capdevila, perquè justament les propostes que fèiem ara de parlar amb els joves també 
van encaminades a que estem treballant justament per crear el consell de joves. Estem 
pensant en fer dues taules, tant d’adolescents com de joves, perquè entenem que també 
les necessitats tampoc són les mateixes, d’una persona de 12 anys que la d’una de 25. De 
fet, ja estem posant fil a l’agulla, perquè estem en plena fase participativa de la diagnosi 
del pla local de joventut, del nou, i d’aquí volem estirar per poder crear, entre abril i maig, 
aquestes dues taules, exactament per això que vostè ha dit, per escoltar els joves i que 
siguin elles i ells que ens diguin què necessiten, què volen i què podem fer nosaltres per 
elles. 

Sra. alcaldessa.- Acabem aquesta interpel·lació aquí. Fem un recés de 5 minuts. 

4.3) Interpel·lació del grup municipal Tots per Argentona, relativa al Pla 
d’accessibilitat

Sra. alcaldessa.- Sr. Martín

Sr. Joan Martin.- Ja fa dies que rondava per algunes obres que anem veient. Sí que és 
veritat que des del govern i la resta de formacions, entenem que ha de ser prioritari 
poder desenvolupar el pla d’accessibilitat amb la màxima brevetat possible, i sobretot per 
les persones que tenen mobilitat reduïda. També ens agradaria saber, primer, quina 
programació hi ha, ja que aquest pla d’accessibilitat es va aprovar el 2017 i hi havia 
moltes modificacions que es preveien que es farien. I després també ens agradaria que 
ens expliquessin qui controla i quan les obres que es fan a la nostra vila i que recullen la 
remodelació de les voreres, amb la seva accessibilitat, en el moment que es trenquen o 
qualsevol cosa, degut als camions, i com es fa.

Sra. alcaldessa.- Sr. Puig.

Sr. Àngel Puig.- Gràcies, alcaldessa. Per contestar la interpel·lació, hem preparat a nivell 
tècnic i polític, juntament amb via pública, hem preparat la resposta. En tot cas, per fer-
ne més fiabilitat, faig lectura del document que hem preparat. És breu. El pla 
d’accessibilitat és un document tècnic general que marca les directrius a seguir per 
l’adequació dels carrers per tal de complir amb les normatives d’accessibilitat. Aquest pla 
determina diferents aspectes per la millora, com són la reforma integral als carrers o 
reformes puntuals a voreres i cruïlles per eliminar els aspectes que provoquen 
problemes d’accessibilitat. Aquest document es va aprovar, com bé deies, al Ple 
municipal del 12/06/2017. Al pressupost del 2018 es va aprovar una partida 
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pressupostària per l’execució de millores de voreres i cruïlles incloses en aquest pla per 
un import de 260.000 €. El 2019 es va aprovar un primer projecte per la millora de 
l’accessibilitat, que va ser adjudicat a una empresa per un import de 206.000 €. 
L’empresa va fer fallida, deixant pendent l’execució de 90.000 € d’obra. En aquest 
projecte es van reparar les voreres i cruïlles de l’avinguda Puig i Cadafalch, entre el sant 
Crist i plaça Nova, així com les del carrer Jacint Verdaguer fins les escoles Bernat de 
Riudemeia. Paral·lelament, durant l’any 2019, també es van executar les obres de 
remodelació de la plaça Montserrat, que van millorar l’accessibilitat de tot l’entorn de la 
plaça i van adaptar jocs per a persones de mobilitat reduïda. I les obres de renovació de 
l'enllumenat del quadre Q, amb la millora de l’accessibilitat de les cruïlles entre els 
carrers Narcís Montoriol, Marina, Julià, Abat Escarré i Bellavista. L’any 2020, degut a la 
pandèmia, no es van realitzar obres importants de millora de l’accessibilitat, però es va 
treballar en la redacció de diversos projectes per la millora de cruïlles que ara estan en 
fase d’aprovació i licitació, com són les obres de rehabilitació i ferms de la millora de 
diverses cruïlles, també la reurbanització de la cruïlla de la plaça Nova, la cruïlla del carril 
bici a l’avinguda Puig i Cadafalch, rehabilitació dels ferms a diversos carrers, etc. Una 
mica, per contestar la interpel·lació, no sé si hi ha prou informació. 

Sr. Joan Martin.- Bueno, la pregunta anava més enfocada cap a present i futur, no cap a 
històric, sinó quina programació hi ha endavant.

Sr. Àngel Puig.- Contestant una de les preguntes que feies, la revisió que es fa a nivell 
tècnic és quan, precisament, sobretot majoritàriament amb obres noves, és quan es 
demana la primera ocupació, que són documents necessaris, del tot necessaris per 
poder complimentar tots els serveis que un edifici, una casa, han de tenir. I aquí és on hi 
ha la inspecció tècnica per veure si tot el que s’ha fet, ja sigui exterior o interior, s'ha 
adequat a la llicència, al projecte i, a la vegada, el que és via pública, s’ha pogut adaptar al 
pla d’accessibilitat que es va aprovar en el seu moment. No sé si hi ha alguna cosa molt 
concreta...

Sra. alcaldessa.- En tot cas, passo la paraula a la regidora, que també pot complementar 
la informació. 

Sra. Montserrat Cervantes.- Només per acabar de complementar, lo que està previst 
són les cruïlles elevades que ja estan a licitació, tant la que ja hem anunciat algun cop del 
carrer les Parres, la de l’avinguda Puig i Cadafalch, que és la que acabarà aquest carril bici 
que ens explicava el regidor. I els dos passos elevats que es faran a ronda Cirés, 
s’adequarà la zona al que ens indica el pla d’accessibilitat, i totes les actuacions que 
s’estan fent, tant amb la brigada com amb alguna empresa que es subcontrata, ja es 
tenen en compte aquests plans a les voreres.

Sr. Joan Martin.- Val, li poso, segons el pla d’accessibilitat, la cantonada 569, que és la 
que hi ha al carrer general Llauder amb carrer Candi, en principi no és aquesta que m’ha 
comentat, no?
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Sra. Montserrat Cervantes.- Em sembla que vostè parla d’una obra privada. 

Sr. Joan Martin.-Sí, sí. 

Sra. Montserrat Cervantes.- A aquesta obra no se li donarà l’ocupació si no ho repara, ja 
ho he vist.

Sr. Joan Martin.- Cap problema, però sí que és veritat que hi ha, la que s’ha reparat o 
s’ha posat, hi ha un baixant, ja que m’ha preguntat per algun cas en concret, per exemple, 
a nosaltres ens han fet arribar aquesta, justament, sí que hi ha un baixant, com marca el 
pla d’accessibilitat, però queda molt elevada respecte lo que seria la vorera. Llavors, era 
saber si es demanaria reparament per aquesta. 

Sra. Montserrat Cervantes.- És que no se li donarà la llicència, l’han fet malbé quan han 
fet l’obra i ara, quan l’han reposat, l’han fet malament. Quan hi vagi la inspecció, no li 
donaran. 

Sra. alcaldessa.- D’acord. 

5. Propostes Urgents

5.1) Modificació de la plantilla de personal laboral i la relació de llocs de treball

“El Ple Corporatiu, en sessió celebrada en data 13 de desembre de 2021, va aprovar la 
modificació de relació de llocs de treball aprovada per acord de data 18 de desembre de 
2017, publicada al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona en data 24 de desembre de 
2021 i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya en data 28 de desembre de 2021 i en 
sessió celebrada en data 24 de novembre de 2021, va aprovar la plantilla de personal per 
a l’exercici 2022, publicada al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona en data 24 de 
desembre de 2021.

Vistes les providències d’Alcaldia que consta a l’expedient en la que posa de manifest la 
necessitat de realitzar una sèrie de modificacions a la plantilla de personal i a la relació de 
llocs de treball de la Corporació. 

D’acord amb l’article 126.3 del reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel que 
s’aprova el text refós de les disposicions legals vigents en matèria de règim local, la 
modificació de la plantilla durant la vigència del pressupost requeria el compliment dels 
tràmits establerts per la modificació del pressupost. 

La potestat de creació, modificació i/o supressió de llocs de treball es troba limitada pels 
principis generals d’objectivitat, eficàcia i servei als interessos generals i als específics 
d’igualat, mèrits i capacitat que ha de presidir la selecció del personal al servei de les 
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administracions públiques, segons el que estableix l’article 23 i 103.3 de la Constitució 
Espanyola, així com el disposat a l’article 55 del TRLEBEP. 

Consta a l’expedient acta de la mesa general de negociació de data 1 de febrer de 2022.

Vistos els l’informes de conformitat de recursos humans de data 15 de febrer i 15 de 
març de 2022, vist l’informe de secretaria de data 28 de març de 2022 i vist l’informe 
favorable amb observacions d’intervenció de data 31 de març de 2022.

Es proposa al Ple municipal en virtut del que disposa l’article 22.2.i) de la LRBRL, l’adopció 
dels següents acords:

Primer.- Aprovar inicialment la modificació de plantilla del personal de l’Ajuntament 
d’Argentona aprovada per acord de Ple de data 24 de novembre de 2021 que quedarà 
d’acord amb l’Annex adjunt. 

Segon.- Aprovar la modificació de la relació de llocs de treball aprovada per acord de Ple 
de data 18 de desembre de 2017 que quedarà d’acord amb l’Annex adjunt. 

Tercer.- De conformitat amb l’article 126 del Reial Decret Legislatiu 781/1986 de 18 
d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de les Disposicions vigents en matèria de Règim 
Local, se sotmet a informació pública pel termini de 15 dies, a comptar des del dia 
següent al de publicació del present anunci en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona.

Durant aquest termini qualsevol persona interessada el podrà examinar en les 
dependències municipals i formular les al·legacions i reclamacions que consideri 
convenients. Si no es presenten al·legacions durant aquest període, s’entendrà elevat a 
definitiu l’acord d’aprovació inicial i la modificació es considerarà aprovada.

Quart.- En el cas que durant el termini d’informació pública no es presentin al·legacions, 
la modificació resultarà aprovada definitivament.

Cinquè.- Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya i a la seu electrònica municipal.

Sisè.- Comunicar aquest acord als representants dels treballadors i a la l’Administració 
General de l’Estat i de la Comunitat Autònoma d’acord amb el que disposa l’article 127 del 
Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de les 
Disposicions Legals vigents en matèria de Règim Local -TRRL-.”

Sra. alcaldessa.- Sra. Capdevila.
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Sra. Montserrat Capdevila.- Només per explicar el vot que donarem. Sempre que hi ha 
temes de modificacions de personal o de RLT, nosaltres ens abstenim, a no sé que sigui 
quelcom que sigui d’aprovació. També entenem que són els moviments organitzatius que 
fa el govern i que consensua amb els comitès corresponents. Sí que és cert que cada 
vegada que es porta una modificació, mirem una mica per entendre quina és 
l’organització municipal i com s’està estructurant, i ara mateix ens costa d’entendre, 
perquè des del 2017 que es va fer una aprovació d’una RLT que encara estem pagant 
assessors i encara estem mirant de com acabarà, al final ja no sabem quin organigrama 
hi ha, amb tantes modificacions i que un auxiliar passa a tècnic, de tècnic a conserge i no 
sabem el què. I ens agradaria poder tenir un esquema per poder entendre millor quan a 
vegades es fan aquestes modificacions, que normalment són puntuals, de tot 
l’organigrama de personal que hi ha a l’Ajuntament. També és cert que això són decisions 
polítiques i aquestes decisions, si es consensuen amb el personal, es poden prendre, i si 
hi ha majoria, pues per això ens abstenim. I seguint una mica el fil de l’informe que hi ha 
de secretaria, demanaríem també una mica d’ordre, de que cada vegada que s’hagin de 
fer modificacions, realment segueixin aquells assessoraments que també estem rebent i 
que també paguem de gent de fora, perquè de vegades ens diuen una pauta a seguir i 
després en fem una altra. I jo entenc que si hi ha un recurs econòmic que gastem perquè 
ens assessorin de com hem de solucionar aquest tema amb el personal, pues lo més 
lògic és seguir-lo una miqueta a raja tabla, no cada vegada anar fent excepcions i que lo 
que fa és alentir a que això tingui una resolució definitiva i lo que no porti, com ens està 
portant, en alguns casos, amb conflictes laborals que haguem d’anar a judici per 
solucionar-los.

Sra. alcaldessa.- Prenem nota de la seva demanda i farem aquesta, posarem aquests 
canvis que hem anat fent, perquè s’entenguin més en conjunt. 

Ratificada per unanimitat de tots el presents la urgència de la inclusió del punt en l’ordre 
del dia, es sotmet a votació l’anterior proposta, que s’aprova per 10 vots a favor 
(Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, 
Laura Gàllego Marfà, Susana A. López Rico i Josep Arenas Ponsa), i 6 abstencions 
(Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat Matas Oliveras, Joan 
Martín Garachana, Bernat Calvo Català i Cristina Maynou i Casanovas) 

5.2) Rectificació memòria justificativa de contractació, plec de prescripcions 
tècniques i plec de clàusules administratives particulars de la licitació contracte 
mixt pel servei de manteniment del verd urbà d’Argentona 

“En data 15/7/2020 es va publicar anunci previ en el perfil del contractant i, en la mateixa 
data es va enviar al Diari Oficial de la Unió Europea, publicant-se el dia 16/7/2020.

En data 28/1/2022 s’emet memòria justificativa de contractació i plec de prescripcions 
tècniques per part de la Tècnica de Serveis Municipals.
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En data 31/1/2022 s’han elaborat els plecs de clàusules administratives particulars i, s’ha 
informat per part del Secretari acctal. 

En data 1/2/2022 es rectifica la memòria justificativa de contractació pel que fa a l’apartat 
“5. Consignació pressupostària”.

En data 3/2/2022 s’informa l’expedient per part dels Serveis d’Intervenció.

En data 4/2/2022 s’emet un informe complementari per part de la Tècnica de Serveis 
Municipals.

En data 9/2/2022 s’emet diligència pel Cap de Negociat de Serveis Generals.

En data 1/3/2022 el Ple Corporatiu, entre d’altres coses, aprova iniciar la tramitació de 
l’expedient relatiu al contracte mixt pel servei de manteniment del verd urbà 
d’Argentona, mitjançant procediment obert, subjecte a regulació harmonitzada, i per 
tramitació ordinària, aprovar la memòria justificativa de contractació i l’expedient de 
contractació, plecs de clàusules administratives particulars i prescripcions tècniques.

En data 4/3/2022 es va publicar l’anunci de licitació del contracte mixt pel servei de 
manteniment del ver urbà d’Argentona, en el perfil del contractant, acompanyat de la 
corresponent documentació.
En la mateixa data es va fer enviament de l’anunci en el Diari Oficial de la Unió Europea.
En data 8/4/2022 finalitza el termini de presentació de proposicions.
En data 25/3/2022 s’han interposat dos recursos especials en matèria de contractació.

El primer recurs s’interposa per part del Gremi de Jardineria de Catalunya contra els plecs 
de clàusules administratives particulars.
En data 30/3/2022 s’ha remès expedient al Tribunal Català de Contractes del Sector 
Públic acompanyat del corresponent informe.

El segon recurs s’interposa per part de la Asociación de Empresas de Gestión de 
Infraestructura Verde (ASEJA), contra els plecs de clàusules administratives particulars, i la 
memòria justificativa de contractació.
En data 30/3/2022 s’ha remès expedient al Tribunal Català de Contractes del Sector 
Públic acompanyat del corresponent informe.

En data 31/3/2022 la Tècnica de Serveis Municipals, responsable del contracte, ha 
informat el següent:
“Antecedents:
En data 25 de març es presenta recurs de la Asociación de empresas de gestión de 
infraestructura verde (aseja) contra els plecs del contracte del verd urbà per dos motius, un 
perquè no s’ha tingut en compte els plusos del personal a subrogar ni la antiguitat del mateix 
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segons llista de subrogació en el pressupost base de licitació i, l’altra perquè no es té en 
compte el cost de la instal·lació del magatzem que es demana en el pressupost base de 
licitació.

En la mateixa data es presenta un segon recurs contra el contracte de jardineria per part del 
Gremi de jardineria de Catalunya perquè no s’ha tingut en compte els plusos de personal a 
subrogar en la definició del personal necessari per a la realització de les feines del Lot 1. 

Consideracions:
Per tal de poder donar resposta als recursos presentats es revisa l’estudi de costos del servei. 
Es comprova que l’estudi de costos presenta dos aspectes a corregir. 

Per una banda en el càlcul de costos de personal que ha de desenvolupar les feines s’ha tingut 
en compte imports del conveni vigent en el moment de la realització dels plecs, però en el 
moment de la publicació dels plecs els imports del conveni s’havien actualitzat, la qual cosa no 
ha quedat reflectida en el cost del servei. 

Per altre costat en els plecs tècnics es requereix un magatzem per part del contractista que 
serà utilitzat com a base operativa del servei que serà destinat per a us del personal, vehicles i 
eines. en l’estudi de costos del servei no s’ha incorporat cap import per al lloguer i 
manteniment d’aquesta instal·lació degut a un error material. 

Conclusions:
La revisió de l’estudi de costos del servei fa incrementar el pressupost anual del contracte fins 
a 679.380, 17 euros, que implica un augment anual de 38.490,83 € iva inclòs. 
L’increment de cost de personal (sense despeses ni iva) amb l’actualització dels imports del 
conveni vigent ascendeix a 9.393,80 € que correspon aproximadament un 2% sobre el 
pressupost.
L’increment de cost al incorporar l’import del magatzem (sense despeses indirectes ni iva) 
ascendeix a 18.880 € que correspon aproximadament un 4 % sobre el pressupost.

Es proposa modificar l’import del contracte i el valor estimat del contracte, en les quantitats 
que correspongui segons els càlculs adjunts, i les partides pressupostaries corresponents si 
s’escau. 

S’adjunta taula resum i arxiu amb els càlculs realitzats.
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En data 31/3/2022 la Tècnica de Serveis Municipals, responsable del contracte, ha emès 
una nova memòria justificativa de contractació, plec de prescripcions tècniques i un 
annex de les taules salarials vigents.

En la memòria justificativa de contractació s’ha modificat el pressupost base de licitació, 
el desglossament dels costos de personal, càlcul de costos directes i indirectes, 
consignació pressupostària i valor estimat.
En les prescripcions tècniques s’ha modificat la prescripció 15 relativa al magatzem.

En data 31/3/2022 s’ha modificat els plecs de clàusules administratives particulars en el 
que s’ha modificat el pressupost base de licitació, el desglossament dels costos de 
personal, càlcul de costos directes i indirectes, consignació pressupostària i valor estimat 
en concordança amb la memòria justificativa de contractació, i els imports de la solvència 
econòmica per ajustar-los als nous imports del valor estimat del contracte.

Vist l’informe favorable de la Interventora Municipal emès en data 31/3/2022.

En data 1/4/2022 s’ha emès informe per part de l’Assessor Jurídic, en el que es conclou el 
següent:
“..... Per tot l’anterior, s’ha d’informar que els canvis i/o modificacions introduïts a la memòria 
justificativa, plecs de clàusules administratives particulars i en menor mesura a les 
prescripcions tècniques són suficientment significatius per retrotraurà les actuacions, és a dir, 
desistir del procediment i iniciar de nou la licitació, per dos motius, les empreses licitadores 
han de disposar del temps suficient per estudiar els canvis introduïts en la documentació 
contractual, i resta molt poc temps per la presentació de pliques, el dia 8/4/2022, havent-se 
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d’aprovar prèviament les modificacions per part del Ple Corporatiu, si s’escau, el 4/4/2022, i 
efectuar la corresponent publicació al perfil del contractant i enviament al DOUE, de manera 
que es poden presentar proposicions que no hagin tingut en compte, els canvis/modificacions 
introduïdes en la documentació contractual......

En data 1/4/2022 la Secretària de la Corporació emet informe en el que es requereix que 
s’incorpori a l’expedient informes que justifiquin els extrems indicats en el seu, per tal 
que pugui ultimar-se l’estudi i valoració de la documentació.

En data 4/4/2022 l’Assessor Jurídic ha emès l’informe amb motiu del requeriment 
efectuat per la Secretària de la Corporació en data 1/4/2022, en el que l’apartat de 
conclusions es diu, el següent:

“.... Conclusió

1) Els errors detectats en la memòria de necessitat de contractació, plec de prescripcions 
tècniques i plecs de clàusules administratives NO són insalvables i, es va proposar el 
desistiment i iniciar de nou la licitació, per dos motius diferents, perquè les empreses 
licitadores han de disposar del temps suficient per estudiar els canvis introduïts en la 
documentació contractual, i resta molt poc temps per la presentació de pliques, el dia 
8/4/2022, havent-se d’aprovar prèviament les modificacions per part del Ple Corporatiu, si 
s’escau, el 4/4/2022, i efectuar la corresponent publicació al perfil del contractant i 
enviament al DOUE, de manera que es poden presentar proposicions que no hagin tingut 
en compte, els canvis/modificacions introduïdes en la documentació contractual, no 
obstant, si l’òrgan de contractació aprova, si s’escau, les rectificacions en la sessió 
plenària i no desisteix del procediment hauria d’ampliar el termini de presentació de 
proposicions, considerant-se necessari un termini igual a l’inicial.

Així mateix, s’ha de tenir en compte que els dos recurrents han sol·licitat la mesura 
cautelar de suspensió del procediment fins a la resolució dels recursos, de manera que si 
el Tribunal Català de Recursos Contractuals resolt favorablement la mesura cautelar 
sol·licitada el procediment restarà suspès fins a la resolució dels recursos.

2) Pel que fa a la resta d’extrems destacats a l’informe de la Secretària en relació a la 
licitació, cal informar el següent:
- Objecte del contracte: concessió de les tasques de “redacció d’inventari” amb l’objecte de 

contracte. En aquest sentit es pot atendre a la Resolució núm.: 309/2020 (recurs N-2020-
147) TCCSP, relativa a licitació del contracte del servei de manteniment i neteja dels espais 
verds públics del terme municipal de Sant Feliu de Llobregat.

Revisada la resolució del TCCSP es comprova que en aquest cas, es tractava de la 
redacció d’un Pla Director del verd urbà, i es considerava que aquesta feina havia de 
ser objecte d’un altre contracte dels anomenats intel·lectuals. 
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L’Ajuntament d’Argentona ja té redactat un Pla Director del verd urbà i, la tasca a 
realitzar és l’actualització de l’inventari i l’estat de les zones a mantenir.
Cal dir que, un dels recurrents d’aquell contracte és la mateixa empresa que ha 
recorregut el present contracte, és a dir, el Gremi de Jardineria de Catalunya, i en 
aquest cas, no ha recorregut aquest aspecte.

- Divisió per lots: justificació d’incloure obres i serveis en un mateix lot.
Es tracta d’un contracte mixt, i el contracte incorpora també obres anuals d’inversió 
en jardineria i en arbrat viari necessàries per l’execució d’una gestió correcte del verd 
urbà
definides en el Pla Director del Verd Urbà d’Argentona i, a nivell tècnic s’han vinculat 
les obres els lots 1 Manteniment de la Jardineria i el Lot 3 Manteniment de l’arbrat per 
la seva connexió.

Cal dir, que aquest extrem no ha estat recorregut per cap empresa.

- Necessitat de justificació de l’elecció de cadascun dels criteris d’adjudicació i solvència.

Els criteris d’adjudicació es justifiquen en el plec de clàusules administratives 
particulars de la forma següent:
Pel que fa als criteris de valoració que depenen d’un judici de valor escollits, en 
cadascun dels tres lots, es justifiquen per verificar el coneixement de les empreses en 
l’organització dels serveis de manteniment del verd urbà i, la idoneïtat, millora i 
adequació dels mitjans (personals i materials) oferts pel licitador per l’obtenció dels 
objectius d’aquest contracte.
Pel que fa als criteris avaluables de manera automàtica o mitjançant fórmules, en 
cadascun dels tres lots, s’ha considerat puntuar més l’oferta econòmica per sobre els 
altres criteris, però sense que aquesta determini el resultat final, perquè es considera 
mediambientalment necessari l’aportació certificat ambiental, com la de vehicles 
menys contaminants adscrits al servei.
Així mateix, s’ha considerar necessari, en el lot 1, valorar la introducció de noves 
espècies de planta vivaç als parterres de flor i /o creació de nous, o en els lots 2, i 3, 
incrementar les freqüències dels treballs de tallada selectiva o de manteniment de 
l’arbrat, respectivament, i en el cas del lot 3, valorar la redacció del pla de gestió del 
risc de l’arbrat d’Argentona, per crear una eina web que permeti, avaluar l’estat de 
l’arbrat i estimar la probabilitat del risc d’accident.
Cal dir, que aquest extrem no ha estat recorregut per cap empresa.

Els criteris de solvència són del previstos expressament per la Llei 9/2017 i, 
alternativament podran ser substituïts per la classificació empresarial.

Cal dir, que aquest extrem no ha estat recorregut per cap empresa.
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- Justificació de la inclusió de les certificacions com a criteri d’adjudicació. En aquest sentit, 
tenir en compte la resolució del Tribunal Administratiu Central de Recursos Contractuals 
núm. 1557/2021, relativa al Servicio de mantenimiento y limpieza de jardines, zonas 
verdes o ajardinadas, arbolado y plantas en elementos decorativos, gestión de 
contenedores de residuos generados por estos servicios en el municipio de Carlet.

De conformitat a l’art. 1 de la Llei 9/2017, en tot contractació pública s’incorporaran 
de manera transversal i preceptiva criteris socials i mediambientals sempre que 
guardi relació amb l’objecte del contracte

Revisada la resolució del TCCSP referida es demana, en el seu fonament cinquè, entre 
d’altres coses, que els criteris d’adjudicació han d’estar vinculats a l’objecte del 
contracte, entenent-se que aquesta vinculació existeix quan es refereix o integri en la 
prestació contractada, en qualsevol dels seus aspectes i en qualsevol etapa del seu 
cicle de vida, i això perquè, d’altra manera, s’estaria lesionant el principi d’igualtat de 
tracte donant lloc a una discriminació entre les ofertes.

En el plec de prescripcions 2.1 es preveu que l’empresa presentarà una memòria amb 
amidaments i pressupost per a cada unitat de gestió que requereixi actuar 
específicament en la reposició dels elements deteriorats, així com de les propostes de 
millora per fer un manteniment futur més sostenible aplicant criteris de jardineria 
diferenciada.

Així mateix, es comprova que el recurrents d’aquell contracte és una de les empreses 
que ha recorregut el present contracte, és a dir, la Asociación de Empresas de Gestión 
de Infraestructura verde (ASEJA), i en aquest cas, no ha recorregut aquest aspecte.

Cal dir, que aquest extrem no ha estat recorregut per cap altra empresa.

- Necessitat de determinar el nombre de vehicles objecte de valoració (vehicles menys 
contaminants), en el cas que resulti aplicable l’argumentació que efectua el Tribunal Català 
de Contractes en resolucions com la Resolució 279/2020 o com la Resolució 221/2019. 
S’entén que de l’estudi de costos efectuats es pot conèixer el nombre de vehicles necessaris 
pel servei.

En el Ple Corporatiu de data 7/10/2019 es va acordar, entre d’altres coses:
“....7. Vetllar perquè la renovació del parc mòbil i altre maquinària de l’Ajuntament es faci, 
progressivament, amb vehicles elèctrics, híbrids, sense motor, etc. en funció de la 
necessitats...”

En la present licitació es preveu com a criteri d’adjudicació el següent:
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“.... Aportació de vehicles menys contaminants adscrits al servei
Es valorarà amb un màxim de 10 punts l’adscripció al servei de vehicles eficients en

funció de la seva tipologia i classificació energètica, indicada a la fitxa tècnica, d’acord amb 
la fórmula següent: 

Poferta = Pvehicle1 + Pvehicle2 + ..... + PvehicleN

On la puntuació de cada vehicle s’obté de l’aplicació del següent càlcul:

Pvehicle = Pclassificació + Penergia

Pclassificació s’obté d’atorgar la següent puntuació:

Turisme o derivat: 0,5
Furgoneta, camió o similar: 1

Penergia s’obté d’aplicar la següent puntuació:

Zero: 4
Eco: 3
C: 2
B: 1
Sense etiqueta: 0

Mitjà d’acreditació:
Caldrà aportar la fitxa tècnica del vehicle on consti clarament la tipologia i classificació 
energètica...”

Aquest criteri d’adjudicació no preveu un nombre mínim ni màxim de vehicles adscrits 
al servei, sinó que obtindrà millor puntuació qui més vehicles adscrigui al servei.

Cal dir, que aquest extrem no ha estat recorregut per cap altra empresa.

- Així mateix, atenent a que tant la maquinària com els vehicles poden constar també en la 
documentació objecte de judici de valor, seria adient advertir de forma expressa als 
possibles licitadors de la necessitat de no incloure en el sobre propi dels aspectes de judici 
de valor cap mena de referència relativa als aspectes objecte de valoració automàtica. 

Aquest extrem ja s’ha advertir al perfil del contractant a la secció preguntes i 
respostes.

- En relació a les modificacions de contracte, es reitera la conveniència de disposar 
d’informe dels serveis econòmics, atenent a l’Informe 2/2020 de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa de la Generalitat de Catalunya. 
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L’informe d’intervenció de 3/2/2022, es deia, entre d’altres coses, el següent:
7. Modificació del contracte (La modificació ha estat eliminada i només es tenen
en compte possibles noves zones de treball, amb límits quantitatius dins de la LCSP..”

Les modificacions previstes no són objecte de rectificació.

Cal dir, que aquest extrem no ha estat recorregut per cap altra empresa.

- De forma complementària es pot indicar que es parla en la documentació del Cap del 
departament de serveis territorials, cosa que no encaixaria amb l’actual estructuració del 
servei. ......”

No hi ha res a comentar per estar conforme en aquest aspecte.

Vist l’establert als arts. 116, 117, 122, 124, 131, 136, 152 i 156 de la Llei 9/2017, de 8 de 
novembre, de contractes del sector públic, per la qual es transposen a l’ordenament 
jurídic espanyol les directives del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 
2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014 (en endavant LCSP 9/2017).

Per tot l’anterior, es proposa al Ple Corporatiu l’adopció dels acords següents:

Primer.- Rectificar i aprovar la memòria justificativa de contractació, emesa en data 
31/3/2022 i l’expedient de contractació, del contracte mixt pel servei de manteniment del 
verd urbà d’Argentona, mitjançant procediment obert, subjecte a regulació 
harmonitzada, i per tramitació ordinària

Segon.- Rectificar i aprovar, de conformitat amb el que es preveu als articles 122, i 124 de 
la LCSP 9/2017 , el Plec de Clàusules Administratives Particulars i el Plec de Prescripcions 
Tècniques, emesos en data 31/3/2022, que han de regir el contracte mixt pel servei de 
manteniment del verd urbà d’Argentona, mitjançant procediment obert, subjecte a 
regulació harmonitzada, i per tramitació ordinària.

Tercer.- Ampliar el termini de presentació del termini de proposicions de 35 dies naturals 
a comptar des de la data d’enviament de l’anunci de licitació a l’Oficina de Publicacions de 
la Unió Europea.

Quart.- Autoritzar la despesa derivada del present contracte, en relació al preu anual, a 
càrrec de les aplicacions del vigent pressupost municipal i adquirir-se el compromís de 
consignar en pressupostos futurs les quantitats necessàries per fer front a les despeses 
derivades d’aquest:

Any import anual import anual import total (iva 
inclòs)
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manteniment i neteja (iva inclòs) obres inversió (iva inclòs)

2022 339.690,09 € 79.194,50 € 418.884,59 €

2023 679.380,18 € 79.194,50 € 758.574,68 €

2024 679.380,18 € 79.194,50 € 758.574,68 €

2025 679.380,18 € 79.194,50 € 758.574,68 €

2026 679.380,18 € 79.194,50 € 758.574,68 €

2027 339.690,09 €  339.690,09 €

Cinquè.- Publicar en el perfil del contractant la documentació prevista en l’art.63 de la 
LCSP 9/2017.

Sisè.- Delegar amb l’Alcaldia la convocatòria de les meses de contractació i els 
requeriments de documentació previs a l’adjudicació, i altres actes de tràmit.”

Sra. alcaldessa.- Vam passar per Ple extraordinari la licitació del verd urbà. Després 
d’això, hi va haver dos recursos. Fent lectura dels recursos, s’ha vist que, efectivament, hi 
havia una errada, no s’havia calculat bé els costos de personal, perquè s’havia agafat el 
conveni laboral de l’any 2019, però l’any 2020 es va fer una actualització del conveni. Com 
és un plec que s’estava treballant des de feia molt temps, no es va veure aquesta 
actualització i no s’havia previst. Això es ratifica de nou. L’altra cosa que tenien raó les 
persones que havien al·legat és que hi havia l’obligació de tenir un local en el municipi i 
en canvi no s'havia quantificat el preu d'aquest lloguer en el plec. La conseqüència 
d’aquestes dues aportacions és la proposta que portem ara, que el que fem és rectificar 
la memòria justificativa de contractació, el plec de prescripcions tècniques i el plec de 
clàusules administratives particulars amb aquestes modificacions. 

Ratificada per unanimitat de tots els presents la urgència de la inclusió del punt en l’ordre 
del dia, es sotmet a votació l’anterior proposta, que s’aprova per 14 vots a favor 
(Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, 
Laura Gàllego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat 
Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López Rico i Josep Arenas Ponsa), i 2 
abstencions (Bernat Calvo Català i Cristina Maynou i Casanovas)

5.3) Moció del grup municipal Tots per Argentona, sobre la sentència del judici 
contra membres del govern de TxA del mandat 2007-2011

Sra. alcaldessa.- Abans de fer lectura, hi havia una qüestió que volíem aclarir amb la 
secretària. Hi ha un tema d’un informe previ, si amb això que proposen introduir, 
quedaria solucionada la qüestió procedimental del que estem aprovant.

Sra. Montserrat Capdevila.- A la junta de portaveus se’ns ha informat que hi ha un punt 
de la moció que s’aprova que ha d’anar previ a uns informes, que no sabem quins 
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informes han de ser, si són de secretaria, de recursos humans o de qui. Dèiem si posant 
això de previ informe, en el punt aquest de la moció, és suficient per portar-la a 
aprovació.

Sra. secretària.- És el punt tercer?

Sra. Montserrat Capdevila.- Sí. 

Sra. secretària.- Si. 

Sotmesa a votació la urgència de la inclusió del punt en l’ordre del dia s’aprova per 
unanimitat de tots els presents (Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, 
Montserrat Cervantes Codina, Joaquim Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra 
i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, Laura Gàllego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, 
Xavier Collet i Diví, Montserrat Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López 
Rico, Josep Arenas Ponsa, Bernat Calvo Català i Cristina Maynou i Casanovas)

Sra. alcaldessa.- Sra. Matas.

Sra. Montserrat Matas.- Com ja s’ha dit, és una moció contra la sentència del judici 
contra membres del govern de TxArgentona del mandat 2007-2011.

“Moció del grup municipal Tots per Argentona, sobre la sentència del judici contra 
membres del govern de TxA del mandat 2007-2011

Va ser el juliol de 2010, fa més d’onze anys, que l’aleshores regidor de l’Ajuntament 
d’Argentona Félix Rosa, juntament amb el seu representant al Consell d’Administració de 
l’empresa municipal Argentona Projectes César Marruedo van presentar una querella 
criminal pels suposats delictes societaris i malversació de cabals públics contra Pep Masó, 
Xevi Collet, Ferran Armengol i Miquel Mendoza.

En les conclusions provisionals de l’esmentada querella es demanava per als 4 acusats un 
total de 46 anys de presó, inhabilitació durant 10 anys, multes i més de 560.000€ de 
responsabilitat civil. I, a més a més, les costes de tot el procediment.

Degut a les penes tant altes demanades, després de la fase de qualificació provisional, el 
procediment va ser traslladat a l’Audiència Provincial de Barcelona. Això va ser a principis 
del 2017 i el cas va agafar una volada mediàtica i política desmesurada: mitjans de 
comunicació locals i nacionals, partits polítics i el propi Ajuntament es van pujar al 
carro del “alguna cosa hauran fet” sense preguntar, sense documentar-se i oblidant, 
interessadament, l’historial de litigiositat patològica de l’acusador, la seva total manca 
d’ètica i la seva acció política basada exclusivament en la confrontació, els insults i les 
amenaces.
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Però tot es va ensorrar, com un castell de cartes, durant el judici els dies 9, 10 i 11 
d’octubre de 2018 a Barcelona. Les acusacions van haver de retirar els càrrecs més greus 
per manca absoluta de proves, després de 8 anys, i només van deixar el delicte 
d’ocultació d’informació amb una petició mínima de multa, perquè sinó el ridícul i 
l’escàndol haurien sigut majúsculs.

I no va ser fins al juliol de 2021 que es va dictar sentència, i fins aquest mes de
febrer passat aquesta no va ser ferma. I la contundència i claredat de la sentència no 
deixen marge per al dubte: els 4 acusats queden absolts de tots els càrrecs i els 
acusadors són condemnats a pagar les costes de tot el procés perquè ha quedat 
demostrada la seva “mala fe” en la querella.

És per tot això que proposem al PLE municipal l’adopció dels següents acords:

1. Que l’Ajuntament posi els mitjans necessaris per restablir l’honor i el bon nom dels
absolts Pep Masó, Xevi Collet, Miquel Mendoza i Ferran Armengol, que varen ser 
injustament acusats durant el seu exercici de càrrecs públics en el mandat 2007-2011.

2. Que aquest restabliment de l’honor i el bon nom es faci en la mateixa mesura que 
l’any 2017 van ser danyats, que es faci arribar en els mitjans de comunicació locals i no 
locals aquesta informació perquè se’n faci ressò.

3. Que l’Ajuntament avanci els imports de les costes processals als acusats, previ 
informe que s’estimi, per tal que aquests no es vegin encara més perjudicats pel fet 
d’haver-los pagat per a defensar la seva gestió com a càrrecs públics.

Que l’Ajuntament esmerci els esforços necessaris per a recuperar tots aquests costos 
processals, i fins i tot aquells que va pagar el propi Ajuntament durant la fase d’instrucció 
del procés judicial.”

Sra. alcaldessa.- Sra. Capdevila.

Sra. Montserrat Capdevila.- Hi ha unes esmenes. Les esmenes són en el punt 2, el 
redactat del punt queda: Que aquest restabliment de l’honor i el bon nom es faci en la 
mateixa mesura que l’any 2007 van ser danyats”. I llavors posaríem: “Que es faci arribar 
als mitjans de comunicació locals i no locals aquesta informació, perquè se’n faci ressò”. 
Ho passaré per escrit, però així tots ho teníem. 

Sra. secretària.- Els locals podem veure quants són, però els no locals?

Sra. Montserrat Capdevila.- Bueno, en el seu moment va haver-hi a nivell del Maresme, 
a nivell comarcal. Lo de previ informes, ja ho ha afegit de viva veu la regidora Matas.

Sra. alcaldessa.- Sr. Collet.
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Sr. Xavier Collet.- Gràcies. Bé, sent jo una de les persones afectades per aquest tema, 
em permetran que faci una explicació i en certa manera, ens reivindiquem les persones 
de TxArgentona que en aquell moment estàvem al govern. I m’agradaria també que 
servís, el que diré, com a punt de reflexió, no pas com a crítica, tot i que la situació va ser 
dura. Però voldria que s’agafés com a punt de partida i de reflexió. En primer lloc, vull 
agrair el vot favorable de qui espero, de tots els grups polítics, que sigui així. I demanar, si 
s'aprova la moció, que espero que sigui així, celeritat en el govern, amb tots els tràmits 
que això comporta. I si parlem de com ha anat el procés, aquesta no és una sentència 
qualsevol, perquè ha abastat molts aspectes, molts aspectes i molts anys de la vida social 
i política d’Argentona. I ha sigut així perquè un dels promotors, Fèlix Rosa, tenia aquest 
estil de barrejar-ho tot. I suposo que els que el coneixeu i els que heu seguit una mica la 
política de fa uns anys, doncs ho podeu corroborar. Tenia aquest estil de barrejar-ho tot, 
de disparar contra tot arreu i contra tothom. I per això, doncs, aquesta denúncia 
realment, amb aquest procés i aquesta denúncia no es parlava només del fet concret de 
si TxArgentona havia gestionat bé o no, si havia amagat informació o no, si havia fet 
malversació o no, sinó que en aquest procés, i en el judici també, van sortir molts temes 
de fa anys. Això es va poder veure també en el judici, amb els testimonis i les paraules 
dels testimonis. I recordant una mica com va anar tot això, mirant l’hemeroteca, també 
te’n dones compte que hi havia molta cosa al voltant d’aquesta denúncia. Tot això és 
sabut que va arrancar el 2002, amb un projecte urbanístic que des de la plataforma en 
defensa del centre històric s’hi va estar en contra, es va posar tota aquesta denúncia, que 
venia una mica a qüestionar el treball que s’havia fet en contra d’aquest projecte, 
després, amb TxArgentona al govern, també de la gestió que s’havia fet per aturar aquest 
projecte i el tancament d’Argentona projectes, l’empresa municipal que en principi feia la 
promoció d’aquest projecte, que en el mandat de TxArgentona es va tancar. El tancament 
i la gestió que se’n va fer de tot aquest procés. Ha sigut un procés que ha portat molta 
confrontació, social, política. Jo crec que s’ha anat superant, aquesta confrontació, però 
quedava una part judicial, que és aquesta que s’ha acabat ara. La part judicial era 
aquesta querella en la que se’ns demanaven un total de 46 anys de presó, 10 anys 
d’inhabilitació i una responsabilitat civil per valor de més de 400.000 €. És a dir, que no és 
poca cosa. Quan parlem de judicialització de la política, de la mala judicialització de la 
política, estem parlant d’això, de fer servir la justícia per disparar contra tothom, de fer 
mal a nivell polític als teus adversaris i sobretot, també, per fer mal a les persones. No 
estem parlant de discutir projectes, de no estar-hi d’acord, de confrontar idees i de portar 
a nivell judicial propostes polítiques diferents. És a dir, els contenciosos administratius, 
els recursos, les al·legacions, tot això són drets que tothom té quan no s’està d’acord amb 
un projecte. Aquí estem parlant d’una altra judicialització. Aquesta que he parlat abans. 
Que fa mal. Que l’únic que pretén és fer mal. I això va ser així perquè la persona que ho 
portava endavant, i intentaré ser molt clara, era el màxim representant de la pitjor 
política que es pot fer i que l’hem patit durant molts anys, la política de confrontació, 
d’insults, d’amenaces. Vivia econòmicament d’aquests conflictes. Se n’aprofitava, 
perjudicant a qui fos. Personal de l’Ajuntament, aquí vull recalcar que el personal de 
l’Ajuntament va haver de patir molt les seves males maneres de fer, i també vull recalcar 
que des de TxArgentona, quan érem al govern, vam fer sempre costat al personal. I ho 
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vam fer intentant aïllar-lo del personal, que no pogués entrar a les oficines per insultar, 
per menystenir als treballadors, als tècnics, i per amenaçar-los. Però també feia el mateix 
amb veïns. I els veïns de les urbanitzacions, si algú ens escolta, ho saben perfectament. 
Recordo cada un dels conflictes on aquest senyor hi posava la seva banya i on aquests 
conflictes els intentava fer grossos. A les urbanitzacions van ser molt clars, però també a 
altres llocs d’Argentona. Des de TxArgentona vam fer-hi front sempre, vam intentar aïllar-
lo, vam intentar parlar amb els veïns, vam intentar ser molt clars, vam intentar, a poc a 
poc, anar convencent a la gent que aquesta no era la manera de fer. Estem satisfets de 
que sempre ho hem fet així. Abans d’entrar al govern, quan érem al govern i després a 
l’oposició. Ens hi hem oposat frontalment i li hem plantat cara. I personalment estic molt 
orgullós de formar part d’un grup polític que ho ha sabut fer. Sempre amb riscos, perquè 
quan algú t’amenaça, és difícil saber què has de fer. Però estic orgullós d’haver format 
part d’un grup que ho ha sabut fer. I també he de dir que no tothom ho ha sabut fer. En 
realitat ens hem trobat que moltes vegades, i molts, li seguien el joc, li donaven 
credibilitat. S’hi posaven de perfil. Li seguien la veta. Això va passar especialment el 2017, 
quan al text de la moció s’ha dit, quan aquesta denúncia va passar a l’audiència 
provincial. Senzillament perquè es demanaven unes penes tan altes que d’això no se 
n’encarreguen els jutjats de Mataró, sinó que va passar a l’audiència provincial. En aquest 
cas, quan va passar això, tothom va creure’s, per activa o per passiva, la versió d’aquest 
nefast personatge. Una mica, amb l’argument o la frase dita en veu baixa de que alguna 
cosa deuen haver fet, si no hi ha malversació, potser hi haurà alguna altra cosa, potser 
alguna altra cosa sortirà, de tot això. I això van fer-ho tots els partits que no estaven 
implicats directament en aquestes acusacions. Fins i tot els més d’esquerres. Els més 
d’esquerres que diuen i manifesten moltes vegades en veu alta i s’omplen la boca d’aïllar 
l’extrema dreta. Aquest senyor és el més semblant a l’extrema dreta que ha tingut 
l’Ajuntament d’Argentona, amb la política que va fer aquí. I, fins i tot, aquests grups més 
d’esquerra, parlo de l’Entesa, que en aquell moment ja no hi era, però que va participar, 
Iniciativa, els Socialistes, ERC, la CUP, tots van participar una mica d’aquest “alguna cosa 
deuen haver fet”, no? O alguna cosa potser sortirà. Jo evidentment no els demano una fe 
cega en un grup polític que no era el seu. Però que confiessin més en les paraules 
d’aquest personatge que no pas en un altre grup polític que té un altre estil molt diferent, 
això sí que és per qüestionar-ho. Que miressin cap a una altra banda i que no posessin 
sobre la taula, aquí s’ha dit d’una manera molt clara, la legitiositat patològica del 
personatge. L’altre dia, parlant amb una regidora, la Sra. López, em recordava que una 
altra regidora havia patit 9 denúncies d’aquest senyor. Clar, davant d’això, no saber-ho 
posar davant la balança, ja els hi dic que no els demanàvem cap fe cega amb nosaltres, 
però no saber posar sobre la balança la manera de fer d’uns i el patiment que molta fent, 
ja no parlem de nosaltres, he parlat de veïns, he parlat de personal de l’Ajuntament, i no 
saber posar això a la balança, a nosaltres ens va saber greu i jo crec que va ser un error 
de poca talla política i a vegades també personal. Un cop s’ha acabat i un cop ha quedat 
clara la sentència, que és molt clara en aquests aspectes, s’ha dit aquí, absolució de tots 
els casos i condemna amb costa dels acusats, això no és gens habitual. I a la jurisdicció 
penal tampoc. I en aquestes alçades, tampoc. És perquè realment ha quedat demostrat 
que hi ha hagut mala fe, que s’han utilitzat arguments que no tenien cap base. De fet, és 
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vergonyós que s’utilitzi la justícia d’aquesta manera. Després de 8 anys de presentar la 
denúncia, quan vam arribar al judici, van haver de retirar la majoria de casos perquè no 
hi havia proves. No hi havia prou vergonya, els advocats, per presentar allò davant d’un 
jutjat sense cap prova. Aquí també és curiós que abans de fer això, que va ser l’últim deia 
del judici, alguns testimonis intentessin encara posar-hi cullerada. Posar cullerada 
intentant fer mal als que estàvem acusats. Un cop acabat, per això, per nosaltres hi ha 
algunes coses que han quedat clares i les voldríem dir aquí. Dèiem que en aquest procés 
i en el judici es van parlar de moltes coses, no només de les acusacions i prou. De com es 
va gestionar Argentona projectes abans de nosaltres, de com es va fer després. Sobretot 
es va parlar de coses concretes que, bé, la sentència no recull, però que en el judici van 
quedar clares. El que ens agradaria que quedés molt clar són aquests punts que ara diré. 
Primer, es va parlar molt d’uns contractes. Aquests contractes ha quedat clar que havien 
sigut il·legals i que s’havien amagat, prèviament a l’entrada de TxArgentona al govern. 
Segon, que TxArgentona no va ocultar informació i molt menys hi va haver malversació. 
En tercer lloc, ha quedat derrotat de forma contundent aquest estil de fer política, de 
Félix Rosa, el populisme més ranci, la pitjor manera de fer política, judicialitzar-la contra 
tot i tothom. Utilitzar-la en interès propi, el tot s’hi val si em beneficia a mi. I el amb mi o 
sense mi. Ha quedat derrotat definitivament. Es va derrotar a nivell social, es va derrotar 
a les urnes i ara s’ha derrotat a nivell judicial. Una altra cosa que ens agradaria que d’aquí 
en sortís és una revisió del significat que donem a la paraula àtica, perquè moltes 
vegades ens en omplim la boca, se’n parla molt, però si es redueix només a aplicar un 
reglament i prou, l’ètica queda en molt poca cosa. L’ètica requereix un compromís 
personal. No podem parlar d’ètica mirant només els articles d’un reglament i prou. I a 
vegades ens omplim molt de l’ètica, però després ens oblidem de quin cantó no ens hem 
de posar. I per últim, per primera vegada, l’Ajuntament podrà recuperar els diners que ha 
gastat en defensa de càrrecs públics, que això de vegades passa. Hi ha denúncies, amb 
més o menys raó i que l’Ajuntament, la corporació, té l'obligació de fer-se càrrec. Sobretot 
si són absolts, però potser també s’hauria de revisar fins a quin punt ha de fer-ho abans 
o no, però per primera vegada, l’Ajuntament ho podrà recuperar. Perquè ens hem 
mantingut fins al final, hem defensat la nostra acció, que era diàfana i clara, tot i que 
evidentment vam cometre errors, però l’hem defensat fins al final i l’Ajuntament podrà 
recuperar aquests diners. Per tant, per primera vegada no li haurà costat res a 
l’Ajuntament, la defensa d’uns càrrecs públics. Per acabar, agrair a tots els que durant 
aquest temps heu cregut amb nosaltres, a les persones particulars, també al grup de 
TxArgentona, que el dia 5/03/2017 a una assemblea, després d’escoltar els arguments, 
després d’explicar la situació, després d’explicar el que havia passat i aclarir totes les 
preguntes que hi havia, l'assemblea va decidir que havíem de continuar com a regidors el 
Sr. Pep Masó i jo. Que aquest procés, que tot això serveixi, això ho demanem a la moció, 
per això també els demanem celeritat en el govern, per restaurar l’honor que els quatre 
acusats vam, se’ns va danyar d’una forma important. I sobretot també, per la memòria 
d’en Pep Masó. Gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Moltes gràcies. Sr. Calvo.
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Sr. Bernat Calvo.- Només agrair aquesta moció, perquè penso que ajuda a restaurar 
l’honor de quatre persones, en Pep Masó, en Xevi Collet, en Fran Armengol i en Miquel 
Mendoza, una de les quals ja no pot ser aquí per gaudir d’aquest moment, però que 
nosaltres com a grup sí que donem un suport molt explícit, perquè ja no és un tema 
només de rescabalar-se econòmicament sinó el dret a l’honor i la bona imatge, 
l’honorabilitat de les persones que han sigut injustament encausades en aquest 
procediment. I és allò que diuen en castellà, tengas juicios y los ganes, perquè per més 
que han guanyat, lo que han aconseguit és quedar-se, en el millor dels casos, quedar-se 
en la situació que tenien anterior a aquestes denúncies. I això és molt dur. A mi no 
m’agradaria estar 12 anys encausat en un procediment, inclús sabent que sóc 
absolutament innocent, haver de patir aquesta situació durant 12 anys. Ha de ser molt 
dur i volíem mostrar la nostra solidaritat amb aquestes persones. Sobretot, que es faci un 
esforç molt gran per restaurar l’honorabilitat d’aquestes persones, que crec que el nostre 
grup, la veritat sempre ha tingut molt clar aquesta honorabilitat i la bona manera de fer, 
però ho volíem fer explícit i donar el nostre suport, perquè ningú es mereix estar 12 anys 
pendent d’un judici però menys en un cas tan clar com aquest, que no només han 
guanyat el judici sinó que han condemnat a costes a l’altra part, que això demostra molt 
clarament l’absoluta manca de responsabilitat penal d’aquestes quatre persones. Per 
tant, simplement donar el nostre suport i molt contents i molt feliços del resultat de la 
sentència. I també per la feina ben feta que s’ha fet. És lo que comentava el regidor 
Collet, aquest judici ha servit per fer una mica la revisió d’aquesta gestió d’Argentona 
projectes i s’ha vist que per part d’aquestes persones que van ser processades 
injustament, s’ha fet una bona feina. Per tant, simplement la nostra gratitud i que entre 
tots lluitem per restablir l’honorabilitat d’aquestes persones, perquè jo no em vull ni 
imaginar el que han passat aquests 12 anys aquestes 4 persones, i ho hem de tenir molt 
en compte, perquè això es viu dins de casa i ha de ser molt dur, que no ho hem vist, però 
el que han hagut de patir en silenci, sabent que eren persones innocents, ho han hagut 
de passar molt malament, sabent que tenien la raó. Per tant, simplement el nostre 
reconeixement, l’enhorabona i les gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Ens sumem també a les paraules del regidor Calvo. Crec que 
reflecteixen molt bé la sensació que tenim nosaltres en escoltar l’emoció amb el que el 
regidor ha defensat aquesta mala praxi i aquesta qüestió que no hauria d’haver passat 
mai. Sra. Capdevila.

Sra. Montserrat Capdevila.- No sabia si dir alguna cosa, però agrair les paraules i segur 
que tots, llegint la moció i sobretot la intervenció d’en Xavier Collet, que ha sigut un dels 
més afectats i en Pep, que és un dels que se’n va anar d’aquí sense saber la resolució 
d’aquesta sentència. I sobretot el patiment emocional i també econòmic, perquè també 
van haver de fer front a uns imports que en el seu moment eren difícils d’assumir, i se’n 
van poder sortir. També, potser m’hagués agradat a mi, personalment, sentir avui aquí, 
algunes persones, potser amb paraules una mica diferents a les que en el seu moment, 
es van poder dir, com a grups municipals, tot i que en Xavier ha esmentat molt bé que 
tothom és lícit d’apuntar-se al carro que vol i només volia deixar-ho aquí dit, que a 
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vegades hem de mesurar molt les paraules que diem, i sobretot no jutjar abans d’hora. 
Gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Es procedeix a la votació. 

Sotmesa a votació l’anterior proposta esmenada, que s’aprova per unanimitat de tots els 
presents (Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, 
Joaquim Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez 
Palma, Laura Gàllego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, 
Montserrat Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López Rico, Josep Arenas 
Ponsa, Bernat Calvo Català i Cristina Maynou i Casanovas)

6. Precs i Preguntes

Sra. alcaldessa.- Sra. López.

Sra. Susana López.- Gràcies, Sra. alcaldessa. No és ben bé una pregunta sinó és la 
lectura d’una pregunta que vaig fer pes escrit a recursos humans. En aquesta sèrie de 
preguntes jo vaig quedar a les comissions informatives de que si se’ns feia la resposta per 
escrit, la passarien als representants dels treballadors i aquí es quedaria, però la Sra. 
alcaldessa em va fer unt ruc i vam estar parlant i vam arribar a l’acord que era important 
que es fes lectura d’aquesta resposta per part dels serveis de recursos humans de 
l’Ajuntament, per tal que quedi constància del compromís, no només del govern, sinó del 
PSC, que també fent aquesta lectura, tindria el compromís de que això passaria tal i com 
posa aquí la tècnica. I demanar també a la resta de grups que avalin aquests acords per 
tal de que els treballadors puguin tenir una tranquil·litat. Per posar-vos una mica en 
antecedents, l’Ajuntament ha posat en marxa un procés de promoció interna de les 
auxiliars administratives a administratives, un procés que aquestes treballadores porten 
demanant molt de temps, que aquesta que es va reflectir a les relacions de llocs de 
treball que es va aprovar el 2017 i que ara els hi fa fer front a una promoció, que passa 
per una formació i després uns exàmens, una promoció que els hi donarà la plaça 
definitiva d’administrativa o no, en funció dels resultats. Davant d’això, diferents 
treballadores em van fer arribar algunes preguntes, algunes jo també les tenia en ment 
en el moment que s’engegués aquest procés. Jo vaig fer aquestes preguntes a la regidoria 
de recursos humans i tant el regidor com la tècnica, des del primer moment han estat 
obert a respondre i ara faig lectura de la pregunta i de la resposta, dient el compromís 
explícit del PSC de que si això no acaba en aquest mandat i nosaltres governem, 
continuarem endavant amb aquest procés d’aquesta manera. La primera pregunta és si 
les professionals tindran opció de no presentar-se a la promoció. La resposta de la 
tècnica és la progressió en la carrera professional i la promoció interna constitueixen un 
dret individual de l’empleat públic reconegut en l’article 14 de l’estatut del treballador 
públic, regulant en el seu article 16 el concepte principis i modalitats de carrera 
professional. És per tant, un dret i no una obligació per part del treballador. Ara bé, 
l’administració ha de promoure la mateixa i organitzar la plantilla seguint el criteri 
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d’eficàcia i eficiència. La segona pregunta és si la resposta a la pregunta anterior és 
positiva, com és de preveure, en quina situació contractual quedarien aquelles persones 
que no exerceixin aquest dret. En cas que hi hagi promoció interna i les treballadores no 
exerceixin aquest dret, les treballadores quedarien a la seva plaça de C2 i se’ls assignaria 
un lloc d’auxiliar administrativa amb el sou pertinent per aquest. La tercera pregunta és si 
una treballadora o treballador no assoleix la promoció, cosa que és possible, com 
quedaria la seva relació contractual amb l’Ajuntament. En cas de no assoliment de la 
plaça C1, les treballadores o treballadors quedaran en plaça C2. Se’ls hi assignarà un lloc 
d’auxiliar administratiu. Seguen pregunta. Les places d’auxiliar administratives 
continuaran existint? Sí, en el cas de les persones que no es presentin o no aprovessin. 
Així mateix, recalquem que és i ha sigut voluntat política mantenir-les per no crear 
perjudicis a ningú. Següent pregunta. Les ocuparan aquelles treballadores que optin a no 
fer la promoció, que no passin la prova o que no puguin presentar-se per falta de 
titulació? Sí, respecte la titulació, s’hauran de complir els requisits que marca la normativa 
que són aquests: estar en possessió del títol de batxillerat superior, cicles formatius de 
grau superior, formació professional de segon grau, cicles formatius de grau mitjà 
equivalent o superior. Igualment també podrà prendre-hi part el personal en servei actiu 
al que fa referència la llera A, que tingui una antiguitat mínima de 10 anys de serveis 
actius en propietat en alguna categoria del grup C2, encara que no posseeixin la titulació 
esmentada o aquells que posseeixin una antiguitat entre 5 i 10 anys i acreditin haver 
superat el títol de formació de l’escola de formació pública de Catalunya, impartit a 
aquest efecte. Quants treballadors es preveu que optin a promocionar? Quantes 
treballadores auxiliars administratives actuals no podran accedir? 17 places podran 
promocionar tots aquells que compleixin els requisits per presentar-se a la convocatòria 
que estan marcades taxativament a la llei. Si la pregunta és si hi ha algun auxiliar 
administratiu que en aquest moment no compleixi aquests requisits, la resposta és sí. Hi 
ha una persona que no pot optar perquè primer ha de consolidar la seva plaça a través 
del procés d’estabilització. Aquesta treballadora ja està informada. Es preveu un procés 
de funcionarització de les futures administratives? En cas positiu, quantes professionals 
podrien complir els requisits de funcionarització? 5 d’aquestes places es troben incloses a 
l’oferta pública 2021, modalitat d’accés funcionarització per reclassificació de promoció 
interna número d’expedient 2021/1539. En definitiva, alguna treballadora de les que 
estan cridades a promocionar pot veure en perill el seu lloc de feina? Actualment, les 
persones que opten a la promoció interna tenen consolidada una plaça, ja sigui 
funcionari de carrera o laboral fixe en aquest Ajuntament. Com ja he reiterat 
anteriorment i com ja s’ha posat de manifest en nombroses actes de la mesa de 
negociació, la voluntat política d’aquest govern no és acomiadar al personal fixe ni de 
carrera. Perdoneu, perquè ha estat una intervenció llarga i segurament espessa, però 
tant l’equip de govern com el PSC enteníem que era molt important que aquest 
compromís quedés reflectit a l’acta del Ple i per això hem fet la lectura, a demanda de 
l’alcaldessa, que em va semblar una bona proposta. Gràcies.

Sra. alcaldessa.- Sí, perquè a nosaltres també ens han verbalitzat aquesta preocupació i, 
com és un tema polític, enteníem que era una manera de tranquil·litzar aquestes 
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persones que poguessin estar patint o preocupades pel seu futur, que no han de patir, 
perquè si no passen aquesta promoció interna o no s’hi volen presentar, evidentment el 
seu lloc està garantit. Sr. Puig.

Sr. Àngel Puig.- És un prec que m’he deixat abans, quan he llegit la moció. Simplement, 
des de l’Associació d’acolliment de nens sahrauís, fa pocs dies es va fer la publicitat per 
fer aquest acolliment. Recordar que fa dos anys que no han pogut venir. És un acolliment 
històric que fa molts anys que s’està fent a Catalunya, que és un exemple degut a la gran 
quantitat de nens que poden ser acollits sahrauís i que de moment la llista d’acolliments 
és molt baixa i simplement fer-ho públic, aprofitant la lectura de la moció pel dret 
d’autodeterminació. I és això, aquests nens vénen durant dos mesos a l’estiu, són nens 
que van de 8 a 12 anys. En aquesta franja d’edat lògicament hi ha uns nens que ja no 
podran venir, degut a aquests dos anys que hi ha hagut de no activitat, i era fer aquest 
recordatori, per animar a famílies que puguin fer aquests acolliments, que són molt 
positius per aquestes nenes i nens del poble sahrauí. 

I no havent-hi res més per tractar, d’ordre de la Presidència, s’aixeca la sessió quan són 
les 22:04 hores, en el lloc i data UT-SUPRA que com a secretària en certifico

Vist–i-plau
La secretària L’alcaldessa 
Míriam Tenas i Camps Georgina Sabadell Simó
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